
طرح بهره مندی  از 50 درصد تخفیف
از آگهی های ویژه نامه 

» از نیمه شعبان تا عید سعید فطر«
جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تماس 

 32218182-32229512
تماس حاصل فرمایید. 

قابل توجه اصناف و مشاغل مرتبط با حوزه گردشگری

از تعدادی خانم با روابط عمومی 
بالا– باهوش- مسلّط به اینترنت و نرم 

افزارهای کاربردی Office جهت تکمیل 
کادر خود دعوت به همکاری می نماید  

تلفن تماس : 36616946

بیانیه مشترک ظریف و اشتون پس از موافقت با تمدید 
4ماهه مذاکرات منتشر شد

اختلافات قابل توجهی درباره برخی 
موضوعات اساسی باقی مانده
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حمله

با سیگار و قلیان 
مخالفیم

 اصلاحیه قانون اجرای 
سیاست های اصل 44  
ابلاغ شد

مدت هاس��ت که توقف پرداخت تسهیلات بانکی چون وام 
ازدواج به بحثی مهم در دولت و مجلس تبدیل شده است؛  
تا جایی که هفته گذشته س��خنگوی دولت پس از گذشت 
تقریبا یک سال از عدم پرداخت وام ازدواج، خبرهای خوشی 
را مبنی بر از سرگیری پرداخت دوباره این وام به زوج های 
جوان داد و گفت: وام ازدواج پ��س از تعطیلات عید فطر به 

ثبت نام شدگان و متقاضیان پرداخت می شود. 
همچنین قبل از این، وزیر اقتصاد برای پاسخگویی به ابهامات  
موجود در رابطه با  عدم پرداخت وام ازدواج به مجلس رفت 
و در همان جلسه  وی قول  حل مشکل پرداخت وام ازدواج 

تا دو ماه آینده را داد.
حدود دو سال می ش��ود که تعداد زیادی از جوانان به دلیل 

مشکلات نظام بانکی در نوبت دریافت وام ازدواج هستند.
تا اینکه سرانجام سخنگوی دولت با تاکید بر اینکه از چند 
هفته گذشته با همکاری بانک مرکزی و وزارت اقتصاد مقرر 
شد این مشکل برای جوانان رفع شود، خبر داد که قرار است 
بعد از تعطیلات عید بزرگ فط��ر، پرداخت وام های ازدواج 
صورت گیرد. از طرفی دیگر، وزیر اقتصاد هم در صحن علنی 

مجلس قول داد که تا دو ماه دیگر؛ یعنی پایان 
شهریور ماه مشکل پرداخت...

روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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نمایندگان اصفهان به کمیسیون اصل 90 مجلس عارض شدند؛

بدن اصفهانی ها با سم پر شده است

عدم همکاری بانک ها برای پرداخت وام ازدواج 

قفل وام ازدواج به زودی
 باز می شود

شب قدر، شب سرنوشت

شبی که  هر امری بر اساس حکمت 
الهی تدبیر می گردد

در یک اقدام فرهنگی؛

شهروندان اصفهانی در شب های قدر
 خون اهدا کردند

استاندار  اصفهان: 

مبارزه ریشه ای با مواد مخدر 
ازاولویت های دولت است

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان مطرح کرد؛

پیش بینی 15میلیارد ریال بودجه اولیه برای 
خط سوم BRT اصفهان

10

درهفته های اخیر، 18 نماینده مجلس که شش نفرآنها اصفهانی بودند، 
شکایتی را علیه سازمان محیط زیست به کمیسیون اصل90 مجلس 
تحویل دادن��د. ایرانپور، عضو کمیس��یون کش��اورزی و منابع طبیعی 

مجلس که مدت هاست به وضعیت آلایندگی صنایع اصفهان از جمله 
فولاد مبارکه معترض بوده و معتقد است که در بررسی آلاینده بودن این 

صنایع اهمال شده، می گوید ...

IT یک شرکت معتبر



ظریف و اش��تون با صدور بیانیه ای اعلام کردند 
که ط��ی هفته  های آین��ده و به اش��کال مختلف 
گردهم آمده و مذاک��رات را ادامه می دهند و در 
عین حال عنوان کردند که پیشرفت ها ملموس، 
اما همچنان فاصله قابل توجهی در برخی موارد 
کلیدی باقی مانده است.به گزارش اصفهان زیبا به 
نقل از خبرگزاری فارس ، بیانیه مشترک »محمد جواد ظریف« 
و »کاترین اش��تون« که متن آن دیروز شنبه منتشر شد، تأکید 
کرده است که طرفین طی هفته  های آینده و به اشکال مختلف 
گردهم آمده و مذاکرات را ادامه می دهند. طرفین همچنین به 
وجود فاصله قابل توجه در برخی موارد کلیدی، با وجود برخی 

پیشرفت های ملموس، تأکید کرده اند.
ایران و گروه 1+5 روز جمعه تواف��ق کردند که مهلت مذاکرات 

جامع را برای یک دوره 4 ماهه منتهی به سوم آذر، تمدید کنند.
یک عضو تیم مذاکره کننده ایرانی به خبرنگاران گفت که هنوز 
زمان و مکان دور بعدی مذاکرات مشخص نشده است.به گفته 
وی، بر اساس بیانیه مشترک، نمایندگان ایران و گروه 1+5 طی 
چند هفته آینده تشکیل جلسه می دهند. پیشتر برخی رسانه ها 
گمانه زنی هایی را در رابطه با تاریخ دور بعدی گفت وگوها منتشر 

کرده بودند.
متن بیانیه مشترک ظریف و اشتون به  این شرح صادر شد:

»ما به همراه مدیران سیاسی کشورهای 3+3 به صورت فشرده 
برای رس��یدن به یک برنامه جامع اقدام مش��ترک با استفاده از 
شتاب سیاسی حاصل از تصویب و اجرای برنامه اقدام مشترک 
24 نوامبر 2013 توسط طرفین تلاش کردیم.ما از دولت اتریش 
و سازمان ملل برای حمایت فوق العاده در میزبانی این مذاکرات 

در وین سپاسگزاریم. ما جلس��ات مختلف در اشکال مختلف در 
فضایی سازنده برگزار کرده ایم تا به یک راه حل 
جامع درازمدت مورد توافق مشترک که تضمین 
کند برنامه هس��ته ای ایران هم��واره صلح آمیز 
خواهد بود، دس��ت یابیم.در چند هفته گذشته 
ما تلاش های خود را به ص��ورت فزاینده تثبیت 
کردیم، از جمل��ه از طریق حضور فع��ال وزرا و 
معاونی��ن وزرای امور خارج��ه 3+3 که روز 13 
ژوئیه 2014 به وین آمدند تا از نزدیک با میزان 

پیشرفت مذاکرات آشنا شوند. 
گرچه ما پیش��رفت های ملموس��ی در برخی از 
موضوعات داشته ایم و مشترکا برای تدوین یک 
متن برنامه جامع اقدام مش��ترک کار کرده ایم، 
ولیکن هنوز فاصله قابل توجهی پیرامون برخی 
موضوعات اساسی باقی مانده اس��ت که نیاز به 
زمان و ت��لاش بیش��تری دارد.از ای��ن روز ما به 

همراه وزرای 3+3 تصمیم گرفته ای��م که اجرای اقدامات برنامه 
اقدام مش��ترک را تا 24 نوامبر 2014 که مطاب��ق با زمانبندی 
پیش بینی شده در برنامه اقدام مشترک است، ادامه دهیم. ایران 
و 3+3 مجدداً تأکید می کنند که اجرای تمامی تعهداتش��ان در 
برنامه اقدام مشترک را به صورت موثر و به موقع ادامه خواهند 
داد.ما با عزم راسخ برای رس��یدن به توافق پیرامون یک برنامه 
جامع اقدام مشترک در اولین فرصت ممکن جلسات خود را در 

اشکال مختلف طی هفته های آینده برگزاری خواهیم کرد.«

   نیویورک تایمز: تمدید مهلت مذاکرات هس�ته ای 
نتیجه »خلاقیت« ایران و 1+5 بود

روزنام��ه آمریکایی نیویورک تایم��ز به نقل از  یک مقام ارش��د 
دولت آمریکا اعلام کرد که تصمیم گیری برای تمدید مذاکرات 
ای��ران  و 1+5 )آمریکا،انگلیس،فرانسه،روس��یه،چین بع��لاوه 

آلمان( برای یک دوره 4 ماهه، »خلاقیت« طرفین در خصوص 
شیوه هایی که تضمین می دهد که برنامه هسته ای 

ایران صلح آمیز است، بود.
طبق این گ��زارش، برخ��ی از جمهوری خواهان 
کنگره اس��تدلال کرده اند که این تمدید 4 ماهه 
مذاکرات، راهی برای ایران به وجود می آورد تا در 
حین اینکه به مذاکره با گروه 1+5 ادامه می دهد، 
س��وخت نیز تولید کند. نمایندگان کنگره برای 
وض��ع تحریم های بیش��تر علیه ای��ران به دولت 
آمریکا فش��ار وارد کرده اند اما کاخ سفید تصریح 
کرده است که چنین فشاری در این نقطه از زمان 

احتمالاً مشکل را بدتر می کند.

   عراقچ�ی: اختلاف�ات درب�اره محتوا 
باقی است

س��ید عباس عراقچی معاون وزی��ر خارجه ایران 
و عضو ارش��د تیم مذاکره کننده هس��ته ای دیروز شنبه پس از 
اعلام رس��می تمدید 4 ماهه مذاکرات هس��ته ای ایران و 5+1 
درباره راه حل جامع گفت: اختلاف��ات در مورد محتوا همچنان 
پابرجاست. وی که در جمع خبرنگاران صحبت می کرد، عنوان 
کرد: حدود 18 روز در وین کار فش��رده ای داشتیم و هدف این 
بود تا 20 ژولای )یکش��نبه( به توافق نهایی دس��ت یابیم، ولی 
اختلافات عمیقی در خصوص مس��ایل مختلف موضوع مذاکره 
وجود دارد.در بعضی از موضوعات پیشرفت داشتیم و در برخی 
از موضوعات پیش��رفتی نداشتیم.عراقچی با اش��اره به نگارش 
متن توافقنام��ه در این دوره گفت: پیش��رفت خوب��ی از لحاظ 
متن داشتیم ولی از لحاظ محتوا کماکان اختلافات باقی است. 
همانطور که قبلا گفته ش��ده بود 60 الی 65 درصد متن آماده 
ش��ده ولی 35 درصد باقیمانده شامل مس��ایل کلیدی می شود 

که از نظر محتوایی بیش از 80 درصد متن را تشکیل می دهد.

مراسم سوگواری مولای متقیان امام 
علی)ع( در حضور رهبر معظم انقلاب 

در سالروز ضربت خوردن مولای متقیان حضرت امیرالمؤمنین علی علیه 
السلام، مراسم سوگواری و عزاداری آن امام همام، با حضور قشرهای مختلف 
مردم و رهبر معظم انقلاب اس��لامی، در حسینیه امام خمینی)ره( برگزار 
شد. در این مراسم، بعد از اقامه نماز ظهر، شرکت کنندگان در عزای مولای 

متقیان حضرت علی علیه السلام به سوگواری پرداختند.

گفت وگوی اوباما و کامرون درباره ایران 
باراک اوباما رییس جمهور آمریکا و دیوید کامرون نخس��ت وزیر انگلیس 
در گفت وگویی تلفنی درباره برنامه هس��ته ای ایران و نوار غزه تبادل نظر 
کردند. به نقل از روزنامه تلگراف، در این گفت وگوی تلفنی دو طرف تأکید 
کردند که باید تلاش هایشان برای مذاکره برای دستیابی به توافق نهایی به 
گونه ای باشد که این اطمینان را به جهان بدهد که برنامه هسته ای ایران 

برای اهداف صلح آمیز است.

برای شرکت در اجلاس تروئیکای مجالس 
کشورهای اسلامی

لاریجانی از رییس مجلس قطر دعوت کرد 
رییس مجلس شورای اس��لامی طی پیامی از رییس مجلس شورای قطر 
برای شرکت در اجلاس تروئیکای مجالس کشورهای اسلامی که به منظور 
بررسی تحولات فلس��طین وراهکارهای مقابله با اقدامات وحشیانه رژیم 
صهیونیستی علیه غزه در تهران تشکیل می شود ، دعوت کرد. پیام دعوت 
دکتر علی لاریجانی در دیدار کاردار سفارت کشورمان در دوحه با عیسی بن 
ربیع الکواری نایب رییس مجلس شورای قطر، به وی تسلیم شد. الکواری 
در این دیدار ضمن قدردانی از اقدام جمهوری اسلامی ایران ، هماهنگی و 
همکاری هرچه بیشتر کشورهای اسلامی برای مقابله با اقدامات وحشیانه 

رژیم صهیونیستی را ضروری دانست.

شمار شهدای غزه۳1۶ نفر 
خدمات اورژانس فلسطین دیروز ش��نبه اعلام کرد در حملات امروز رژیم 
صهیونیستی به نوار غزه 20 فلسطینی به شهادت رسیدند و به این ترتیب 
شمار شهدای فلسطینی طی 12 روز حملات اسرائیل ، به 316 تن افزایش 
یافت. به نقل از پایگاه اینترنتی » فلسطین الان « همچنین بیشتر از 2268 
نفر در این حملات زخمی شده اند.در دو حمله اخیر صهیونیست ها یک 
کودک شش ساله در بیت لاهیا ، در شمال نوار غزه و یک تن دیگر در شمال 
این شهر به شهادت رسیدند.سخنگوی خدمات اورژانس فلسطین گفت  
دیروز اجساد پنج فلسطینی از زیر آوارهای یک خانه در شرق خان یونس 
در جنوب نوار غزه که جمعه شب بمباران شده بود ، بیرون کشیده شد. در 
نخستین ساعات دیروز در حمله ای دیگر هفت فلسطینی هنگام خروج از 
مس��جدی در خان یونس ، از جمله یک زن به شهادت رسیدند. این منبع 
افزود س��ه تن از این افراد ، از اعضای یک خانواده بودند.از هشتم ژوئیه که 
اسرائیل عملیات نظامی خود را بر ضد  نوار غزه آغاز کرده است ، در مجموع 
316 فلسطینی که بسیاری از آنها زن و کودک بودند ، به شهادت رسیده 
اند و بیش از دو هزار و 280 تن نیز زخمی شده اند.بنا بر اعلام مرکز حقوق 
بشر فلسطین مستقر در غزه ، 80 درصد قربانیان حملات اسرائیل به نوار 

غزه ، غیرنظامی بودند. 

بررسی بسته سیاستی خروج از رکود 
ستاد هماهنگی امور اقتصاد مقاومتی در جلسه ای به ریاست دکتر حسن 
روحانی رییس جمهوری، بخشی از بسته سیاستی و برنامه های دولت برای 
خروج غیر تورمی از رکود را مورد بحث و بررس��ی قرار داد. بسته سیاستی 
خروج از رکود که با تاکید بر بهبود محیط کسب و کار برای بخش خصوصی 
تهیه و گزارش مقدماتی آن تحت عنوان »چرایی بروز رکود تورمی و جهت 
گیری برون رفت از آن« منتشر شده است، حاوی مصوبات پیشنهادی دولت 
و لایحه تقدیمی به مجلس، در جلسات هفته آینده دولت، مورد بررسی و 
تصویب قرار خواهد گرفت.رییس جمهور در این جلسه، با تاکید بر ضرورت 
فعال سازی طرح های دارای اولویت و استفاده از فصل کاری در استان های 
کشور ، در هر مورد به معاونت برنامه ریزی و نظارت راهبردی و وزارت امور 

اقتصادی و دارایی و بانک مرکزی دستورات لازم را صادر کرد.

دبیر شورای عالی امنیت ملی ایران در جمع گروهی از رهبران 
سیاسی جریان شیعی عراق گفت: هر دو کشور ایران و عراق، 

هدف دسیسه های مختلف خارجی قرار دارند.
 به گ��زارش اصفهان زیبا ب��ه نقل از خبر گ��زاری جمهوری 
اس��لامی ، علی ش��مخانی که به عراق س��فر کرده است، در 
این نشس��ت که به میزبانی عمار حکیم رهبر مجلس اعلای 
اسلامی عراق برگزار ش��ده بود، با تشریح ش��رایط پیچیده 
سیاسی و امنیتی منطقه، اشتراکات و پیوستگی های امنیتی 
دو کش��ور را که دارای مرزهای طولانی هستند، مورد تاکید 
قرار داد. وی گفت: هر دو کشور هدف دسیسه های مختلف 
خارجی هس��تند و لازم اس��ت ظرفیت های امنیت س��ازی 
جدید آنها در قال��ب همکاری های نرم افزاری توس��عه یابد. 
نماینده رهبر معظم انقلاب در شورای عالی امنبت ملی، در 
بخش دیگری از س��خنانش، تمدن س��ازی براساس موازین 
دینی و بهبود شرایط معیشتی و اجتماعی را گامی در مسیر 

افزایش اعتماد و همبستگی اجتماعی عنوان کرد.شمخانی 
همچنین تلاشی را که دولت و مردم عراق به عنوان پشتوانه 
های برنامه های نظامی ، برای مقابله با تروریسم به کار گرفته 
اند، ابتکاری ارزنده دانس��ت. در این دیدار، عمار حکیم طی 
س��خنانی پیوندهای فرهنگی و دینی عمیق میان مردم دو 
کش��ور عراق و ایران را فرصتی مناس��ب برای ایجاد ثبات و 

امنیت در منطقه دانست.
وی گفت: مردم سلحشور و با ایمان عراق با اتحاد و برادری از 
این مرحله تاریخی ، با پیروزی عبور خواهند کرد. حکیم روند 
افزایش همکاری و مودت میان گروههای شیعی و سایر جناح 
های سیاسی و قومی عراق را امیدوار کننده و روبه جلو خواند.

شمخانی که از وارد عراق ش��ده ، تاکنون با مراجع شیعه در 
نجف اشرف از جمله آیت الله سیستانی و نیز در بغداد با نوری 
المالکی نخس��ت وزیر و گروهی از سیاس��تمداران و رهبران 
جریان ها و احزاب سیاسی عراق دیدار و گفت وگو کرده است. 

وزارت امور خارجه مصر اعلام کرد که وزیر خارجه این کشور طی 
تماس تلفنی با محمدجواد ظریف، با او درباره اوضاع بحرانی نوار 
غزه همزمان با ادامه حملات رژیم صهیونیس��تی گفت وگو کرد. 
در بیانیه روز گذش��ته این وزارت امور خارجه مصر که عصر روز 
گذشته منتشر شد و نسخه ای از آن در اختیار خبرگزاری آناتولی 
قرار گرفت، آمده است: سامح شکری، وزیر امور خارجه مصر طی 
گفت وگوی تلفنی اش با محمدجواد ظریف، همتای ایرانی اش، از 
تهران خواست تا از طرح )آتش بس( ارایه شده از سوی قاهره برای 
پایان دادن به جنگ در غزه حمایت کند. بنا بر گزارش المصریون، 
در این بیانیه از طرح مصر به عنوان تنها راه برای حمایت از مردم 
بی گناه فلسطین، توقف کش��تارهای و خونریزی های مستمر و 
عملیات های نظامی یاد شده است. این بیانیه افزود که وزیر مصری 
به شرح مفصلی از طرح )آتش بس( مصر پرداخته است؛ طرحی 
که در آن طی بندهای واضحی توقف تیراندازی ها و کشتار مردم 
فلسطین، بازگشایی معابر و تسهیل در رفت و آمد افراد و کالا از 

طریق غزه و ایجاد سازوکارهای مشخص اجرایی بر اساس طرح 
زمان بندی مشخص خواسته شده اس��ت. این بیانیه آورده است 
که شکری در این تماس تاکید کرد هدف اصلی این طرح "توقف 
کشتارهای روزانه ای است که مردم غزه با آن روبرو هستند". در 
ادامه این بیانیه به نقل از بدرعبدالعاطی، سخنگوی وزارت امور 
خارجه مصر نیز آمده اس��ت که وزیر امور خارج��ه مصر در این 
گفت وگو به تلاش های کشورش در راستای پاسخگویی به نیازهای 
انس��انی ملت فلس��طین بویژه پذیرش مجروحان و زخمی های 
حملات، درمان در بیمارستان های مصر، تهیه کمک های انسانی 
از جمله کمک های غذایی، دارویی و تجهیزات پزشکی از طریق 
گذرگاه رفح نیز اشاره داشته است.  شایان ذکر است بعد از گذشت 
چند روز از حملات رژیم صهیونیس��تی علیه ن��وار غزه و زخمی 
شدن و به شهادت رسیدن صدها تن از فلسطینی ها، مصر دوشنبه 
گذشته طرح آتش بسی را ارایه کرد که با مخالفت حماس و جریان 

مقاومت در فلسطین مواجه شد.

شمخانی در دیدار جمعی از رهبران سیاسی و عمار حکیم مطرح کرد:

 ایران و عراق هدف دسیسه های خارجی هستند
درخواست مصر از ایران: 

از طرح قاهره برای آتش بس حمایت کنید 
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

رییس جمهور در گفت وگوی تلفنی با ولادیمیرپوتین رییس جمهور روسیه در باره غزه:

تداوم محاصره غزه و کشتار زنان و کودکان بیگناه تراژدی غمگینی را دامن زده است 
حجت الاسلام دکتر حسن روحانی رییس جمهوری کشورمان 
به دنبال اوضاع تاس��ف بار غزه به ویژه پس از تش��دید حملات 
رژیم صهیونیس��تی از صبح روز جمعه و کش��تار مردم بیگناه و 
مظلوم فلسطین، در گفت وگوی تلفنی با ولادیمیرپوتین رییس 
جمهور روسیه، آخرین تحولات مربوطه و اقدامات ضروری در 

این خصوص را مورد بررسی قرار داد.
دکتر روحانی در این مکالمه تلفنی تهاجم رژیم صهیونیستی را 
اقدامی جنایت کارانه و ضد بشری خواند که با تداوم محاصره غزه 

و کشتار زنان و کودکان بیگناه تراژدی غمگینی را دامن زده است 
که در تاریخ قرن جدید کم سابقه می باشد . رییس جمهوری با 
اشاره به ضرورت اقدام فوری مجامع بین المللی به ویژه شورای 
امنیت سازمان ملل در توقف کشتار و س��رکوب مردم بی گناه 
، خواس��تار توقف فوری تجاوز این رژی��م و محکومیت اقدامات 
جنایتکارانه و لغو فوری محاصره غزه برای کمک رسانی به مردم 

به ویژه مجروحین این جنایات شد.
دکت��ر روحانی در ای��ن گفت وگو ب��ه تحولات عراق و س��وریه 

نیز پرداخت و با بی��ان ضرورت مبارزه با تروریس��م که معضلی 
خطرناک برای منطقه اس��ت و با تاکید ب��ر یکپارچگی عراق و 
وحدت سرزمینی آن کش��ور، همکاری منطقه ای برای مبارزه 
قاطع با تروریس��م و خش��ونت و افراط در ع��راق و ایجاد ثبات 
 جهت تشکیل نهاد های قانونی پس از انتخابات اخیر آن کشور 

شد.
درادامه این گفت وگو ، طرفین آخرین وضعیت روابط فی مابین 

و مذاکرات هسته ای را نیز مورد بررسی قرار دادند. 

رییس جمهور کش��ورمان با مثب��ت خواندن تح��ولات روابط 
دوجانبه و پیشرفت های اجرایی به دنبال توافقات دو کشور در 
مذاکرات شانگهای ، روند همکاری ها را خوب قلمداد نمود و بر 

تداوم این همکاری ها تاکید کرد.
رییس جمهوری روسیه نیز در این گفت وگو درخصوص جنایات 
غزه با اشاره به اقدامات پیشگیرانه خود برای جلوگیری آن کشور 
به ویژه از آغاز حمله زمینی ، اوضاع غ��زه را نگران کننده و غیر 

قابل تحمل خواند .

بیانیه مشترک ظریف و اشتون پس از موافقت با تمدید 4ماهه مذاکرات منتشر شد

اختلافات قابل توجهی درباره برخی موضوعات اساسی باقی مانده

گروه 
ایران

آگهی مفـقودی 

مفـقودی 

قرارداد واگذاری شرکت عمران بهارستان به شماره 
5125 مورخ 84/5/19 بابت یک واحد آپارتمان بنام 
محمد حس�ین کاوه پیشه در ش�هر بهارستان فاز 3 
مجتمع زرین هنگام بلوک 224 واحد شماره 2233 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد. 

ق�رارداد ف�روش یک وح�د آپارتمان مس�کونی به 
ش�ماره 100/1552/ص تاری�خ 85/4/1۳ واق�ع در 
شهر بهارستان بل�وک 2۳1  پروژه چهلستون واحد 
ش�ماره 58/۳ به مس��احت 75 مت��ر بنام آق�ای 
فرید میرمعصومی مفقود گردیده فاقد اعتبار است. 

هنوز فاصله قابل 
توجهی پیرامون 
برخی موضوعات 

اساسی باقی 
مانده است که نیاز 

به زمان و تلاش 
بیشتری دارد

بر اس��اس آخرین برآورده��ای پنتاگون، ایران دانش س��اخت 
موش��ک قاره پیم��ا را دارد اما ت��ا س��ال 2020 آن را عملیاتی 
نخواهد کرد. به نقل از تحلیل منتشر شده در موسسه بین المللی 
مطالعات راهبردی )IISS(، وزارت دفاع آمریکا در گزارشی که 
ژانویه 2014 )دی 1392( تهیه کرده و به تازگی منتش��ر شده 
است، برآوردهای اطلاعاتی پیش��ین خود را مورد بازنگری قرار 

داده است.
 بر اساس برآوردهای فوق، ایران سال 2015 می توانست موشک 
قاره پیما بالستیک )ICBM( را آزمایش کند اما "با وجود برنامه 
موشکی پیشرفته، ش��رایط کنونی صنعتی، تحقیق و توسعه و 

دهه ها تحریم باعث شده IISS در گزارش راهبردی سال 2010 
با عنوان "قابلیت های موش��ک بالستیک ایران" پیش بینی کند 
تا آخر دهه کنونی ]میلادی[، تهران قابلیت نظامی ICBM را 
نداشته باشد."محقق این اندیشکده انگلیسی می نویسد: "همان 
طور که در گزارش تفصیلی سال 2010 تشریح داده شده است، 
ایران موفق به تولید طیف گسترده ای از موشک هایی با برُد کوتاه 

و متوسط با سوخت مایع از روی مُدل اسکاد شده است. 
پیش��رفته ترین آنها موش��ک با برد متوس��ط و س��وخت جامد 
"سجیل-2" است که قابلیت حمل کلاهک 750 کیلوگرمی تا 
فاصله حدوداً 2200 کیلومتری را دارد. هیچ کدام از کشورهایی 

که هس��ته ای نیس��تند، موفق به س��اخت موش��کی با این برد 
نشده اند. اما س��جیل-2 هنوز کاملًا آزمایش نش��ده است و به 
واحدهای نظامی تحویل داده نشده است. آخرین خبری که از 

آزمایش آن منتشر شده، مربوط به فوریه 2011 است.
"در ادامه گزارش آمده اس��ت: "ایران دانش و زیرساختِ تولید 
ICBM را دارد اما بر اس��اس برآورد IISS، غیر محتمل است 
که ی��ک ICBM عملیات��یِ ایرانی ت��ا قبل از 2020 س��اخته 
ش��ود. مقامات ایرانی در صحبت های خود تاکی��د کرده اند که 
نمی خواهن��د موش��ک هایی با ب��رد بیش��تر از 2200 کیلومتر 
تولید کنند. حتی اگر ایران تغیی��ری در تصمیمات خود بدهد، 

تحریم ها و کنترل صادرات، باعث دشوار شدنِ دست  یابی تهران 
به منابع مورد وثوق برای س��وخت س��جیل و دیگر اجزای لازم 
برای برنامه موشکی می ش��ود."در پایان خاطر نشان شده است 
که این تغییر در برآورد، همزمان با مذاکرات 5+1 با ایران بر سر 
توافق جامع درباره برنامه هسته ای در وین در حال انجام است: 
"آمریکا اصرار دارد که توافق باید ش��امل برنامه هسته ای ایران 
نیز باشد زیرا قطعنامه 1929 شورای امنیت سازمان ملل از ایران 
خواسته اس��ت تمام فعالیت های مرتبط با توسعه موشک های 
 بالس��تیک که توانایی حمل س��لاح هس��ته ای را دارد، متوقف 

کند."

برآورد جدید پنتاگون:

ایران دانش ساخت موشک قاره پیما را دارد اما تا سال 2020 نخواهد ساخت

س��خنگوی وزارت امور خارجه ایران درباره حادثه س��قوط 
هواپیمای مالزیایی در شرق اوکراین ابراز تاسف کرد. مرضیه 
افخ��م، س��خنگوی وزارت امور خارج��ه ایران با اب��راز تاثر و 
تاسف شدید جمهوری اس��لامی ایران از وقوع سانحه سقوط 
هواپیمای بویینگ مسافربری خطوط هوایی مالزی در شرق 
اوکراین، این س��انحه دلخراش را به دولت و م��ردم مالزی و 

بازماندگان قربانیان این حادثه تلخ تسلیت گفت. 
قابل توجه اس��ت که در دومین حادث��ه مرگبار برای خطوط 
هوایی مالزی یک فروند هواپیمای بویینگ 777 متعلق به این 
خط هوایی با 289 سرنشین سقوط کرده و تمامی سرنشینان 

آن جان باختند.
 پرواز شماره MH17 خطوط هوایی مالزی که از آمستردام 
پایتخت هلند عازم کوالالامپور پایتخت مالزی بود پنج شنبه 
ش��ب در نزدیکی مرز اوکراین و روس��یه دچار حادثه شده و 

سقوط کرد.
 این هواپیما 298 سرنشین ش��امل 283 مسافر و 15 خدمه 
داش��ت که گزارش ها حکایت از مرگ همه آن ها دارد. اغلب 
مسافران این هواپیما را شهروندان هلندی تشکیل می دادند 
و گفته ش��ده اس��ت که اغلب این مس��افران عازم بیستمین 

کنفرانس بین المللی ایدز در شهر ملبورن استرالیا بوده اند.

مدیر کل عتبات عالیات س��ازمان حج و زیارت با بیان اینکه 
هم اکنون اعزام زائران به عتبات عالیات بدون مشکل در حال 
انجام است گفت: شهرهای کربلا و نجف برای زائران شهرهای 

امنی هستند.
 محسن نظافتی گفت: خوشبختانه اعزام ها به عتبات عالیات 
بدون مشکلی در حال انجام است و زائران در سلامت و امنیت 

کامل می توانند برنامه های زیارتی خود را انجام دهند.

   کربلا و نجف در امنیت کامل برای زائران
وی ادامه داد: هم اکنون زائران ایرانی در بین شهرهای کربلا 

و نجف تردد می کنند که از لحاظ امنیتی این دو ش��هر برای 
زائران امن هستند.

وی افزود: در این مرحله از اعزام ه��ای عتبات عالیات زیارت 
کاظمین همچنان در برنامه سفر نیست و متقاضیان سه روز 
در کربلا و چهار روز در نجف یا بالعک��س اقامت می کنند.به 
گزارش فارس، دور جدید اعزام ها به عتبات عالیات از 23 تیر 
آغاز ش��ده و تا 4 مهر ادامه دارد و  اعزام ه��ا به صورت هوایی 
انجام می ش��ود.قیمت ها نیز 8 تا 10 درصد کاهش داش��ته 
 اس��ت که این رقم در ایام ماه مبارک رمضان 16 تا 20 درصد

 است.

ابراز تاسف سخنگوی وزارت خارجه از حادثه سقوط هواپیمای 
مالزیایی در شرق اوکراین 

مدیرکل عتبات عالیات سازمان حج:

اعزام های عتبات عالیات بدون مشکل در حال انجام است



در بازديد از خانه كودك و نوجوان تاكيد شد:

تشكيل اتاق فكر و ترسيم نقشه جامع 
در  مراكز فرهنگي كلانشهر اصفهان 

ضروري است
 اعضاي كميس��يون فرهنگي، اجتماعي و ورزش��ي شوراي اسلامي 
شهر اصفهان در ادامه بازديدهاي س��رزده خود از مراكز فرهنگي، از 
روند فعاليت هاي خانه كودك و نوجوان وابسته به سازمان فرهنگي 
 تفريحي شهرداري اصفهان ديدن و مسايل و مشكلات آن را بررسي 
كردند و به بيان ديدگاه های خود در زمينه رفع مش��كلات موجود 

پرداختند.
در اين بازديد، رييس كميس��يون فرهنگي، اجتماعي و ورزشي اين 
شورا، تشكيل اتاق فكر در خانه كودك و نوجوان را به عنوان يكي از 
مراكز تخصصي در حوزه شهري ضروري دانست و گفت: در اين اتاق 
فكر بايد كيفيت، كميت برنامه ها و تاثيرگذاري اين مركز در جامعه، 

به طور مستمر مورد بررسي قرار گيرد.
اصغر آذربايجاني، لزوم ترس��يم چشم انداز و نقش��ه راه براي توسعه 
و عمق بخش��ي به فعاليت ها و برنامه هاي خانه كودك و نوجوان را 

مورد تاكيد قرار داد.
وی  افزود: اين مركز با داش��تن ظرفيت هاي تخصص��ي بالا، بايد به 
عنوان يك مركز تخصصي مادر و پش��توانه فرهنگي ش��هر اصفهان، 

مراكز فرهنگي ديگر را پشتيباني كند.
آذربايجانی به ظرفيت،  توانمندي، تنوع برنامه ها و كثرت مخاطبين 
خانه كودك و نوجوان اش��اره كرد و از قابليت تبدي��ل اين مركز به 
فرهنگسراي كودك و نوجوان خبر داد و تصريح كرد: فضاي موجود 
و اعتبارات تخصيصي، در شان اين مركز فرهنگي نبوده و بايد نگاه ها 
و ديدگاه ها نس��بت به خانه كودك و نوجوان در بخش هاي مختلف 
س��خت افزاري، نرم افزاري و اعتب��اري تغيير يابد و زيرس��اخت ها 

فراهم شود.
رييس كميس��يون فرهنگي، اجتماعي و ورزشي ش��وراي اسلامي 
ش��هر اصفهان با بيان اينكه مراكز تخصصي همچ��ون خانه كودك 
و نوجوان، فرهنگس��راي خانواده، مركز تخصص��ي بانوان بايد نقش 
ستادي داشته باش��ند، گفت: اين مراكز بايد به صورت ستادي براي 
شهر برنامه ريزي و از ظرفيت هاي بالقوه سازمان فرهنگي تفريحي 
در جهت فضاهاي تخصصي اس��تفاده شود كه متاسفانه تاكنون اين 

مهم تحقق نيافته است. 
آذربايجانی به تش��كيل مراكز تخصصي براي مخاطبين مختلف در 
حوزه فرهنگي در كلانشهر اصفهان اشاره كرد و از نبود نقشه جامع 
و برنامه ريزي ه��اي لازم در اين زمينه خب��ر داد و افزود: بايد نقش 
و عملكرد اين مراكز تخصصي در يك برنامه جامع مش��خص باش��د 
 و بتواند ه��دف گذاري ه��اي لازم را انجام دهد ت��ا مراكز تخصصي 
تكميل كننده يك نقش��ه واح��د در حوزه فرهنگ��ي- تربيتي براي 

مخاطبين خود باشند.
وی لزوم ه��م افزايي در بين مراكز كودك و نوج��وان فعال در خارج 
از حوزه مديريت ش��هري را براي ايجاد ظرفيتي توانمند در س��طح 
ش��هر مورد تاكيد قرار داد و گفت: بايد تلاش ش��ود ت��ا برنامه هاي 
مراكز تخصصي ش��هرداري براس��اس آس��يب هايي كه در محلات 
 و مناطق مختلف ش��هر اصفهان وج��ود دارد، اولوي��ت بندي و اجرا 

شود.
رييس كميسيون فرهنگي، اجتماعي و ورزشي شوراي اسلامي شهر 
 اصفهان، آش��نايي با دغدغه هاي مديران مراكز فرهنگي اجتماعي

 ك��ه ب��ا ش��هروندان ارتب��اط دارن��د و لح��اظ ك��ردن آنه��ا در 
سياس��ت گذاري ها و تصميم س��ازي ه��ا را از مهم تري��ن ويژگي 
بازديدهاي سرزده اعضاي كميسيون فرهنگي، اجتماعي و ورزشي 
شوراي اسلامي ش��هر از اين مراكز بيان و تصريح كرد: قطعاً اعضاي 
 اين كميس��يون در برنام��ه ريزي هاي س��ال آينده بر اس��اس اين 
دغدغه ها تصميم گيري م��ی كنند و در بودج��ه معاونت فرهنگي 
اجتماعي و س��ازمان فرهنگي تفريحي با پيش بيني اعتبارات لازم 
براي رفع مشكلات و كمبودهاي مراكز فرهنگي، اجتماعي و ورزشي 
 در بخش هاي مختلف س��خت افزاري و  نرم افزاري تلاش خواهند 

كرد.
اين عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان با بيان اينكه اين كميسيون 
براي افزايش س��هم اعتبارات درح��وزه فرهنگ��ي در ابعاد مختلف 
س��خت افزاري و ن��رم اف��زاري و ايجاد ظرفيت��ي بالق��وه در تامين 
نيازهاي ش��هروندان و تحولي ش��گرف در حوزه فرهنگ��ي از هيچ 
تلاش��ي دريغ نخواهد ك��رد، گفت: بودج��ه برنام��ه اي تخصيص 
يافته ب��ه حوزه فرهنگ��ي پاس��خگوي نيازهاي اين ح��وزه با توجه 
به تاكيدات رهبر معظم انقلاب و اس��ناد فرادس��تي نب��وده و قطعا 
 ب��راي تحقق منوي��ات معظ��م ل��ه دراين بخ��ش، تغيي��ر رويكرد 

ضروري است.
در اين بازدي��د محمدرضا فلاح، عدنان زادهوش و ندا واش��ياني پور 
اعضاي كميس��يون فرهنگي، اجتماعي و ورزش��ي شوراي اسلامي 
شهر اصفهان نيز ديدگاه ها و نقطه نظرات خود را در خصوص توسعه 
و ارتقای خدمات خانه كودك و نوجوان و رفع مش��كلات اين مركز 

تخصصي بيان كردند. 
همچنين مديرعامل سازمان فرهنگي تفريحي شهرداري اصفهان، 
تغيير رويكرد در بخش نرم افزاري حوزه فرهنگي به لحاظ بودجه اي و 
محتوايي را ضروري دانست و اظهار اميدواري كرد با تحقق اين مهم، 
شاخص كيفي زندگي، شادي و نشاط ناشي از برنامه هاي فرهنگي 

در روابط اجتماعي و در جامعه ارتقايابد. 
مدير خانه ك��ودك و نوج��وان اصفهان ني��ز ضمن ارايه گزارش��ي 
از عملك��رد و فعالي��ت ه��اي اي��ن مرك��ز تخصصي و مش��كلات و 
معض��لات موج��ود در آن، تس��ريع در رفع مش��كلات خانه كودك 
 و نوجوان به ويژه مش��كلات اعتباري و س��خت افزاري را خواس��تار

 شد.
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رييس مركز مطالعات راهبردي و پژوهش هاي كاربردي شوراي 
اسلامي شهر اصفهان، توسعه و واگذاري اراضي مزروعي پيش بيني 
شده براي فضاي سبز به كش��اورزان در محدوده شهر را راهكاري 
اساس��ي براي رونق كش��اورزي، توليد محصول، توس��عه و حفظ 

سبزينگي، ايجاد اشتغال و توليد اكسيژن بيان كرد.
 سيد احمدعلي عاملي به تصدي گري شهرداري و صرف هزينه هاي

گزاف براي خري��د و تملك اراض��ي مزروع��ي در داخل محدوده 
كلانشهر اصفهان و تبديل آنها به فضاي سبز غير مثمر اشاره كرد 
و گفت: با توجه به كمبود و بحران آب و هزينه بر بودن تامين آب و 
حفظ و نگهداري اين فضاها، اين امر مقرون به صرفه و قابل توجيه 
نيست. وي، لزوم حفظ و توس��عه اراضي كشاورزي و فراهم كردن 
زمينه واگذاري اراضي پيش بيني ش��ده براي ايجاد فضاي س��بز 

در مناطق مختلف شهر و كشت و بارور ش��دن اين اراضي توسط 
 مالكان را مورد تاكيد قرار داد و تصريح كرد: تحقق اين امر مي تواند 
 مزيت ه��اي زي��ادي از جمل��ه توليد محص��ولات كش��اورزي،

اشتغال زايي، درآمدزايي، سرسبزي و توليد انرژي لازم را به دنبال 
داشته باشد.

عضو شوراي اس��لامي ش��هر اصفهان، به پيش بيني لكه هايي به 
عنوان فضاي سبز در داخل محدوده در ش��هرداري هاي مناطق 
15 گانه اش��اره كرد و از داير، سرس��بز و بارور ش��دن اين اراضي 

توسط مالكان كش��اورز و تامين معيشت خود در بعضي از مناطق 
خبر داد و گفت: ب��ا توجه به افزايش هزينه ه��اي تامين آب براي 
 ايجاد، احيا و حفظ و نگهداري اين فضاها، شهرداري بايد لكه هاي 
پيش بيني شده براي فضاي سبزی را كه در اختيار كشاورزان است 
همچنان به كش��اورزان واگذار كند تا به صورت خودگردان ضمن 
تامين سرسبزي، اكسيژن لازم توليد شود و اين اقدام به نفع شهر، 

شهرداري و مردم خواهد بود.
رييس مركز مطالعات راهبردي و پژوهش هاي كاربردي شوراي 

اسلامي ش��هر اصفهان، به وجود خشكسالي، كمبود آب و به يغما 
بردن روان رود زاينده رود و كاهش منابع زيرزميني در اين كلانشهر 
اشاره كرد و كاشت گونه هاي چمن بومي سازگار با اقليم اين شهر 
و كم مصرف را خواستار ش��د و گفت: چمن هاي استفاده شده در 
فضاهاي سبز و بوستان ها غيربومي بوده و با آب بري بالا مخصوص 

مناطق مرطوب مديترانه اي است.
وي، خريد و تملك اراضي مردم و تبديل آنها به فضاي سبز غيرمثمر 
با هزينه هاي بالا در شرايط بي آبي و خشكسالي از سوي شهرداري 
را اصولي ندانست و تصريح كرد: مسوولين شهرداري بايد اين اراضي 
را با كاربري هاي خاص فضاي سبز همچنان كه در اختيار مالكان 
و صاحبان آنها قرار دارد، در اختي��ار آنان بماند تا همچون منطقه 

ناژوان سر سبز باشد و اكسيژن لازم را براي شهر توليد كنند.

رييس شوراي اسلامي ش��هر اصفهان، نبود 
اس��تقلال مالي در مطبوعات و رس��انه هاي 
گروهي را آفتي بزرگ براي ايجاد فضاي نقد 

در جامعه بيان كرد. 
مهن��دس رض��ا امين��ي در بازدي��د از خانه 
مطبوع��ات و خبرنگاران اس��تان اصفهان و 
در جم��ع هيات مدي��ره اين خان��ه، بر لزوم 
اس��تقلال رس��انه هاي گروهي تاكيد كرد و گفت: مطبوعات 
 و رس��انه ه��اي جمع��ي نبايد ب��ه گروه و ش��خصي وابس��ته

 باشند.
وي، نبود اس��تقلال مالي در مطبوعات و رس��انه ها را آفتي در 
جهت ايجاد فضاي نقد در جامعه دانست و تصريح كرد: نظارت 

بر عملكرد رس��انه هاي گروهي، امري مهم اس��ت كه نبود آن 
مانع فعاليت و رشد، توسعه و غناي آنها براساس اصل صداقت 

و انصاف مي شود. 
مهندس امين��ی هدف از تلاش،  فعالي��ت و خدمت مديران در 
جامعه را بهبود روند امور بيان كرد و مصالحه بر سر مصالح مردم 
را به مصلحت ندانس��ت و گفت: مصالحه بر سر مصالح مردم به 
مصلحت هيچكس نيس��ت و نبايد خادمان مردم با متعارضان 

مصالح عمومي جامعه از در آشتي وارد شوند.
رييس شوراي اسلامي شهر اصفهان، لزوم بهبود وضعيت خانه 
مطبوعات و خبرنگاران استان اصفهان را مورد تاكيد قرار داد و 
افزود: دغدغه اصلي رهبر انقلاب اس��لامي حوزه فرهنگ بوده 

كه متاسفانه در اين زمينه كوتاهي شده است.  

مهندس اميني، تغيير فرهنگ مطالعه در اصفهان را ضرورتي 
اجتناب ناپذير بيان كرد و گفت: تغيير فرهنگ مطالعه و افزايش 
س��رانه مطالعه در شهر اصفهان،  س��بك زندگي مردم را تغيير 
مي دهد و انتش��ار و ارايه مطالب متناسب با نياز مردم از سوي 
مطبوعات و رس��انه ها باعث تغيير در عادت رفتار مطالعه آنان 
خواهد شد. وي، توجه به نيازهاي اوليه مطبوعات و اهالي رسانه 
در اصفهان را ضروري دانس��ت و تلاش براي كس��ب استقلال 
مالي مطبوعات اصفهان و بررسي صلاحيت خبرنگاران را امري 
اجتناب ناپذير بي��ان كرد و افزود: اين موض��وع بايد در هياتي 
متشكل از نخبگان رسانه اي شهر، براي توسعه و بهبود كيفي 

مطبوعات و رسانه هاي گروهي اصفهان بررسي شود. 
رييس شوراي اسلامي شهر اصفهان، بر لزوم نظارت بر عملكرد 
رسانه هاي گروهي و مطبوعات از سوي نهادهاي صنفي تاكيد 
كرد و گفت: قلم همچون سلاح گرم است كه اگر در دست انسان 
سالم و مطمئن باشد، احساس امنيت در جامعه ترويج مي شود 
و اگر اين سلاح به دست انسان مغرض و بيمار بيفتد، احساس 
نگراني و ترس در ديگران به خاطر مصالح ش��خصي و عمومي 

به وجود مي آيد. 
وي،  تحقيق و بررس��ي هاي پژوهشي در خصوص تاثيرگذاري 
رسانه بر افكار عمومي و نقش مثبت و منفي آثار مطالب منتشر 
ش��ده در مطبوعات و رس��انه هاي گروهي توسط كارشناسان 
و پژوهش��گران را خواستار ش��د و تصريح كرد: پژوهش درباره 
تاثيرگذاري س��لاح برنده قل��م در حوزه رس��انه و مطبوعات 

ضروري است. 
مهندس اميني، نقد عملكرد را يكي از وظايف اصلي رس��انه ها 
دانست و گفت: اگر مدير يا مس��وولي در حوزه فعاليت خود به 
نقد گذاشته نشود و فضاي نقد و انتقاد در جامعه وجود نداشته 
باشد، قطعاً  آنان دچار انحراف و لغزش خواهند شد و به همين 
دليل نظارت بر عملكرد مديران و مس��وولين از جمله وظايف 

رسانه ها، مطبوعات و خبرنگاران است . 

وي، بيان صادقانه، دلس��وزانه و از روي انص��اف و صداقت را به 
عنوان پيش نيازهاي انتقاد و ايجاد فضاي نقد در جامعه  مورد 
تاكيد قرار داد و با بيان اينكه بعضي از رس��انه ها بدون رعايت 
 اين موارد، در مورد شوراي اس��لامي شهر اصفهان سياه نمايي

مي كنند، تصريح كرد: يكي از موارد رعايت انصاف در انتش��ار 
اخبار، كسب اطلاعات و مش��ورت درخصوص برخي مطالب با 

مسوولين و كارشناسان بوده و اين به صلاح جامعه است. 
رييس ش��وراي اس��لامي ش��هر اصفهان، ب��ا بي��ان اينكه اگر 
خبرن��گاران در انتش��ار برخي اخب��ار خود را جاي مس��وولي 
 بگذارند كه در مورد او قلم مي زنن��د قطعاً خيلي از تهمت ها و 
سوء برداشت ها رفع خواهد شد، گفت: انتشار اخبار غيرواقعي و 
كذب در بعضي از رسانه ها و مطبوعات باعث خسران اعتباري، 
حيثيتي و گاهی مالي غيرقابل جبران مي شود و قطعاً مصداق 
عدم رعايت حق الناس اس��ت و عقوبت دني��وي و اخروي را به 

همراه دارد.
وي، فعاليت در رس��انه هاي گروهي را نيازمند عش��ق و علاقه 
 دروني به اين حرفه بيان كرد و افزود: در حقيقت روزنامه نگاري

حرفه اي عاشقانه اس��ت. مهندس اميني، بر لزوم توسعه كمي 
و كيفي فعالي��ت هاي خان��ه مطبوعات و خبرنگاران اس��تان 
تاكيد و اظهار اميدواري كرد: اين خان��ه با حمايت خبرنگاران 
 و مديران ش��هر اصفهان، نق��ش بيش��تري در تقويت عملكرد 
رس��انه هاي گروهي و برقراري ارتباط بهتر مردم با مطبوعات 

ايجاد كند.
در اي��ن بازدي��د منصور گلن��اري، مدي��ر خان��ه مطبوعات و 
خبرنگاران اس��تان اصفهان نيز با ارايه گزارشي از روند فعاليت 
۲۰ ساله و مسايل و مش��كلات اين خانه، از تلاش هيات مديره 
خانه مطبوعات براي برگزاري آيين بيس��تمين سال تاسيس 
خان��ه مطبوعات و خبرن��گاران اس��تان خب��ر داد و همكاري 
مسوولين، دستگاه ها، ادارات و سازمان ها و رسانه هاي گروهي 

و خبرنگاران و اعضاي اين خانه را خواستار شد.

مهندس امينی در بازديد از خانه مطبوعات اصفهان تاكيد كرد:

نبود استقلال مالي در رسانه هاي گروهي، آفتي بزرگ براي ايجاد فضاي نقد در جامعه است
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عضو كميس��يون فرهنگي اجتماعي شوراي 
اسلامي ش��هر اصفهان با اش��اره به ضرورت 
توس��عه فرهنگ ش��هروندی، گفت: فرهنگ 
شهروندی مقوله ای اس��ت كه در كلانشهرها 
جزو موضوعات مهم است و شهر اصفهان نيز 
در اين زمينه پيشتاز بوده و در دوره قبل نيز به 
دليل اهميت آن، يك كميته مستقل به نام كميته شهروندی زير 
نظر سازمان فرهنگی تفريحی شهرداری شكل گرفت كه كارهای 
مبانی و تئوريك و آيين نامه آن مدون ش��ده و در بحث اجرا نيز 

فعاليت هايی داشته است.
وحيد فولادگ��ر ضمن تاكيد بر اين مهم كه در توس��عه فرهنگ 
شهروندی دستگاه ها و ارگان های مختلفی نقش دارند كه بايد 
ورود پيدا كنن��د، افزود: در بخش هايی ك��ه مربوط به مديريت 
ش��هری بوده، عملكرد خوبی را ش��اهد بوده ايم، به خصوص در 
مقايسه با ديگر شهرها در اصفهان خوب كار شده است؛ هر چند 
جای كار بيش��تری وجود دارد، اما توس��عه فرهنگ شهروندی 
چيزی نيس��ت كه تنها مديريت ش��هری بتواند آن را توس��عه 
 دهد و ديگر دستگاه ها نيز به نس��بت خود بايد سهم خود را ايفا 

كنند.
وی نقش آموزش و پرورش را مهم دانست  كه عميق و بلند مدت 
اس��ت و تاثير بالايی دارد و تصريح كرد: از طرفی، صدا و س��يما 
 و مطبوعات و خبرگزاری ه��ا به لحاظ برد رس��انه ای كه دارند

می توانند نقش موثری در توس��عه فرهنگ ش��هروندی داشته 
باشند. همچنين نيروی انتظامی در مواردی كه مربوط به اعمال 
قانون می شود، نقش مهمی می تواند ايفا كند؛ چرا كه در توسعه 
فرهنگ ش��هروندی بحث فرهنگ س��ازی نيز مطرح است و به 
موازات آن بايد اعمال قانون صورت بگيرد و اين دو، لازم و ملزوم 

يكديگر هستند.
فولادگر با يادآوری اينكه به دليل بافت مذهبی ش��هر اصفهان 
روحاني��ت نقش بس��يار مهمی م��ی تواند در توس��عه فرهنگ 
ش��هروندی داش��ته باش��د، خاطرنش��ان كرد: در بس��ياری از 
محتواهايی كه قصد داريم به مردم آموزش دهيم، مبانی دينی 

نقش مهمی می تواند داشته باشد. 
وی ادامه داد: در روش ها ني��ز از امكانات مختلفی كه در اختيار 
شهرداری است، بايد استفاده بهتری صورت گيرد و از رسانه های 
ش��هری كه امكانات خوبی در اختيار دارند، در توسعه فرهنگ 

شهروندی استفاده شود. 
اين عضو شورا با ذكر اين نكته كه روش هايی كه تا كنون بيشتر 
استفاده شده از طريق تابلوهای ش��هری بوده است، افزود: برای 
توسعه فرهنگ شهروندی می توانيم از فضاهايی كه محل تجمع 
مردم است يا در اتوبوس ها و وس��ايل نقليه درون شهری و بين 
شهری بهره برد و حوزه ای كه هنوز جای آن خالی است، فيلم و 
 تيزر و داستان های راديويی است كه اميدواريم از اين ظرفيت ها

نيز استفاده شود.
فولادگر، اولويت بندی موضوعات ش��هری در توس��عه فرهنگ 
ش��هروندی را ضروری دانس��ت و تصريح كرد: هر چه فرهنگ 
 ش��هروندی توس��عه پيدا كن��د، هزين��ه های ش��هری كاهش 

می يابد.
وی ضمن تاكيد بر اينكه اگر قصد داريم فرهنگی را توسعه دهيم 
بايد زيرساخت هايش نيز آماده باشد و توسعه فرهنگ شهروندی 
متناسب با آماده بودن زيرساخت ها باشد، در خصوص استفاده از 
تجربيات ديگر شهرها و كشورها برای توسعه فرهنگ شهروندی 
گفت: برای توسعه فرهنگ شهروندی می توان از تجربيات ديگر 
شهرها و كشورها استفاده كرد و لزومی ندارد از صفر شروع كنيم، 

اما نكته اينجاست كه توسعه فرهنگ شهروندی بايد بومی سازی 
و متناسب با فرهنگ ش��هر اصفهان باش��د و مبانی علمی آن از 
طريق كسانی كه اين رس��الت را در بحث فرهنگ برعهده دارند 
توليد محتوا شود و لزوما نمی توانيم از تجربه ای كه در يك كشور 

اروپايی استفاده شده بهره ببريم.
وی از ل��زوم توليد محتوا در حوزه فرهنگ ش��هروندی توس��ط 
روحانيت و دانشگاه س��خن گفت و تصريح كرد: در بحث توليد 
محتوا برای توسعه فرهنگ ش��هروندی، مديريت شهری بايد از 
دانش��گاه و روحانيت تقاضا كند تا اين محتوا را توليد كرده و در 

اختيار مديريت شهری قرار دهند.

عضو ش��ورای اسلامی ش��هر اصفهان با اشاره 
به اينكه سياس��ت كلی در نظام طی دو دهه 
 اخير كوچك كردن بدنه دولت و اس��تفاده از 
ظرفيت ها و پتانس��يل های بخش خصوصی 
بوده اس��ت، گفت: اصل موضوع برون سپاری 
يك موضوع اجتناب ناپذير اس��ت كه موجب 
رقابت سازنده می  شود، البته بايد با يك نظارت قوی همراه باشد.

 عبدالرس��ول جان نث��اری ب��ه ورود ش��هرداری ه��ا در زمينه 
برون س��پاری همراه با ديگر ارگان ها اش��اره كرد و افزود: مثلا 
 در حوزه بازياف��ت، جمع آوری زباله ها و نگهداری فضای س��بز 

برون سپاری صورت گرفته است.
رييس كميس��يون عمران، معماری و شهرس��ازی ضمن تاكيد 
 بر اينكه در حوزه شهرسازی بيش��تر در شهرداری های مناطق، 
برون س��پاری در حوزه صدور پروانه و استعلامات مدنظر است، 
 تصريح كرد: ش��هرداری بايد در اين زمينه با قوت وارد ش��ود و 
برون سپاری در اين مقوله ها را انجام دهد. جان نثاری در پاسخ به 
اين سوال كه اولويت برون سپاری بايد به چه صورت تعريف شود، 
گفت: سياست شورا و شهرداری اين بوده است كه برون سپاری 
انجام ش��ود. در حوزه معاونت شهرس��ازی و پژوهش مطالعاتی 
در اين زمينه در دس��ت انجام اس��ت تا مواردی ك��ه قابل برون 
 سپاری است، شناسايی و مشخص شود تا به صورت روشن تر و 
شفاف تر با طرف بخش خصوصی تعامل كنند، اما متاسفانه هنوز 
به خروجی های اجرايی نرس��يده و در فازهای مطالعاتی مانده 

است، در حالی كه در بعضی شهرهای ديگر مثل تهران و مشهد 
در حوزه عمران، معماری و شهرس��ازی، برون سپاری را شروع 
كرده اند كه ش��هرداری اصفهان نيز بازديدهايی از اين ش��هرها 

داشته است، از اين رو برون سپاری كار جديدی نيست.
وی با انتقاد از اينكه در برون سپاری به نسبت ديگر شهرها اول 
نيستيم، ادامه داد: هر چند ش��هرداری در يك مقطعی اين كار 
را انجام داد و به بي��ش از 45 كارگزاری برای صدور پروانه مجوز 
داد، اما به علت اينكه اولا زيرساخت های لازم برای وجود دفاتر 
 درس��ت پيش بينی نش��ده بود و همچنين عدم نظارت دقيق و 
همه جانبه برای رصد كردن مش��كلات موجود و از طرفی عدم 
اختصاص حق الزحمه كافی، اين طرح شكس��ت خورد و تجربه 
موفقی نبود، در صورتی كه آنچه ما تاكيد می كنيم اين اس��ت 
كه اصل موضوع برون سپاری كار درستی است، اما اينكه تجربه 
ناموفقی در اين زمينه داش��تيم، دليل نمی شود كه ديگر سراغ 

برون سپاری نرويم.
اين عضو ش��ورا يكی از مصاديق آماده نبودن زيرس��اخت ها را 
شفاف نبودن قوانين ذكر و تصريح كرد: فردی كه داخل سيستم 
كارها را انجام می دهد، با مشكلات و پيچ و خم های كار آشناست 
و با يك سيستم تعاملی كار را انجام می دهد، اما وقتی فردی از 
بيرون سيستم وارد مجموعه می شود، بايد قوانين كاملا شفاف 
باشد و روندها و فرايندها كاملا تعريف ش��ده باشد؛ چرا كه اگر 
اينگونه نباش��د، فردی كه از بيرون سيس��تم وارد می ش��ود در 
 گام اول دچار سردرگمی ش��ده و در مرحله اجرا نيز شاهد بروز 

آسيب هايی خواهيم بود، از اين رو بايد زمينه طوری فراهم شود 
كه مردم اعتماد كنند. 

جان نثاری در توضيح ض��رورت جلب اعتماد در برون س��پاری، 
گفت: يكی از دلايلی كه در بحث مشاركت و برون سپاری ضعيف 
بوده ايم، اين اس��ت كه نتوانس��ته ايم جلب اعتماد كنيم. بخش 
خصوصی وقتی می خواهد مشاركت كند بايد به ما اعتماد داشته 
باشد؛ چرا كه قرار اس��ت در دو بخش نيروی انسانی و هزينه های 
مادی س��رمايه گذاری كند. حال اگر ابعاد برون س��پاری درست 
 تعريف نش��ده باش��د، كار شكس��ت می خورد و اعتماد نيز از بين 
می رود. وی برون س��پاری در ش��هرداری ها را حس��اس خواند و 
 تاكيد كرد: موضوع برون سپاری در شهرداری ها بسيار حساس تر

از ديگر ارگان هاس��ت؛ چ��را كه فراين��د كارها در ش��هرداری ها 
 ب��ه لح��اظ حج��م كار و پيچيدگ��ی، بس��يار متف��اوت از ديگر 
ارگان هاست. مثلا در موضوع صدور پروانه ساختمانی، مردم بايد 
ده ها آيتم را ارايه كنند تا پروانه صادر شود و كوچك ترين اشتباهی 
ممكن است تبعات حقوقی و جبران ناپذيری داشته باشد، از اين 
 رو بحث برون س��پاری در حوزه عمران، معماری و شهرس��ازی از 

حساسيت های ويژه ای برخوردار است.
رييس كميسيون عمران، معماری و شهرسازی با اشاره به اينكه 
در ظاهر پيشنهاداتی مبنی بر استفاده از دفاتر پيش خوان دولت 
برای برون سپاری مطرح شده است، گفت:كارهای تخصصی بايد 
 توسط متخصصين انجام ش��ود و به نظر می رسد برای اين كار

می توانيم از بدنه های مهندسی ش��هر استفاده كنيم و سازمان 

نظام مهندسی بالغ بر هزار دفتر فعال دارد كه می شود با پالايش 
 و گزينش آنها از دفاتر مس��تعد اس��تفاده كرد، بنابراين اگر در
برون سپاری از متخصصين استفاده نشود، كار موفق نخواهد بود.

وی ضمن انتقاد از برون سپاری به صورت يكجا و از صفر تا صد 
خاطرنش��ان كرد: به جای آنكه برون س��پاری كارها به صورت 
 يكجا انجام ش��ود، بايد اين كار گام به گام باش��د. به صورتی كه 
برون سپاری از فرايندهای س��اده با مسووليت های كمتر انجام 
ش��ود تا در ادامه به كارهای پيچيده تر و با مس��ووليت بيش��تر 
برسيم. وی افزود: يكی از آسيب هايی كه در برون سپاری بحث 
صدور پروانه در دوره شاهد بوديم، اين بود كه كل كار را به يكباره 

واگذار كرده اند.
جان نثاری مشاركت را متفاوت از برون سپاری ذكر كرد و يادآور 
شد: توجه به اين نكته مهم است كه برون سپاری غير از مشاركت 
 اس��ت. مش��اركت ها اغلب در بخش س��اخت و س��از است، اما 
برون سپاری در فرايند اجرايی مطرح اس��ت؛ يعنی مردم ديگر 

مستقيما به شهرداری ها مراجعه نكنند. 
وی با اش��اره به اينكه نبود عزم جدی ش��ايد مهم ترين مانع در 
تحقق برون سپاری است، ادامه داد: تعداد قابل توجهی از مردم 
به ش��هرداری ها مراجعه می كنند. حال با نيروی انسانی ثابت 
 و با حجم بالای مراجعات طبيعتا خدمت رس��انی به درس��تی 
نمی تواند انجام ش��ود و ايجاد نارضايتی می كند. پس به جای 
اينكه بدنه ش��هرداری را بزرگ تر كنيم، بايد بحث برون سپاری 

انجام شود.

عضو كميسيون فرهنگي اجتماعي شوراي اسلامي شهر اصفهان:

با توسعه  فرهنگ شهروندی هزينه های شهری كاهش پيدا می كند

عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان:

اراضي مزروعي پيش بيني شده براي فضاي سبز به كشاورزان واگذار شود

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان تاكيد كرد:

مطالعات برون سپاری، هنوز به خروجی های اجرايی نرسيده است



در یک اقدام فرهنگی؛
شهروندان اصفهانی در شب های قدر

 خون اهدا کردند
از طریق ش��بکه های اجتماعی داخلی، بیش از 150نفر  از چهره های 
فرهنگی، اجتماعی در شب قدر ماه مبارک رمضان جهت اهدای خون به 
مرکز انتقال خون خواجو مراجعه و در یک اقدام فرهنگی و خداپسندانه 

خون خود را اهدا  کردند.
در اولین شب از شب های پرفیض قدر )19 ماه مبارک رمضان( بیش از 
655 نفر از مردم مومن و نوع دوست جهت اهدای خون به مرکز انتقال 
خون اس��تان مراجعه کردند و از این تعداد، 526 نف��ر موفق به اهدای 
 خون ش��دند که از این تعداد خون اهدایی بی��ش از 1200 واحد انواع 
فرآورده های سلولی و پلاسمایی تولید شده و به تدریج در اختیار مراکز 
درمانی جهت بیماران نیازمند به این م��اده حیاتی قرار خواهد گرفت. 
بیشترین آمار اهدای خون دربین شهرستان ها مربوط به نجف آباد و شهرضا 

با 77 و76 واحد است.

۸ تا ۱۱ دي ماه سال جاري؛
نمایشگاه و همایش شهر ایده آل
 در جزیره کيش برگزار مي شود

  مدیر اجرایي نمایشگاه و همایش شهر ایده آل اعلام کرد: نمایشگاه و 
همایش شهر ایده آل به عنوان یکي از رویدادهاي موفق کشور در حوزه 
خدمات و مدیریت شهري از ۸ تا 11 دي ماه سال جاري در جزیره کیش 
برگزار مي شود. مهدي عاطفي با اعلام این خبر گفت: با توجه به برگزاري 
موفق چهار دوره نمایشگاه و همایش شهر ایده آل با مشارکت و حمایت 
سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور در سال هاي گذشته، برآنیم 
تا با برگزاري پنجمین دوره از رویداد شهر ایده آل فضایي مناسب را در 

جهت ارتقاي سطح مدیریت شهري ایجاد کنیم. 
وي با اش��اره به برگزاري نمایش��گاه و همایش ش��هر ایده آل به عنوان 
یکي از رویدادهاي موفق کش��ور در حوزه خدمات و مدیریت ش��هري 
از ۸ تا 11 دي ماه س��ال جاري در جزیره کیش، اذعان داشت: هدف از 
برگزاري نمایشگاه ش��هر ایده آل ارایه کالا و خدمات جهت استفاده در 
 شهرداري هاي کل کش��ور و ایجاد تعامل س��ازنده میان شهرداري ها،

ارایه کنندگان کالا، خدمات باکیفیت و سرمایه گذاران است. 
عاطفي ادامه داد: محورهاي اصلي همایش شهر ایده آل برگرفته از کلام 
رهبر معظم انق��لاب، راهکارهاي عملي در جهت پیاده س��ازي اقتصاد 

مقاومتي در مدیریت شهري است.

ریيس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی کاشان:

یک دهم کانون های فرهنگی هنری 
مساجد اصفهان در کاشان است

حرمت سادات متولی: رییس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی کاشان از 
اجرای برنامه های اوقات فراغت در 127 کانون فرهنگی هنری مساجد 

این شهرستان خبر داد.
محمد مهدی صباغی  در گفت وگو باخبرنگار اصفهان زیبا در کاش��ان 
گفت: کلاس ه��ای قرآنی، هنری، عقیدتی، اخلاقی، علمی و ورزش��ی 
 از جمله برنامه ه��ای اوق��ات فراغت این کان��ون ها در ایام تابس��تان 

است.
 وی با اش��اره به فعالیت 157 کانون ثبت ش��ده مس��اجد کاش��ان در 
بخش های برزک، قمصر، نیاس��ر و مرکزی این شهرستان، گفت: 119 
باب از این کانون ها شهری و 3۸ باب آن روستایی است. به گفته وی،16 
باب کانون ها در بخش برزک، 15 باب در بخش قمصر، 1۸ باب در بخش 
نیاس��ر و 10۸ باب در بخش مرکزی است. رییس اداره فرهنگ و ارشاد 
اسلامی کاشان اظهارداش��ت: با توجه به تعداد هزار و 6۸1 کانون ثبت 
شده در استان اصفهان، یک دهم کانون های این استان در شهرستان 

کاشان فعال است.
صباغی با تاکید بر تلاوت و تفسیر قرآن در بیشتر  کانون های فرهنگی 
هنری مس��اجد کاش��ان در ماه مبارک رمضان، اف��زود: فعالیت اصلی 
این کانون ه��ا در ماه مبارک رمض��ان، قرائت قرآن و تفس��یر آیه های 
نورانی آن اس��ت. وی فعالیت شش کانون تخصصی و س��ه باب کانون 
فرهنگی هنری ویژه در اداره زندان، دانش��گاه علوم پزشکی و معاونت 
 بهداشتی این دانشگاه را یادآورشد و تصریح کرد:کانون ورزشی شهرک 
22 بهمن، گردشگری کانون آیت الله رضوی، عقاید اسلامی کانون مولی 
الموحدین، تئات��ر کانون امام علی)ع( مهدویت کان��ون ثقلین و کانون 
سلامت معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی کاشان از جمله کانون 

های تخصصی این شهرستان است. 
ب��ه گفت��ه وی، 17 ب��اب کان��ون فرهنگ��ی هنری مس��اجد کاش��ان 
دارای نش��ریه و 12 کان��ون نی��ز دارای 20 هس��ته پژوه��ش اس��ت. 
صباغی، فعالیت هش��ت خانه ن��ور و چه��ار خانه فرهن��گ دیجیتال 
در کان��ون ه��ای فرهنگ��ی هن��ری مس��اجد کاش��ان را یادآورش��د 
و گفت:کان��ون ه��ای کاش��ان دارای 103 ب��اب کتابخانه ش��امل 55 
 کتابخان��ه ب��از و 4۸ کتابخان��ه بس��ته ب��ا یکصد ه��زار جل��د کتاب

 است. وی با اش��اره به اجرای طرح تلاوت نور در 200 مسجد کاشان، 
گفت: تعداد دو هزار و 100 جلد قرآن از س��ال ۸4 تا کنون به مساجد 

کاشان اهدا شده است. 
 ب��ه گفته وی، پنج دوره آموزش��ی، س��ه نشس��ت منطقه ای، جلس��ه 
هم اندیش��ی و اردوی تفریحی زیارتی برای مسوولین، مدیر مسوولین 
و اعضای کانون ها در س��ال 92 از دیگر اقدامات اداره فرهنگ و ارشاد 
 اس��لامی کاش��ان برای کانون های این شهرستان اس��ت. طرح ایجاد 
کانون هاي مس��اجد بر اس��اس مصوبه 302 هیجدهم اس��فند 1373 
ش��وراي عالي انقلاب فرهنگي به منظور مبارزه ب��ا تهاجم فرهنگي در 

سطح کشور به تصویب رسیده است.

استاندار اصفهان گفت: یکی از اولویت های 
دولت تدبیر و امید، مبارزه اصولی و ریشه ای 

با ابتلا به موادمخدر است.
 س��ول زرگرپور در جلسه شورای هماهنگی 
مبارزه با مواد مخدر استان، افزود: بر اساس 
سیاس��ت های دولت، رویکرد جدید در این 
مبارزه، رویکرد پیشگیرانه و اجتماعی و مردمی کردن آن است.

وی گفت: بر اس��اس رویکرد اجتماعی و مردمی، اس��تفاده از 
توان و ظرفیت سازمان های مردم نهاد و نخبگان اقشار مختلف 

جامعه اهمیت ویژه دارد.
وی تصریح کرد: اس��تفاده از ظرفیت سازمان های مردم نهاد، 
خیرین و نخبگان اقش��ار مختلف می تواند در مب��ارزه با مواد 

مخدر مثمرثمر و قابل توجه باشد.
استاندار اصفهان افزود: مواد مخدر به عنوان یکی از اصلی ترین 
آسیب های اجتماعی در سطح کشور و بین الملل مطرح است 
و گرایش معتادان از مواد مخدر سنتی به صنعتی، آسیب های 

بیشتری ایجاد کرده است.
زرگرپور با اشاره به قابلیت های استان اصفهان در بهره مندی 
از خیرین و موسسات خیریه در حوزه های مختلف و تخصصی 
افزود: جامعه بزرگ خیرین استان آمادگی کامل خود را برای 
آگاه س��ازی اقش��ار مختلف جامعه و حمایت از سیاست های 

ستاد مبازه با مواد مخدر استان اعلام کرده اند. 
رییس شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان اصفهان 
 با تاکید بر نق��ش غیرقابل ان��کار تبلیغات و اطلاع رس��انی و 

آگاه سازی خانواده ها، خواستار فعال تر شدن کمیته فرهنگی 
و پیشگیری و استفاده از ش��یوه های مدرن و به روز تبلیغاتی 

در این عرصه شد.
استاندار اصفهان از فعال شدن کمیته آموزش و پرورش و طرح 
موضوع در جلسات ش��ورای آموزش و پرورش استان خبر داد 
و خواس��تار همکاری بیشتر دس��تگاه های اجرایی و نهادهای 

فرهنگی در مبارزه اصولی با این پدیده مخرب شد.
زرگرپور با اش��اره به گزارش های مدی��ر کل مدیریت بحران، 
رییس دانشگاه علوم پزش��کی و مدیر کل زندان ها و اقدامات 
تامینی در خصوص مسایل و مشکلات اردوگاه اسدآباد مبارکه، 
ضمن تقدیر از اقدامات صورت گرفته، خواستار پیگیری موارد 

مطرح شده در این جلسه شد.
اس��تاندار اصفهان گفت: سطحی نگری و س��طحی آموزی در 
مسایل زندگی، جامعه را در بلندمدت زمین گیر می کند و باید 

اندیشیدن درست در جامعه نهادینه شود.
 رس��ول زرگرپور همچنین در نود و شش��مین جلسه شورای 
آموزش و پ��رورش اس��تان اصفهان اظه��ار کرد: ب��ا توجه به 
رویکردی که در قانون بودجه  س��ال 93 آمده اس��ت، می توان 
اس��تنباط کرد که بند 3 ماده  13 قانون ش��وراهای آموزش و 

پرورش رفع اشکال و اجرایی خواهد شد.
وی با بیان اینک��ه این مصوبه، ادامه و رفع اش��کال از مصوبات 
قبلی است و مصوبه  جدیدی نخواهد بود، تصریح کرد: اجرای 
این قانون در جهت کاستن از مشکلات مالی آموزش و پرورش 

بسیار مفید و موثر خواهد بود.
زرگرپور ب��ه تفاهمنامه اداره کل آموزش و پرورش با ش��ورای 
اسلامی استان اش��اره کرد و افزود: مفاد این تفاهمنامه مورد 
تایید قرار گرفته، ولی لازم اس��ت با توجه به مقتضیات استان، 
بررسی بیشتری صورت گیرد و در جلسه آینده شورای آموزش 

و پرورش استان جهت طرح و تصویب مطرح شود.
اس��تاندار اصفه��ان اظهار کرد:  ب��ا توجه به ط��رح جایگزینی 

الگوی محفوظ محور به الگوی مفهوم محور، طرح ساماندهی 
 پژوهش س��راهای دانش آموزی اس��تان باید مورد توجه قرار 

گیرد.
وی به بیانات رهبر معظم انقلاب در این خصوص اشاره کرد و 
افزود: سطحی نگری و سطحی آموزی در مسایل زندگی، جامعه 
را در بلندمدت زمین گیر خواهد کرد و باید اندیشیدن درست 

در جامعه نهادینه شود.
وی در ادامه اضافه کرد: در بلندمدت اگر شخصی دارای تفکر 

درست باشد، مسایل مهم علمی را نیز درک خواهد کرد.
زرگرپور تربیت انس��ان های مومن و معتقد به اخلاق اسلامی 
پرسش��گر، فکور و خ��لاق، کارآفری��ن و همچنی��ن هدایت و 
راهنمایی دانش آموزان در جهت علایق و اس��تعداد آنان را از 

اهداف تشکیل این پژوهش سراها عنوان کرد.
وی از فعالیت 21 پژوهش سرا در سطح استان در جشنواره های 
مختل��ف از جمله خوارزم��ی، جابرب��ن حی��ان و المپیادها و 

همایش های علمی و مسابقات آزمایشگاهی و ... خبر داد.
اس��تاندار اصفهان از ظرفیت های بالای این اس��تان در حوزه  
صنعتی و علمی پژوهش��ی به عن��وان گنج بزرگ ی��اد کرد و 
افزود: اختصاص 4 درصد از بودجه  دانش��گاهی به پژوهش، با 
ظرفیت های این استان هیچ  گونه س��نخیتی ندارد و باید این 

مقدار یک عدد دو رقمی شود.
زرگرپور در ادامه افزود: با توجه به تاکید رهبر معظم انقلاب بر 
دانش محوری، آموزش و پرورش نیز باید از این گنجینه علمی 

استان حداکثر استفاده را ببرد.
وی با بیان اینکه ش��هرک های علمی و تحقیقاتی محلی برای 
تبدیل علم به ثروت است، اظهار داش��ت: دانش آموزان باید از 
این مکان ها بازدید کنند و این افراد می توانند در این بازدیدها 
با ذهن خلاق خود، ایده بگیرند و ب��ا ایجاد جرقه ای در آنان به 

دانشمندان فردا تبدیل شوند.
وی با تاکید بر اینکه باید درس های تئوری در آموزش و پرورش 
کاهش یابد، اف��زود: باید به افزایش مفاهی��م در دانش آموزان 

کمک کنیم.
اس��تاندار اصفهان در پایان گفت: اگر برنامه ریزی درستی در 
خصوص پژوهش س��راها صورت گیرد، تولی��دات این مراکز، 

دانشمندان و محققان خواهد بود.

نشس��ت تخصصی معماران ارشد و پایه یک ش��هر اصفهان در 
معاونت شهرسازی و معماری برگزار شد. 

در اولین نشست گروه تخصصی معماران ارشد و پایه یک شهر 
اصفهان که با همکاری گروه تخصصی معماری س��ازمان نظام 
مهندسی ساختمان برگزار ش��د، معاون شهرسازی و معماری 
شهرداری اصفهان با ابراز خوش��حالی از برگزاری این نشست و 
استقبال صمیمانه مهندسان ارشد معمار، بر ضرورت همکاری 
همه جانبه متخصصین و به��ره گیری از تمام��ی ظرفیت ها و 
توانمندی های کارشناس��ی و علمی برای رسیدن به راهکاری 

مناسب برای  ارتقای هرچه بیشتر کیفیت معماری و شهرسازی   
اصفهان تاکید کرد. به گزارش روابط عمومی معاونت شهرسازی 
و معماری ، نورصالحی گفت: زمینه های لازم برای بهره گیری 
از ظرفیت ها و توانمندی های کارشناسی و تخصصی  معماران 
 ارشد شهر اصفهان برای ارتقای کیفیت در طرح های معماری 
ساختمان ها و نما و منظر ش��هری فراهم می شود.  وی عنوان 
کرد: در حال حاضر ش��هرداری های مناطق با حجم بسیاری از 
نقشه های معماری و نمای ساختمان ارایه شده توسط متقاضیان 
اخذ پروانه ساختمان مواجه هستند که در مواردی، حتی اصول 

پایه معماری و شهرسازی نیز  توسط برخی از طراحان  رعایت 
نشده و کنترل دقیقی  نیز انجام نمی شود. معاون شهرسازی و 
معماری شهرداری اصفهان به ظرفیت بسیار خوب مهندسان و 
معماران ارشد در شهر اصفهان اشاره کرد و گفت: وجود چنین 
منابع و  ظرفیت کارشناسی در شهر و  ایجاد زمینه همکاری های  
مناسب شهرداری با آنها به ویژه در کنترل  طرح ها و نقشه های 
معماری، سبب می شود شاهد ارتقای کیفیت ساخت و ساز در 
این شهر تاریخی باشیم. مدیر نظارت بر اجرای ضوابط شهرسازی 
نیز در این نشست گفت: در حال حاضر کنترل نقشه های سازه 
در شهرداری و نظام مهندس��ی انجام می شود و از کیفیت قابل 
قبولی نیز برخوردار اس��ت، اما در زمینه نقشه های معماری که 
از اهمیت بیشتری برخوردار است، کنترلی صورت نمی گیرد،  
در حالی که نقشه های معماری، پایه طراحی نقشه های سازه و 

سایر نقشه های اجرایی است. 
مهدویان گفت که روندی پیش��نهاد ش��ده که  بر اساس آن در 
قالب تفاهم نامه ای فیمابین معاونت شهرس��ازی و معماری و 
نظام مهندسی، معماران ارشدی که قبول مسوولیت می کنند، 
با توجه به نوع و اهمیت پروژه، در واحد فنی مهندسی مناطق یا 
در محل معاونت شهرسازی و معماری مستقر و با حضور طراح 
 معمار پروژه بر اساس چک لیست و دستورالعمل های ابلاغی ، 
نقشه های معماری و نقشه های نمای س��اختمان ها را قبل از 
ش��روع عملیات اجرایی و قبل از تهیه نقش��ه های سازه کنترل 

می کنند. 
 وی این اقدام را شروع حرکتی دانس��ت که به حول و قوه الهی 
و با کمک معماران و طراحان شهری، س��بب تعالی معماری و  

شهرسازی اصفهان خواهد شد.

استاندار  اصفهان: 

مبارزه ریشه ای با مواد مخدر از اولویت های دولت است

با هدف ارتقای کيفی خدمات مهندسی معماری در شهر؛

نشست تخصصی معماران ارشد اصفهان بر گزار شد

معاون حمل و نقل و ترافيک شهرداری اصفهان مطرح کرد؛

پيش بينی ۱5ميليارد ریال بودجه اوليه برای خط سوم BRT اصفهان
معاون حمل و نقل و ترافیک ش��هرداری اصفهان گفت: در حال 
حاضر برای اجرای عملیات خط سوم BRT اصفهان 15 میلیارد 

ریال اعتبار اولیه در نظر گرفته شده است.
 علیرضا صلواتی در پاسخ به این سوال که آیا برنامه ای برای توسعه 
خطوط BRT در اصفهان در دستور کار خود دارید، اظهار کرد: 
امس��ال درصدد اجرای عملیات خطوط دوم و س��وم BRT در 
اصفهان هستیم، البته این موضوع براساس اولویت بندی صورت 

می گیرد.
وی با بیان اینکه درصدد هس��تیم در ابتدا عملیات اجرایی خط 
س��وم BRT را آغاز کنیم، اضافه کرد: خط سوم BRT اصفهان 
طی دو فاز اجرا می ش��ود که فاز نخس��ت آن از ارغوانیه تا میدان 

امام علی )ع( است.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان با تاکید بر اینکه 
فاز دوم این خط نیز از میدان امام عل��ی )ع( تا پایان صمدیه اجرا 

می شود، تصریح کرد: فاز نخست خط سوم BRT اصفهان به طول 
11 کیلومتر با 22 ایستگاه از پایانه ارغوانیه تا میدان امام علی )ع( 

راه اندازی می شود.
وی با اشاره به اینکه فاز دوم خط نیز به طول چهار کیلومتر با هشت 
ایستگاه از میدان امام علی )ع( تا پایانه صمدیه راه اندازی می شود، 
یادآور شد: خط سوم BRT اصفهان در مجموع 15 کیلومتر است. 
صلواتی با بیان اینکه بودجه زیرساخت ها و مسیر خطوط توسط 

شهرداری پرداخت می شود، تاکید کرد: در حال حاضر برای اجرای 
عملیات خط سوم BRT اصفهان 15 میلیارد ریال اعتبار اولیه در 

نظر گرفته شده است.
وی با بیان اینکه در حال حاضر مطالعات اجرای این خط در حال 
تکمیل شدن است و این مطالعات تا پایان فصل تابستان تکمیل 
می شود، بیان کرد: عملیات اجرایی خط سوم BRT نیز در نیمه 

دوم سال جاری در اصفهان آغاز می شود.
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

مدیر منطقه 10 شهرداری اصفهان با اش��اره به اینکه در حال 
حاضر سفتکاری دو بلوک مجموعه بهداشتی، درمانی و خدماتی 
شهرک سلامت در مراحل پایانی است، اظهار داشت: درصدد 
هستیم بخشی از فاز اول شهرک سلامت را تا پایان سال آینده 
تکمیل و به بهره برداری برس��انیم. مسعود نریمانی با بیان این 
خبر گفت: شهرک س��لامت در سه بخش مجموعه بهداشتی، 

درمانی، خدماتی و هتل طراحی شده است. 
وی با اش��اره به اینک��ه دو بلوک مجموعه بهداش��تی، درمانی 
و خدمات��ی در حال احداث اس��ت، افزود: در ح��ال حاضر نیز 
سفتکاری دو بلوک مجموعه بهداشتی، درمانی و خدماتی در 
مراحل پایانی قرار دارد. مدیر منطقه 10 ش��هرداری اصفهان 
تصریح کرد: درصدد هستیم بخشی از فاز اول شهرک سلامت را 

تا پایان سال آینده تکمیل و به بهره برداری برسانیم. 
نریمانی خاطرنش��ان کرد: با توج��ه به اینکه این ش��هرک از 

ش��هرهای دیگ��ر نی��ز مراجع��ه کنن��ده خواهد داش��ت، از 
 این رو احداث هت��ل در ای��ن مجموعه نیز پیش بینی ش��ده 

است. 
وی اظه��ار داش��ت: ش��هرک س��لامت در مج��اورت حلق��ه 
س��وم ترافیک ش��هري در بزرگراه ش��هید آقابابای��ي در حال 
احداث اس��ت که این اقدام علاوه بر امکان دسترس��ي آس��ان 
ش��هروندان، در کاه��ش مش��کلات ترافیک��ي مرکز ش��هر و 
 تمرکززدایي مطب ها و مراکز درماني و بهداشتي تاثیر بسزایی 

دارد. 
مدیر منطقه 10 شهرداری اصفهان ادامه داد: البته سرمایه گذار 
بخش خصوصی برای تکمیل این مجموعه، احداث بیمارستان 

فوق تخصصی را در این مجموعه پیشنهاد کرده است. 
نریمانی اضافه کرد: این پیش��نهاد در حال بررسی است که در 

صورت تایید، مجموعه شهرک سلامت کامل تر خواهد شد.

مدیر شرکت آب منطقه ای اصفهان گفت: بحران آب در حوضه 
زاینده رود یک معضل ملی است و باید مسوولین این موضوع را 

به صورت ویژه بررسی کنند.
سید مسعود میرمحمدصادقی در چهل و یکمین جلسه کمیته 
آب ات��اق بازرگانی اصفهان افزود: آب ش��رب ش��ش میلیون 
نفر جمعیت س��اکن در حوضه زاین��ده رود، 70 درصد تولید 
 آهن و فولاد کش��ور، ۸/5 درصد تولید برق و 26 درصد تولید

 فرآورده های نفتی کش��ور در گ��رو جری��ان آب در رودخانه 
زاینده رود است.  وی رش��د جمعیت و افزایش مصارف، وقوع 
خشکسالی و افزایش برداشت در بالادست را از علل بروز بحران 
کمبود آب در حوضه زاینده رود عنوان و تصریح کرد: ساماندهی 
و کنترل برداش��ت آب از رودخانه زاینده رود و سرشاخه های 
آن، از جمله اقدام��ات موثر در احیای این حوضه از س��راب تا 

پایاب است.
میر محمد صادقی به مصوبه 9 ماده ای شورای عالی آب کشور 
در مورد حوضه زاینده رود اش��اره و تصریح کرد: اولین بند این 
مصوبه، به رسمیت ش��ناختن حقوق حق آبه داران زاینده رود 
است. وی دو قسمت شدن حوضه از نظر مدیریت،کاهش آوردها 
و افزایش مصارف را از عوامل موثر خشکی زاینده رود در پایین 

دست بیان کرد.
رییس ات��اق بازرگانی اصفهان نیز گفت: موض��وع آب نیازمند 
همکاری و همدلی بین مسوولین، نمایندگان و جامعه است تا 

بحران با ارایه راهکارهای عملی برطرف شود. 
خسرو کسائیان افزود: رودخانه زاینده رود حیات و تمدن فلات 
مرکزی ایران را به وجود آورده است و نباید اجازه داد این تمدن 

مورد تهدید قرار گیرد. 

نشست کمیسیون تعزیرات حکومتی استان اصفهان برگزار 
شد. 

معاون برنام��ه ریزی و اش��تغال اس��تانداری اصفهان گفت: 
ویزیت تعداد زیادی از بیماران توس��ط یک پزش��ک موجب 
 اش��تباه در تش��خیص بیماری و افزایش مصرف بیهوده دارو 
می ش��ود. به گزارش ایرنا از معاونت برنامه ریزی استانداری 
اصفهان، علیرضا همدانیان در نشس��ت کمیسیون تعزیرات 
حکومتی اس��تان اصفه��ان، افزود: ای��ن رون��د در برخی از 
مطب های اصفهان جری��ان دارد و منجر به عدم تش��خیص 
 صحیح بیم��اری، ادام��ه بیم��اری و مصرف ناصحی��ح دارو 

می شود. 
معاون برنامه ریزی و اش��تغال اس��تانداری اصفه��ان با ابراز 
نارضایتی از این روند، خواستار ساماندهی تعرفه های پزشکی 

در مطب های خصوصی شد.
معاون استاندار اصفهان با اش��اره به اینکه این استان در سه 
ماهه نخس��ت امس��ال در زمینه پرونده ه��ای مختومه کالا 
و خدمات در س��طح کش��ور رتبه نخس��ت را به دست آورده 
 اس��ت، افزود: این موفقیت ب��ه دلیل جدیت دس��تگاه های

نظارتی بر واحدهای صنفی و خدماتی به دست آمده است. 
معاون برنامه ریزی و اشتغال اس��تانداری اصفهان در ادامه از 
والدین دانش آموزان خواس��ت تا در راس��تای بهبود کیفیت 

آموزشی با مدارس همکاری کنند.
در این نشس��ت درباره کیفیت و قیمت کرای��ه ایاب و ذهاب 
مدارس، اقدامات ماه های اخیر در ح��وزه خدمات درمانی و 
نظارت بر قیمت دارو و همچنین باش��گاه های ورزشی بحث 

و تبادل نظر شد. 

سفتکاری مجموعه بهداشتی،  درمانی و خدماتی شهرک 
سلامت در مراحل پایانی است

تعدد ویزیت بيماران توسط یک پزشک، مشکل ساز استبحران آب در حوضه زاینده رود یک معضل ملی است

مدیر منطقه 5 شهرداری اصفهان اظهار داشت: به دنبال ارتقای 
سلامت هوای شهر و حفظ طراوت و شادابی فضای سبز، عملیات 
شست وشوی درختان س��طح منطقه 5 انجام شده است. حمید 
عصارزادگان گفت: در راستای  افزایش سلامت هوای شهر شست 
وش��وی درختان این منطقه ب��ه منظور کاهش مصرف س��موم، 
جلوگیری و کاهش جمعیت آفات، به خص��وص کنه های نباتی 
انجام ش��ده اس��ت. وی افزود: این عملیات به خصوص در نقاط 
پرتردد مانند حاشیه اتوبان شهید دستجردی، خیابان صفه و معابر 
اصلی به صورت شبانه روز صورت گرفته است. عصارزادگان تصریح 
کرد: در این عملیات از مواد کمکی مانند صابون های پتاسیم مایع 
استفاده ش��ده که نقش بس��زایی در جلوگیری از طغیان آفات و 
کاهش جمعیت کنه های نبات��ی دارد، همچنین از دیگر ویژگی 
های این صابون کاهش چشمگیر مصرف سموم و در نتیجه کاهش 
 آلودگی هوا و سلامتی هوای شهر است.  عصارزادگان با بیان اینکه 

 شس��ت وش��وی درختان با این مواد هی��چ گونه ض��رری برای
  انس��ان ها نداش��ته و به طراوات و زیبایی فضای س��بز ش��هری 
می افزاید، خاطرنشان کرد: باتوجه به نفوذ توده های گرد و غبار از 
کشورهای عربی در روزهای آینده، این اقدام در جهت حفظ طراوت 
و زیبایی درختان بس��یار تاثیرگذار اس��ت.  وی با اشاره به محل 
عملیات شست وش��وی درختان، اظهار داشت: عملیات شست 
وشو در سپاهان شهر و محدوده های مرکزی منطقه 5 انجام گرفته 
اس��ت. وی با تاکید بر حفظ طراوت و شادابی فضای سبز با وجود 
بحران خشکسالی، با بیان اینکه استفاده از مواد کمکی در شرایط 
ایجاد تنش خشکی و بحران آب از جمله تدابیر برای این منظور 
است، گفت: موادی مانند هیومیک اسید، یکی از کودهای ارگانیک 
و بی ضرر در محیط زیست شهری است که هم اکنون با اعتباری با 
لغ بر 500 میلیون ریال در باغچه های سطح منطقه که از شرایط 

شوری آب و مشکلات خاک رنج می برند، استفاده شده است.

شست و شوی درختان منطقه 5 اصفهان

 اتخاذ تدابير ویژه برای حفظ طراوت فضای سبز شهر



اخبار

الاهلی قطر اعلام کرد:  توافق نهایی 
با سید جلال حسینی

باشگاه الاهلی قطر اعلام کرد با سید جلال حسینی به توافق نهایی 
رسیده است. این باشگاه قطری در سایت خود اعلام کرد مدافع 32 
س��اله ایرانی که بعد از جواد نکونام، با تجربه ترین بازیکن کادرتیم 
ملی ایران درجام جهانی بوده و 80 بازی مل��ی درکارنامه دارد، به 
توافق رسیده و قرار اس��ت در چند روز آینده برای انجام تست های 

پزشکی به دوحه بیاید تا قراردادش را امضا کند.
این سایت افزود مدافع فصل قبل پرسپولیس در بازی های آسیایی 
2006 در ترکیب تیم ایران حضور داش��ته است. ضمن آنکه اولین 
بازی رسمی خود را برای تیم ملی بزرگسالان در سال 2007 مقابل 

روسیه سفید انجام داده است.

توکلی: تیم ایران تمام نگاه ها را 
متوجه خود خواهد کرد

رییس کمیته داوران هندبال آسیا گفت: تیم ملی هندبال ایران چون 
برای نخستین بار در مسابقات قهرمانی جهان حضور پیدا کرده است، 

همه نگاه ها را متوجه خود خواهد کرد.
داود توکلی با اش��اره به این نکته که قطری ها برای برگزاری هرچه 
بهتر رقابت های مردان جهان در سال 2015 تمامی تلاش خود را به 
کار گرفته اند اظهار داشت: برای نخستین بار در تاریخ این رقابت ها 
تمامی بازی ها در یک شهر از کش��ور میزبان برگزار می شود؛ دوحه 
دارای سالن های مجهزی از این بابت است و هر 24 تیم در آن اسکان 
خواهند داش��ت. وی گفت: در دورهای قبلی به مانند 2013 اسپانیا 
کار مدیریت داوران برای هر شهر از کشور میزبان مشکل بود و با توجه 
به واحد بودن دوحه کار من و همکاران��م در جهت چیدمان داوران 

بازی ها راحت تر است.
 

تیم ملی بسکتبال قهرمان کاپ آسیا شد
تیم ملی بسکتبال کشورمان با برتری مقابل تایوان برای دومین بار 

پیاپی قهرمان مسابقات کاپ آسیا شد.
 دیدار فینال پنجمین دوره رقابت های بس��کتبال کاپ آس��یا بین 
تیم های ای��ران و تایوان در ووه��ان چین برگزار ش��د و تیم ملی 
کشورمان موفق شد حریف خود را 89 بر 79 شکست داده و برای 
دومین بار پیاپی قهرمان ش��ود. دو تیم با شکست چین و فیلیپین 

راهی دیدار نهایی شده بودند.
مهمد بچیروویچ در این بازی ایران را با ترکیب س��جاد مشایخی، 
بهنام یخچالی، محمد جمش��یدی، اوش��ین س��اهاکیان و حامد 
حدادی به میدان فرستاد.تیم ملی کشورمان سال گذشته نیز عنوان 

قهرمانی را از آن خود کرده بود و به خوبی از عنوان خود دفاع کرد.
در دیدار رده بندی نیز چینی ها مقابل فیلیپین 80 بر 79 شکست 

را پذیرا شد و در نهایت چهارم شد.

تیم ملی والیبال ای��ران در دومین بازی خود در مرحله نهایی لیگ 
جهانی والیبال 2014 برابر برزیل پیروز شد و به مرحله نیمه نهایی 
صعود کرد.تیم ملی والیبال ایران از ساعت 20 جمعه و در دومین 
بازی خود در مرحله نهایی لیگ جهانی والیبال 2014 درحالی به 
مصاف برزیل، پرافتخارترین تیم لیگ جهانی رفت که برای صعود 
به مرحله نیمه نهایی این دوره از مسابقات تنها به پیروزی نیاز داشت. 
آری گراسا و الکس��اندر بروچیچ، رییس و نایب رییس فدراسیون 

جهانی والیبال هم از تماشاگران ویژه این بازی بودند.
ش��اگردان بوبان کواچ بازی را با ترکیب معروف، موسوی، قائمی، 
غلامی، غفور، میرزاجانپور و فرهاد ظریف آغ��از کردند؛ این بازی 
با نتیجه 3 ب��ر ی��ک ) 25 - 21، 25 - 19، 23 - 25،  28 - 26( به 
سود ایران خاتمه پیدا کرد. با این نتیجه تیم های ملی والیبال ایران 
و برزیل به مرحله نیمه نهایی رقابت های لیگ جهانی والیبال 2014 
صعود کردند و روسیه، مدافع عنوان قهرمانی از دور مسابقات کنار 
رفت. این ترتیب در گروهی که کمتر کسی به ایران شانس صعود 
می داد، ش��اگردان کواچ توانس��تند با صدرنش��ینی راهی مرحله 
نیمه نهایی شوند و باز هم شگفتی ساز باشند. تیم ملی والیبال ایران 
با این نتیجه باید به مصاف تیم دوم گروه مقابل که به احتمال زیاد 

آمریکا خواهد بود، بروند. 

گزارش سایت فدراسیون جهانی والیبال
    

سایت فدراسیون جهانی والیبال در گزارش خود در خصوص چهار 

تیم پایانی رقابت ه��ای لیگ جهانی از ایران به عنوان تنهاکش��ور 
آسیایی یاد کرده که در جمع چهار تیم پایانی رقابت ها قرارمی گیرد. 
تیم والیبال ایران جمعه ش��ب در گروه I رقابت های لیگ جهانی 
بانتیجه 3 بر یک از سد برزیل گذشت و بالاتر از برزیل و روسیه به 
عنوان صدرنشین به نیمه نهایی این رقابت ها راه پیدا کرد. تیم ایران 

در مرحله نیمه پایانی مسابقات شنبه شب در سالن"نلسونماندلا"ی 
شهر فلورانس ایتالیا با آمریکا دیدار خواهد کرد. سایت فدراسیون 
جهانی والیبال طی گزارش��ی در خصوص وضعیت تیم ملی ایران 
نوشته این تیم اولین تیم آسیایی است که موفق به حضور در جمع 
چهار تیم پایانی رقابت ها ش��ده اس��ت. در این گزارش همچنین 

آمده است:
   ایران تیم برزیل را در چهار ست شگفت زده کرد و به جمع چهار 

تیم پایانی راه یافت.
    ایران در دومین فصل حضورش در رقابت های لیگ جهانی، از 

جایگاه نهم به جمع چهار تیم صعود کرده است.
    پیروزی ایران مقابل برزیل سرنوشت روسیه را تعیین کرد تا آنجا 
که مدافع عنوان قهرمانی در رده سوم گروه I قرار گرفت و حذف شد.

   ایران با این پیروزی به روند سه شکست پیاپی خود در رقابت های 
لیگ جهانی پایان داد )دو شکس��ت مقابل لهستان و یک شکست 

مقابل روسیه(.
    ایتالیا در رقابت های مرحله پایانی هنوز یک س��ت هم بازنده 

نشده است.
    ایتالیا و برزیل در بیس��ت و پنج دوره گذشته رقابت های لیگ 
جهانی مجموعا 17 بار )9 بار برزیل و هش��ت ب��ار ایتالیا( قهرمان 

شده اند.
    برزیل تنها تیمی اس��ت که در این فصل از رقابت ها درایتالیا، 
ایتالیا را شکست داده اس��ت. هر دو بازی با نتیجه 3 بر یک به سود 

برزیل به پایان رسیده است.
    استرالیا از جمع 28 تیم حاضر در رقابت ها، ششم شد. این تیم 

در سال 1999 در جمع 12 تیم دهم شده بود.
   ایتالیا فصل گذشته سوم ش��د. این تیم از سال 2003 و 2004 

هنوز موفق نشده دو سال پیاپی به مدال دست پیدا کند.

ایران نخستین تیم آسیایی در جمع چهار تیم پایانی است

صعود تاریخی شاگردان کواچ با صدرنشینی

تنفر و انزجار از اقدام صهیونیست ها در بمباران غزه در فلسطین 
اش��غالی، صدای چهره های مطرح فوتبال جه��ان را درآورده 
اس��ت. این گزارش مروری دارد بر این واکنش های فوتبالی به 
موشکباران غزه.رژیم صهیونیس��تی از دو هفته قبل حملات 
هوایی خود را تحت عنوان » صخره سخت« به سمت نواز غزه 
آغاز کرد. از این حملات خبرها و تصاویر دلخراشی منتشر شد.

 اما بازهم در س��ایه جام جهانی فوتبال قرار گرفت تا همچنان 
شکست برزیلی ها در سه شنبه ش��ب گذشته و گریه کودکان 
برزیلی از این شکست، دلخراش تر از از به خاک و خون نشستن 
کودکان فلسطینی باش��د. اما بعضی از ستارگان فوتبال سایه 
سنگین جام جهانی و سکوت خبری رسانه ها را تاب نیاوردند 
و در صفحات مجازی و برخی رسانه ها حمایت شان را از مردم 
مظلوم فلسطین نشان دادند. اش��کان دژاگه  فوتبالیست تیم 
ملی کش��ورمان یکی از این چهره ها بود که با انتشار تصویری 
در صفح��ه ش��بکه اجتماعی اش،  ب��ه حملات نظام��ی رژیم 
صهیونیس��تی به غزه واکنش نش��ان داد. اما این واکنش تنها 

واکنش این روزها به فاجعه غزه نبود.  

ریوفردیناند
    

این مدافع انگلیس��ی و مش��هور تیم فوتبال منچستریونایتد 
قبلا چنین اظهارنظری درباره موضوع��ات این چنینی نکرده 
بود. اما با شروع حملات نظامی به غزه، 9 جولای مطلبی را در 
این خصوص در صفحه توئیترش قرار داد. فردیناند در صفحه 
توئیترش نوش��ت: » آیا جام جهانی واقعا مهم تر از فلس��طین 

است؟ عشق، سلامت و ایمنی این مردم، همه لغو شده است«

فردریک کانوته
    

کانوته مهاجم مسلمان فرانسوی نیز به حملات هوایی نیروهای 
صهیونیستی واکنش نشان داد.او نیز در صفحه توئیترش نوشت: 
»بمباران غزه، یک مجازات دسته جمعی و غیرقانونی است. جهان 
در سکوت به تماشای این بی عدالتی و کشتار کودکان فلسطینی 

نشسته است.«

سفیان فغولی
    

بازیکن مسلمان و س��تاره تیم ملی الجزایز که در این دوره از جام 
جهانی به همراه تیمش نمایش درخش��انی داش��ت هم از جمله 
کسانی بود که اعتراضش را به کش��تار مردم بی گناه در غزه نشان 

داد. فغولی به همراه دیگر بازیکنان تیم ملی الجزایر تمام پاداش 9 
میلیون یورویی فیفا را به مردم غزه اهدا کردند.

فغولی بیش از بقیه بازیکنان به وقایع غزه واکنش نشان داده است. 
او عکس و پس��ت های زیادی را برای حمایت از مردم مظلوم این 
کش��ور در صفحات اجتماع��ی مخصوصا صفح��ه توئیترش قرار 
می دهد.فغولی در یکی از پست هایش از کریس رونالدو بازیکن تیم 
ملی پرتغال تشکر کرده و نوشته:»کریس، دوست عزیزم! از تو تشکر 
می کنم که از مردم فلسطین حمایت کردی. این کار تو سرمشق 

بزرگی برای دیگران است.«

جیان لوئیجی بوفون
    

دروازه بان تیم ملی ایتالیا نیز بار دگر حمایتش را از مردم فلسطین 
اعلام کرده است. چند روز پیش عکس��ی از بوفون منتشر شد در 
حالی که شالی با نقش پرچم کشور فلسطین بر گردنش انداخته 
بود. در گذش��ته نیز بعضی س��تارگان حمایت خ��ود را از مردم 
فلسطین در برنامه های مختلف اظهار کرده اند و با گذاشتن عکس 
از خود و یا سفر به مناطق جنگ زده حمایت شان را نشان داده اند.

کریس رونالدو
    

کریس رونالدو ستاره پرتغالی باش��گاه رئال مادرید و بهترین 

بازیکن جهان در س��ال 2014، کفش های��ش را برای حمایت 
از مردم فلس��طین فروخته و پول آن را برای س��اخت مدارس 

وموسسه خیریه دراین کشور فرستاده است. 
ازکری��س رونالدو دوعکس منتشرش��ده ک��ه درعکس اول به 
همراه چند نفر شالی با نقش  پرچم فلسطین رابرگردن دارند و 
در عکس دوم رونالدو درپلاکاردی دست گرفته که روی آن به 

اسپانیولی نوشته شده: » همه همراه فلسطین«

لیلیان تورام
    

تورام، بازیکن س��ال های نه چندان دور تیم ملی فرانس��ه نیز 
چند سال پیش در حمایت از برنامه های آموزشی و پرورشی به 
یکی از اردوگاه های پناهندگان فلس��طینی با نام » قلندیا« در 

نزدیکی بیت المقدس رفت.
 تورام در این اردوگاه به کودکان فلسطینی آموزش فوتبال داد 

و با آنها فوتبال بازی کرد. 
این حرک��ت تورام نوع��ی حمایت از مردم مظلوم این کش��ور 

قلمداد شد.

از کریس رونالدو تا بهترین دروازه بان قرن؛

حمایت ستارگان فوتبال جهان از غزه 

پا به توپ با یحیی گل محمدی از تیم ملی تا ذوب آهن:

من زننده 
تلخ ترین گل ملی 

ایران هستم
می خواهیم همان ذوب آهنی شویم که 

هواداران دوست دارند

 گزارش کاملی از بازگشت کی روش به ایران 
تا توافقات کلی برای ماندن

کی روش به آرزویش رسید

پیروزی برابر برزیل به مردم 
مسلمان غزه تقدیم شد

 گزارشی از واکنش آسیایی ها به بودن یا نبودن 
رژیم صهیونیستی درجمع شان؛

 رژیم صهیونیستی چگونه
 از بازی های آسیایی حذف شد؟

کارل��وس کی روش، س��رمربی تیم مل��ی ایران 
سرانجام ساعت 3:35 بامداد روزجمعه برای ادامه 
مذاکرات خود با فدراس��یون فوتب��ال به منظور 
مشخص شدن وضعیت آینده کاری خود در تیم 

ملی فوتبال ایران از دبی به کشورمان بازگشت.
بازگشتی که با اس��تقبال مردم از او در فرودگاه 
همراه بود ت��ا جایی که عده بس��یار زی��ادی از 

مسافران یا همراهان آنها به هر ترتیبی ...
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اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

پیروزی برابر برزیل به مردم مسلمان غزه تقدیم شد سپاهان دوم مرداد به ترکیه می رود
کاروان س��پاهان اصفهان برای برگزاری بازی دوستانه مقابل 

فنرباغچه دوم مرداد راهی ترکیه می شود.
کاروان باش��گاه س��پاهان که برای برپایی اردوی راهی ترکیه 
شده بود به ایران بازگشت اما برای برگزاری یک دیدار دوستانه 

مجددا راهی این کشور خواهد شد.
مسوولین باشگاه فنرباغچه ترکیه از مسوولین باشگاه سپاهان 
ب��رای برگزاری ی��ک دیدار دوس��تانه دعوت کردن��د که این 
درخواست با موافقت سپاهانی ها همراه شد و حالا تاریخ این 

بازی 4 مرداد تعیین شده است.

در همین راستا قرار است کاروان باشگاه سپاهان دوباره راهی 
ترکیه ش��وند. زردپوش��ان اصفهانی دوم م��رداد راهی ترکیه 

خواهند شد تا چهار مرداد به مصاف فنرباغچه بروند.
قرار است بعد از بازی هم کاروان س��پاهان دوباره به اصفهان 

برگردند تا برای شروع لیگ برتر آماده شوند.
همچنین قرار اس��ت محمدرض��ا خلعتب��ری مهاجم جدید 
سپاهانی ها که برای لیگ چهاردهم به تیم اصفهانی پیوسته 
است،  از امروز درتمرینات این تیم حضور پیدا کند تا یک بار 

دیگر زیر نظر کرانچار فرصت بازی کردن را به دست بیاورد.

رییس فدراسیون والیبال ایران گفت: پیروزی مقابل برزیل و 
صعود به جمع چهار تیم برتر لی��گ جهانی را به مردم مظلوم 

غزه تقدیم می کنیم.
محمدرضا داورزنی پس از پیروزی س��ه بر یک تیم ملی ایران 
مقاب��ل برزیل و صعود به جم��ع چهار تیم برت��ر لیگ جهانی 
اظهار داش��ت: در روزهایی که مردم مظلوم غزه ش��دیدترین 
حملات وحشیانه رژیم صهیونیستی را تحمل می کنند به این 
نتیجه خوب دس��ت یافتیم و به این دلیل موفقیت خود را به 
خانواده های ش��هدای غزه و همین طور خانواده های شهدای 

کشورمان تقدیم می کنیم.
وی افزود: امیدوارم این موفقیت ها ادام��ه پیدا کند و بتوانیم 

با اقتدار در بازی نهایی لیگ جهانی هم حضور داشته باشیم.
رییس فدراسیون والیبال ایران گفت: ما به نمایندگی از تمام 
کشورهای اس��لامی در این س��طح از والیبال حضور داریم و 

می خواهیم باعث سربلندی تمام مسلمانان شویم.
تی��م ملی والیب��ال ای��ران دیش��ب از س��اعت 20 در مرحله 
نیمه نهایی رقابت های لیگ جهان��ی والیبال 2014 به مصاف 

آمریکا رفت.

پا به توپ با یحیی گل محمدی از تیم ملی تا ذوب آهن:

من زننده تلخ ترین گل ملی ایران هستم
می خواهیم همان ذوب آهنی شویم که هواداران دوست دارند

برگزاری مسابقات جام جهانی 2014 برزیل بهانه ای را فراهم کرده بود تا گفت وگویی     مهری مصور    
را با یحیی گل محمدی مدافع س�ابق تیم مل�ی ایران و زننده ت�ک گل تیم ملی به 

مکزیک در جام جهانی آلمان ترتیب بدهیم.
 اما در پیش بودن چند پرونده مربوط به جام جهانی موجب شد تا این مصاحبه به یکر دو روز پایانی جام جهانی 

موکول شود و انتشارش نیز با سپری شدن ده روز از جام جهانی وصال بدهد.
یحیی گل محمدی به عنوان یک مدافع بیش از یک دهه در تیم ملی کش�ورمان عضویت داشت و با این تیم 

بخشی از خاطرات فوتبالی ها را رقم زد.
وی پس از پایان دوران بازیگری، با هدایت تیم تربیت یزد وارد جرگه مربیان شد. و روند رو به رشدی را نیز در 
این حوزه طی کرد تا جایی که در مدت 5 سالی که از شروع به کار وی در امر مربیگری سپری می شود، تاکنون 

توانسته با دو تیم سهمیه آسیایی به دست بیاورد.
گل محمدی که با تیم نفت تهران در هفته پایانی لیگ سیزدهم دستش از جام قهرمانی کوتاه ماند، برای لیگ 

چهاردهم راهی دیار زاینده رود شده تا آرزوهای فوتبالی اش را در اصفهان دنبال کند.

به عنوان بازیکنی که تجربه حضور در جام جهانی  ؟
را دارید، در زمان برگزاری این مسابقات دستخوش چه 

احساساتی می شوید؟
مسلماً بیشتر از همه به یاد حضور خودم در جام جهانی 2006 آلمان 
می افتم. جام جهانی تورنمنت باشکوهی است و هر بازیکنی آرزو دارد 
تجربه حضور در این رقابت ها را به دس��ت بیاورد، پس از جام جهانی 
آلمان و در دو جام جهانی بعدی، به یاد خاطرات ش��یرین حضورم در 
جام جهانی می افتم زیرا بهترین ش��رایط دوران حرف��ه ایم را در آن 

مقطع سپری می کردم.

در جام جهانی 2006 آلمان تیم ملی ایران تنها یک  ؟
امتیاز به دست آورد و در جام جهانی برزیل نیز یک امتیاز 
گرفتیم. با این حال پ�س از جام جهانی آلم�ان، برآیند 
نظریات کارشناسی از ناکامی تیم ملی حکایت داشت اما 
در جام جهانی اخیر با وج�ود گل زده کمتر، انتقادات به 

نسبت کمی مطرح می شود؟

تیم ملی برای حضور در جام جهانی آلمان فرصت زیادی برای آماده 
سازی در اختیار نداش��ت زیرا لیگ برتر در آن فصل طولانی شده بود 
و درگیر بودن چند تیم در مس��ابقات جام باشگاه های آسیا نیز مزید 
بر علت شده بود که زمان کافی برای آماده شدن جهت حضور در این 
تورنمنت بزرگ در اختیار نداشته باشیم. از طرفی بازیکنان بسیاری با 
مصدومیت دست و پنجه نرم می کردند، به ویژه لژیونرهایمان همانند 
فریدون زندی، رحمان رضایی و مهدی مهدوی کیا که به زور آمپول 

بازی کردند.

به نظر می رسد در آن مقطع حساسیت فعلی برای  ؟
تمام شدن س�ریع تر لیگ و آماده سازی تیم ملی وجود 

نداشت؟
برنامه ریزی لیگ س��یزدهم و به پایان رس��یدن آن در مهلت تعیین 
شده را نمی توان با زمان جام جهانی 2006 آلمان مقایسه کرد. در آن 
مقطع لیگ طولانی و فرسایشی شده و خستگی شدید بازیکنان را به 

همراه داشت. 

حالا ک�ه 8 س�ال از ج�ام جهانی آلمان س�پری  ؟
 می شود، فکر می کنید عملکرد تیم ملی در آن رقابت ها

رضایت بخش بود؟
واقعیت این است که تیم بس��یار خوبی را در اختیار داشتیم اما بحث 
اختلافات فدراسیون فوتبال و سازمان تربیت بدنی وقت حاشیه های 
زیادی برای تیم ما ایجاد کرد و از نظ��ر روحی و روانی تاثیر نامطلوبی 
بر روی کل تیم گذاش��ت و در کل ضربه بزرگی به تیم ما زد اما با این 

حال فکر می کنم در برابر تیم های مکزیک و پرتغال بازی خوبی را به 
نمایش گذاشتیم.

با وجودی که تی�م ملی در جام جهان�ی آلمان و  ؟
برزیل، تنها یک امتیاز کس�ب کرد اما بعد از جام جهانی 
آلمان هیچ تمایلی برای ادامه هم�کاری با برانکو وجود 
نداشت و این مربی حتی به ایران بازنگشت اما در مورد کی 
روش شرایط کاملا متفاوت است و افکارعمومی خواستار 
ادامه حضور وی در تیم ملی اس�ت؟ تفاوت را در کجا می 

بینید؟
این مساله نیز به اختلافات فدراسیون فوتبال و سازمان تربیت بدنی 
وقت بر می گردد، سازمان آن زمان اعلام کرد که بعد از جام جهانی، با 
برانکو قطع همکاری می کند و همین موضوع که می دانستیم برانکو 
تنها برای همان س��ه بازی جام جهانی در کنار تیم است، شرایط ما را 
سخت کرد و مشکلاتی را به وجود آورد، در صورتی که افرادی که این 
مباحث را مطرح می کردند، در چنین جایگاهی نبودند که برای تیم 
ملی تعیین تکلیف کنند زیرا محمد دادکان رییس فدراسیون فوتبال 

بود و او می بایست در مورد کادر فنی تصمیم گیری می کرد.

بعد از جام جهانی هم که بحث تعلیق به میان آمد. ؟
بله متاسفانه. پس از برگشت تیم ملی از جام جهانی، اختلافات به اوج 
خود رسید و فیفا به خاطر دخالت های بیرونی، فوتبال ایران را تعلیق 
کرد. در واقع به دلیل ندانم کاری مسوولین وقت سازمان تربیت بدنی، 

فوتبال ایران، متحمل ضربات جبران ناپذیری شد.

ب�ا توجه به ج�و عمومی مثبت�ی که ب�رای ادامه  ؟
همکاری با کی روش وج�ود دارد، نظر ش�ما در این باره 

چیست؟
به شخصه موافق حضور کی روش در ایران هستم زیرا در شرایط فعلی 
وی بهترین گزینه برای هدایت تیم ملی ایران اس��ت زیرا ش��ناخت 
خوبی از بازیکنان و وضعیت فوتبال ایران طی س��ه س��ال گذشته به 
دس��ت آورده اس��ت، البته امیدوارم درصورت ادامه هم��کاری وی با 
تیم ملی، تعاملی هم با مربیان ایرانی داش��ته باش��د و ما از اطلاعات 
ایش��ان بهره کافی را ببریم که این هم به سیاست فدراسیون فوتبال 
 و تاثیرگذاری آن ها و اعمال نظرش��ان درخصوص کی روش بستگی

 دارد.
برخی از مربیان ایرانی معتقدند تک امتیازی که  ؟
کی روش با تیم ملی درجام جهانی گرفت، نتیجه رضایت 
بخشی محس�وب نمی ش�ود و از لحاظ فنی این مربی را 

قبول ندارند.
تیم ملی کشورمان در بازی های جام جهانی نسبتا خوب و راضی کننده 

ظاهر ش��د، به ویژه در دو بازی اول مقابل نیجریه و  آرژانتین که آمار 
دوندگی این تیم نس��بت به گذش��ته و دوره های قبلی ایران در جام 
جهانی به نس��بت بیشتر بود که این نش��ان دهنده عملکرد کی  روش 

است.

ولی انتظارات از این تیم بالاتر از یک امتیاز کسب  ؟
شده بود؟

 استراتژی اتخاذ شده کی روش برای جام جهانی مورد پسند خیلی ها
 نب��ود اما بای��د ای��ن نکته را ه��م درنظ��ر بگیری��م که تی��م ملی ما 
نمی توانست در برابرنیجریه و آرژانتین رویکرد تهاجمی داشته باشد 

زیرا به مشکل بر می خوردیم.

فکر می کنید جام ملت های آسیا بتواند ارزیابی  ؟
کاملی از عملکرد کی روش برای موافق�ان و مخالفانش 

ارایه کند؟
چنین مساله ای را قبول ندارم زیرا کی روش امتحانش را در فوتبال ما 

پس داده و کارنامه مربیگری وی نیز کاملا مشخص است.

با وجود 80 بازی ملی و 5 گل زده در کارنامه یحیی  ؟
گل محمدی، فکر می کنی�د در دوران بازیگری به آنچه 

استحقاقش را داشتید، دست پیدا کردید؟
من با تیم ملی درجام ملت ها به عنوان س��ومی رسیدم، دربازی های 
آسیایی بوسان قهرمان شدم، در سه دوره مقدماتی جام جهانی و یک 
دوره جام جهانی بازی کردم و طبیعی است که از عملکردم در سطح 

ملی رضایت داشته باشد.

انگار گلزنی در جام جهانی از قلم افتاد؟ ؟
بله درست اشاره کردید. گلزنی در جام جهانی آن هم برای یک مدافع 

افتخار بزرگی است.

هنوز هم صحنه اشک های شما در بازی برگشت  ؟
با ایرلند در خاطر ورزش دوستان باقی مانده. معمولاً چه 
 زم�ان های�ی ب�ه ی�اد آن گری�ه م�ی افتید و افس�وس 

می خورید؟
خیلی ها هنوز فراموش نکرده اند این صحنه ها را، هنوز هم مردم در 
مورد این صحنه از من می پرسند. ما آن سال زحمات زیادی کشیدیم 
تا به جام جهانی برویم و می توانم بگویم که یکی از بهترین تیم های 
ملی بود. بعد از بازی احس��اس کردم همه چیز دارد روی سرم خراب 
 می ش��ود.توقع مردم چیز دیگری بود. نا خ��ود آگاه گریه کردم، من 

تلخ ترین گل تاریخ ایران را زدم.

به نظر می رس�د به عنوان یک مرب�ی که درتیم  ؟
پرسپولیس با نهایت حاشیه دست و پنجه نرم می کرده 
اید، دریک تیم شهرس�تانی همانند ذوب آهن کار ساده 

تری داشته باشید؟
حاشیه در پرسپولیس واقعاً زیاد است و در مدت مربیگری در این تیم 
تجربیات گرانبهایی به دست آوردم اما در ذوب آهن حاشیه ای وجود 
نداردکه لزومی به استفاده از تجربیات دوران حضورم در پرسپولیس 
باشد. خوشختانه جو خوبی در ذوب آهن وجود داشته و تعامل خوبی 

بین من و باشگاه و هواداران وجود دارد.

تیم نف�ت تماش�اگر نداش�ت و در روزهای افت  ؟
استرس�ی نداش�تید اما ذوب آهن با وجود اینکه تیم پر 
تماشاگری محسوب نمی ش�ود اما تماشاگران متعصبی 
دارد که در صورت نتیجه نگرفتن، شرایط دشواری را برای 

کادر فنی فراهم می کنند.
من معتقدم زمان��ی که روند یک تیم خوب باش��د، تماش��اگران هم 
وزنه مثبتی می ش��وند. با فوتبال زیبایی که پارسال در تیم نفت  ارایه 
می دادیم اگر تماشاگر داش��تیم قطعا لذت می بردند و شاید آن وقت 
نتایج ما هم بهتر می ش��د  ح��الا در ذوب آهن می توانی��م این جو را 

درست کنیم.

در مراسم معارفه، تیم ذوب آهن را انتخاب خوبی  ؟
برای آینده دوران مربیگریتان قلمداد کردید حالا پس از 
س�پری ش�دن چند ماه، هنوز هم بر عقی�ده قبلی خود 

هستید؟
بله و حالا بیشتر از مراسم معارفه، خوشحالم که پیشنهاد باشگاه ذوب 

آهن را قبول کردم.

زمانی که هدایت ذوب آهن را قبول کردید، قولی  ؟
برای رتبه پایانی در لیگ چهاردهم ندادید؟

نه، به هیج عنوان بحثی در این رابطه مطرح نشد و فشاری هم از این 
لحاظ بر روی کادر فنی و بازیکنان نخواهد بود. فوتبال رشته ای غیر 
قابل پیش بینی اس��ت و دقیقا جذابیت و محبوبیت این رش��ته هم 
به خاطر نتایج غیر قابل پیش بینی آن اس��ت، پ��س نمی توان قولی 
 در مورد نتیجه کس��ب ش��ده داد اما تمام تلاش ما بر این اس��ت که 
بازی های خوبی و تماشاگر پسند، رتبه ای در خور نام تیم ذوب آهن 

به دست بیاوریم.

تیمی که برای لیگ چهاردهم بس�ته اید، با تیم  ؟
مورد نظرتان چه قدر همخوانی دارد؟

تقریباً 80 درصدی بازیکنانی که در لیس��ت من بودند، جذب باشگاه 
شدند و از این بابت از مدیر عامل باشگاه برای همکاری صورت گرفته 
تش��کر می کنیم و امیدوارم با عملکرد خوب در طول فصل، پاس��خ 

اعتماد باشگاه را بدهیم.

در مورد جدب قاسم دهنوی ابهامات زیادی وجود  ؟
دارد تا جایی که برخی آن را نقط�ه منفی عملکرد ذوب 
آهن در فصل نقل و انتقالات م�ی دانند، به ویژه به خاطر 
حساسیتی که در اصفهان بر روی این بازیکن وجود دارد؟

چه حساسیتی یعنی؟

به هرحال بازیکنی که تیم س�پاهان را س�ر کار  ؟
بگذارد، محبوب اصفهانی ها نیست. 

خب شما می گویید، سپاهان، چه ربطی به ذوب آهن دارد.

شما در نظر بگیرید فوتبال دوستان اصفهانی؟ ؟
فوتبال دوستان اصفهانی، آن هایی که طرفدارسپاهان هستند، به تیم 
ما فکر نمی کنند و طرفداران ذوب آهن نیز که نتیجه به دست آمده 
و عملکرد این بازیکن برایشان اهمیت دارد و فکر نمی کنم مشکلی از 

این بابتی که اشاره داشتید، به وجود بیاید.

با توج�ه به بازیکنان جذب ش�ده، چ�ه قدر به  ؟
موفقیت تیمتان در فصل آینده امیدوارید؟

همان طوری که همه می دانند، ذوب آهن در چند سال اخیر 
مشکلات زیادی داش��ت که با سوءمدیریت همراه بود، به 

ویژه در دو فصل اخیر که یک��ی از تیم هایی بود که در 
خط سقوط به دسته اول قرار داشت، تمام سعی ما 

این اس��ت که روحیه خوبی را به تیم برگردانیم 
و ذوب آهن از ش��رایطی که درگذش��ته داشته 
فاصله بگیرد. می دانیم کار بسیار سختی داریم  
وانتظارات نباید از تیم ما خیلی بالا باشد. در هر 
صورت هم تغییرات زیادی در تیم داشته ایم و 
هم اینکه یکسری مشکلاتی داشته  ایم که برخی 

از آنها هنوز پابرجاست. 

هواداران ذوب آهن چه قدر خوش بین باشند  ؟
که این تی�م به هم�ان ذوب آهن مدع�ی اواخر دهه 

هشتاد بازگردد؟
احتیاج به زمان زی��ادی داریم تا ثبات را به تی��م برگردانیم، اگر 
بخواهیم آن ذوب آهن ایده آلی باش��یم که در آس��یا حرف های 
زیادی برای گفتن داش��ت احتیاج به دو سه س��ال زمان داریم. 

امیدوارم بتوانیم تأثیرگذار باش��یم و خواس��ته هواداران  و مدیریت 
باشگاه را هم برآورده کنیم.

یحیی گل محمدی از آن دسته مربیان آرام لیگ  ؟
اس�ت. نگران نیس�تید درلیگی که برخی مربیان تلاش 
 دارند با جو س�ازی و ش�لوغ کاری، ش�رایط به خصوص
 داوری ها را به سود خودش�ان برگردانند، تیمتان از این 

لحاظ متضرر شود؟
اصلًا من موافق نیس��تم که برخی مربیان می توانند با شلوغ کاری و 
جنجال کاری کنند که داوری ها به سودشان باشد، من معتقدم باید 

با آرامش کارمان را دنبال کنیم و به مسایل حاشیه ای ورود نکنیم.
 

پس از آنکه یک بار با پرسپولیس درفینال حذفی  ؟
با سپاهان روبه رو شدید و یک بار با نفت با سپاهان برای 
قهرمانی در لیگ جنگیدید، امسال به ذوب آهن اصفهان 
آمده اید و به نوعی سرنوشت تان با اصفهانی ها گره خورده 
است. درش�رایط فعلی انتظارات از ذوب آهن بالا رفته و 
همه اصفهانی ها دوس�ت دارند همان ذوب آهنی مدعی 
چند فصل قب�ل را ببینن�د. برای پاس�خ گوی�ی به این 

انتظارات آماده هستید؟
ساختار مدیریت و امکانات ذوب آهن شبیه نفت است. من یک سال 
هم قبلا با آذری کار کرده ام و از اخلاق و رفتار هم اطلاع زیادی داریم. 
افکارمان به هم نزدیک اس��ت و این مساله به ما کمک می کند. ضمن 
اینکه فکر می کنم همه چیز به عملکرد خودمان بستگی دارد. من به 
کارمان ایمان دارم و به جوان ها اعتماد می کنم چون آن ها خوب کار 
می کنند. امسال هم تلاش می کنم که تیم جوانی داشته باشم زیرا یکی 
از دلایل افت ذوب آهن درسال های قبل، بالا رفتن میانگین سنی این 
تیم بود البته ما به یکباره تیم را جوان نمی کنیم بلکه تلفیقی از جوان ها 

و باتجربه ها را استفاده خواهیم کرد.

و به عن�وان س�وال پایانی، به عن�وان یک مربی  ؟
برایتان تفاوت�ی دارد در هفته اول با چ�ه تیمی روبه رو 

شوید؟ 
همه تیم ها به نس��بت  ش��رایط خوبی برای لیگ چهارده��م دارند. 
همه تیم ها سخت هستند و فرقی 
نمی کند ب��ا کدام تی��م بازی 
کنیم. مهم این اس��ت که در 
هفته ه��ای اول امتی��ازات 
خوبی جمع کنیم تا با آرامش 
و اعتم��اد به نفس بیش��تری 

کارمان را دنبال کنیم.
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

کارلوس کی روش، سرمربی تیم ملی ایران س��رانجام ساعت 3:35 بامداد روزجمعه برای 
ادامه مذاکرات خود با فدراسیون فوتبال به منظور مشخص شدن وضعیت آینده کاری خود 

در تیم ملی فوتبال ایران از دبی به کشورمان بازگشت.
بازگشتی که با اس��تقبال مردم از او در فرودگاه همراه بود تا جایی که عده بسیار زیادی از 
مسافران یا همراهان آنها به هر ترتیبی قصد داشتند تا با سرمربی محبوب تیم ملی فوتبال 
کشورشان در یک قاب ثبت شده و تعدادی دیگر با تعریف و تمجیدهایشان از مرد پرتغالی 

او را به ماندن درفوتبال ایران ترغیب می کردند.
بر همین اس��اس قصد داریم طی گزارشی کامل به تش��ریح روند مذاکرات بین سرمربی 
پرتغالی تیم ملی با فدراسیون فوتبال پرداخته در24 ساعت گذشته پرداخته و ابعاد روشن 

و تاریک آن را مورد بررسی قرار دهیم.

کیروش:برایموفقیتدرآسیابایدازدیروزکارراآغازمیکردیم
  

کی روش در ابتدای ورود به ایران یک ب��ار دیگر از علاقه قلبی اش ب��رای ماندن در ایران 
سخن به میان آورده و ابراز امیدواری کرد که همچنان کار را با تیم ملی فوتبال کشورمان 

ادامه دهد.
هرچند که این مربی موفق معتقد بود که زمان برای حضور پرقدرت در جام ملت های آسیا 
از دست رفته و هر روز نیز زمان بیشتری هم تلف می شود و هرچه سریع تر برای موفقیت 

در قاره کهن دست باید به کار شد. 

آغازمذاکراتدرکمپتیمهایملیبایکشگفتی
  

از  دو روز قبل مذاکرات برای ماندن کی روش درتیم ملی درکمپ تیم های ملی آغاز شد و 
جالب اینکه پیش بردن گفت و گوها برای ماندن کی روش برعهده مردی بود که پیش از 
این به خاطر اختلافاتش با مرد پرتغالی ترجیح داده بود اردوی تیم ملی را حداقل تا زمان 
بودن کی روش، برای همیشه ترک کند. عباس ترابیان در بدو ورود به کمپ و در غیاب علی 
کفاشیان مذاکرات را با کی روش آغاز کرد، هرچند که در ادامه کار رییس فدراسیون نیز به 

جمع مذاکره  کنندگان پیوست تا جلسه حالت رسمی تری به خود بگیرد.

مربیپرتغالیدوبارهروینیمکتتیمملی
  

فدراس��یون فوتبال و کارلوس کی روش برای ادامه کار به توافقات کلی رس��یدند. جلسه 
مشترک علی کفاشیان و کارلوس کی روش برای تمدید قرارداد سرمربی تیم ملی کشورمان 
برگزار شد و طبق اعلام عباس ترابیان توافقات کلی صورت گرفته است و در جزییات هنوز 

بحث خواهد شد.

تاریخعقدقراردادمشخصشد
  

در صورت توافق نهایی، قرارداد کی روش از 10 مرداد )اول آگوست( پس از امضای قرارداد 
وی آغاز خواهد شد.طیق توافق س��رمربی تیم ملی فوتبال ایران با مسوولین فدراسیون 

قرار شد وی از دو دستیار ایرانی استفاده کند. در جلسه مشترک علی کفاشیان و کارلوس 
کی روش برای تمدید قرارداد سرمربی تیم ملی کشورمان دو طرف به توافق رسیدند تا دو 
مربی ایرانی هم درکادر فنی تیم ملی فوتبال حضور داشته باشند و کی روش از حضور آنها 
اس��تفاده کند. همچنین مباحث مالی هم طبق اعلام قبلی محرمانه ماند. در این جلسه 
همچنین درخصوص برگزاری بازی های دوس��تانه هم بحث شد و طرفین نظرات خود را 

اعلام کردند، اما نامی از تیمی برده نشد.
کارلوس کی روش، سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در جام حهانی 2014 اعلام کرد که در 
خصوص مباحث حقوقی باید با وکیلش صحبت هایی را انجام دهد و پس از آن صحبت هایی 

نهایی را مطرح خواهد کرد.

امضایقرارداددرحضوررسانهها
  

طبق اعلام مسوولین فدراسیون فوتبال اگر مشکلی ایجاد نشود مراسم عقد قرارداد رسمی 
با کارلوس کی روش هم اول آگوست )10 مرداد( در حضور نمایندگان اصحاب رسانه انجام 

خواهد شد.

جلسهبعدیکیروشبامسوولینسازمانلیگبرگزارمیشود
  

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در جام  جهانی 2014، هفته آینده جلسه ای را با مسوولین 
سازمان لیگ برگزار می کند. 

درجلسه برگزار شده مقرر شد کی روش هفته آینده جلسه ای را با مسوولین سازمان لیگ 
برگزار کند.

کیروش:جامجهانیانتظارهارابالابردهاست
  

کارلوس کی روش پس از پایان جلسه خود در مورد اینکه چه زمانی توافق 70 درصدی 100 
درصد می شود، عنوان کرد: در این مورد من نمی توانم جواب بدهم. همه باید تلاش کنیم 
توافق خوبی شود که هر دو طرف هماهنگ شوند تا نخواهیم در آینده دچار سو تفاهم  شویم 

تا درآینده بدون هیچ صحبت و دغدغه ای کارمان را انجام دهیم.
وی در پاسخ به این سوال که مردم به حضور او در تیم ملی ایران علاقه مند هستند، گفت: 
من از این مساله اطلاع دارم و این علاقه مردم را حس می کنم. به همین خاطر باید تمام 

توان دقت کنیم تا به تصمیم خوبی برسیم. 
برای من آسان تر بود اول به فکر منافع خودم باشم و به منافع تیم ملی فکر نکنم ولی در هیچ 
وقت در این مسیر حرکت نکردم و شخصیت کی روش این نیست. باید تلاش کنیم شرایط 
موفقیت تیم ملی را مهیا کنیم و با این بستر به سوی موفقیت برویم. نیاز به عجله نداریم، 

کارمان را انجام می دهیم تا کار را به خوبی پیش ببریم.
 وی در پاسخ به این سوال که در فینال جام جهانی طرفدار کدام تیم بود گفت: برایم فرقی 

نداشت خواسته من دیدار فوتبال خوب بود که این اتفاق هم افتاد. مسلما دیدن آرژانتین در 
فینال کار بزرگ ما را نشان می داد که چه عملکرد خوبی مقابل این تیم داشتیم. دیدید که 
آرژانتین درفینال جام جهانی آلمان را هم دچار مشکل کرد. واکنش کفاشیان به اظهارات 
کی روش: برای کُشتن پشه  باید پیف پاف خرید!/ برای تمدید هیچ مشکل مالی  وجود ندارد.

علی کفاشیان نیز پس از جلسه با کارلوس کی روش برای صحبت در مورد تمدید قرارداد 
سرمربی تیم ملی اظهار داشت: ما پیش از این توافقات ضمنی داشتیم، این جلسه هم برای 

ادامه مذاکرات بود. قرار شد با کی روش جلسات ما ادامه داشته باشد.
وی در پاسخ به این س��وال که چه زمانی این قرارداد نهایی می شود، گفت: تازه کار را آغاز 

کرده ایم. 
هفته  آینده هم جلسه داریم. در مورد اردوها و مسابقات صحبت خواهیم کرد، موارد جزیی 

در قرارداد وجود دارد که قرار است اصلاح شود.
رییس فدراسیون فوتبال در مورد مسایل مالی گفت: هیچ مشکل مالی برای تمدید قرارداد 
وجود ندارد. وی در مورد نظارت فدراسیون گفت: کی روش همه را پذیرفته و ارایه گزارش 

به کمیته فنی و توسعه را نیز پذیرفته است.
کفاشیان ادامه داد: او پذیرفته است که دستیار ایرانی داشته باشد. ما معرفی می کنیم و در 

این مورد با یکدیگر به تفاهم می رسیم.
وی در خصوص خبر توافق کی روش و آفریقای جنوبی گفت: از این موضوع اطلاعی ندارم اما 
چنین چیزی صحت ندارد. رییس فدراسیون فوتبال در خصوص اینکه کی روش گفته برای 
جام ملت ها زمان زیادی از دست داده ایم، گفت: تیم ملی تازه از جام جهانی برگشته است. 
الان باید بنشینیم و برنامه تدارکاتی خوبی برای تیم ملی برنامه ریزی کنیم. پیشنهاداتی 

آماده است که خود کی روش باید روی آنها فکر کند و تصمیم بگیرد.
وی در مورد اینکه کی روش گفته است مشکل قرارداد به اندازه یک پشه است، عنوان کرد: 

به هر حال در هر جایی کار و تلاش کنید پشه هم وجود دارد. 
باید برای کشتن پشه ها پیف پاف بخریم.کفاشیان در پاسخ به سوال خبرنگاری که پرسید 
چه زمانی جواب بله خواهید گرفت، گفت: شما ازدواج کرده اید؟ مگر بار اول در خواستگاری 

بله می گویند؟

دوسهمورداختلافتاقراردادنهایی
  

عباس ترابیان مسوول مذاکره برای تمدید قرارداد کی روش گفت: دو سه بند مورد اختلاف 
بوده و برای بررسی های بیشتر وجود دارد که نمی تواند کلیت قرارداد ما با کی روش را زیر 

سوال برده و مانع عقد قرارداد شود.
 مس��وول مذاکره برای تمدید قرارداد کی روش گفت: ما هم از طرف کش��ورمان صحبت 
می کنیم و باید از منافع کش��ورمان دفاع کنیم و این طور نیس��ت که در جلسات ساکت 
بنشینیم و هر ش��رایطی را بپذیریم. کی روش هم خوشبختانه چون مربی حرفه ای است 
این منافع را می فهمد و به خوبی درک می  کند. در چنین شرایطی بحث را پیش برده ایم 

و خیلی هم امیدواریم. 
در مجموع اینکه خیلی خوش بین هستم و مشکل خاصی را در راه بسته شدن قرارداد با 
کی روش نمی بینم. ترابیان در مورد دستیاران کی روش و اینکه آیا وی با کادر فنی سابق 
به کارش ادامه می دهد، گفت: به توافقاتی رسیده ایم و قرار شد دو مربی ایرانی در کادر این 
مربی قرار بگیرند. وی در مورد اینکه آیا برنامه اردوهای تیم ملی توسط کی روش مشخص 
شده است یا خیر گفت: فعلا خیر، ابتدا کی روش باید با مسوولین لیگ جلسه ای را برگزار 

کرده و سپس در این خصوص به تصمیم گیری و جمع بندی بپردازد.
ترابیان گفت: کی روش در فاصله ای که تا امضای قراردادش باقی مانده به خارج از کشور 

رفته و دوباره بازخواهد گشت.

اردوگاه زرد

خلیلیان:رقمنجومیقرارداد
خلعبریصحتندارد

مدیرعامل باشگاه سپاهان گفت: ش��اید ناراحتی هایی میان 
نویدکیا و باشگاه سپاهان وجود دارد اما همه چیز داخلی است 

و این مسایل خانوادگی حل شده است.
مهرزاد خلیلیان  درخصوص اردوی تیم فوتبال س��پاهان در 
ترکیه گفت: خوش��بختانه ش��رایط عمومی خوبی در اردوی 
ترکیه فراهم بود و بدنساز بارس��لونایی ما هم عملکرد خوبی 
داش��ت و به نظرم با او ق��رارداد ببندیم. بازیکن��ان تمرینات 
ش��ادابی را برگزار می کردند و بازیکنان جدید هم به خوبی با 

سایر بازیکنان خودشان را وفق داده اند.
وی ادامه داد: البت��ه مهم ترین اتفاق این بود که مس��وولین 
باش��گاه فنرباغچه بازی های ما را در ترکیه دیدند و خواستار 
دیدار دوستانه با ما شدند و در مورد این باشگاه باید بگویم که 
تاریخ تاسیس آن 1907 است و 25 میلیون هوادار دارد و ما با 
بازدید از این باشگاه متوجه شدیم که کمپ بسیار مجللی در 
اختیار دارند و تیم فنرباغچه هم تیم خوبی در اروپا به حساب 
می آید به طوری که رئال مادرید را 3 بر یک شکست داده است 
و این بازی می تواند شروع خوبی برای ارتباطات ما با اروپا باشد 

چراکه ترکیه دروازه اروپا به حساب می آید.
مدیرعامل باش��گاه س��پاهان درباره رقم قرارداد محمدرضا 
خلعتب��ری و مبالغ نجومی که در این باره ش��نیده می ش��ود 
خاطرنش��ان کرد: رقم قرارداد خیلی کمتر از شایعات است. 
خود خلعتبری دوس��ت داشت به س��پاهان بیاید و200 هزار 
دلاربه مس��وولین عجمان امارات داد و وقتی که بازیکن آزاد 
شد حضورش در س��پاهان را قطعی کرد. وی در پاسخ به این 
سوال که آیا حاضر هستید رقم قرارداد بازیکنانتان را رسانه ای 
کنید یا نه اظهار داشت: در صورت لزوم این کار را خواهیم کرد 
البته اگر سازمان لیگ بخواهد و همه باش��گاه ها هم این کار 

را انجام دهند.
 اما بای��د این را بدانید ک��ه خیلی از بازیکن��ان از این موضوع 
راضی نیس��تند و حتی بعضی از آنها از برخ��ی از علمای دین 
هم اس��تفتائاتی انجام داده اند و این عزیزان این کار را شرعی 
نداسته  اند چراکه جزو مسایل  خصوصی به حساب می آید اما 
اگر مس��ایل مالیاتی، حقوقی و قضایی در میان باشد ما به هر 

ارگانی پاسخگو خواهیم بود.

ورزشدرکلامرهبری
رهب��ر معظم انق��لاب  در دی��دار با جمع��ی از مس��وولین، قهرمانان 
وپیشکسوتان ورزش کشوراسفند ماه 1391 تاکیداتی را مطرح کردند 

که به نکاتی از آن ها اشاره می شود.
  قهرمانان و پهلوانان ورزشی کشور را سفیران هویت، تشََخُص، عزم 
راسخ، هوش بالا، ایمان و پایبندی به ش��ریعت ملت ایران دانستند و 
 تاکید کردند: ورزشکاران قهرمان همانند قله ای هستند که زمینه ساز

 حرکت آح��اد مردم به وی��ژه اس��تعدادهای جوان، به س��مت قله ها 
می باشند.

  حضور بان��وان و دختران ورزش��کار با رعایت حجاب ش��رعی، در
میدان های بین المللی اس��ت که اقدامی فوق العاده و بسیار مهم و با 

ارزش است.
  هنگامی که یک زن مس��لمان ایرانی و دارای حجاب، بر س��کوی 
قهرمانی می ایس��تد و همه را وادار به تکریم م��ی کند، کار با عظمتی 

انجام شده است.
  ایستادن یک ورزشکار جانباز یا معلول بر سکوی قهرمانی دنیا با همه 
سختی ها و آسیب های جسمی، نشان از عزم و اراده قوی آن ورزشکار 

و همچنین همت بالاو تشََخُص یک ملت است.
  ورزشکاران با کس��ب مقام قهرمانی، در واقع به ملت و کشور خود 
خدمت می کنند و پیام های عزم و اراده، ایستادگی و ایمان ملت ایران 

را به جهانیان می رسانند.

  از همه ورزشکارانی که در میدان های ورزشی، نام ائمه علیهم السلام 
را بر زبان می آورند یا سجده  می کنند یا دست به دعا برمی دارند یا پس 
از فتح قله ها، اذان می گویند و همچنین همه زنان ورزشکاری که عفاف 

دینی را رعایت می کنند، صمیمانه تشکر می کنم.
  حضرت آیت الله خامنه ای همچنین با اشاره به انصراف ورزشکاران 
جوان ایرانی از مسابقه با ورزش��کاران رژیم صهیونیستی افزودند: این 
اقدام، بسیار با ارزش و تلاشی بس��یار مهم و حساس درمقابله با رژیم 

غاصب صهیونیستی است. 
  پیش��رفت ها و موفقیت های جوانان ایرانی در رشته های ورزشی 
نشانگرآن است که ظرفیت و استعداد جوانان در رشته های گوناگون 
بسیار بالاست و باید برای تربیت این استعدادها و پرورش آنها به سمت 

قهرمانی، سرمایه گذاری شود.

گزارشکاملیازبازگشتکیروشبهایرانتاتوافقاتکلیبرایماندن

کی روش به آرزویش رسید

آگهی مناقصه عمومی 

آگهی دعوت به مجمع عمومی عادی و فوق العاده سالیانه انجمن صنفی کارفرمایی دفاتر کفالت اقامت و اشتغال اتباع خارجی استان اصفهان

CNG آگهی مزایده جایگاه سوخت
روابط عمومی و اطلاع رسانی دانشگاه آزاد اسلامی واحد اصفهان )خوراسگان(

حسینعلی صادقی،شهردار دستگرد 

 CNG بدینوس�یله ش�ه�رداری دس�ت�گرد در نظر دارد نس�بت به واگذاری جایگاه سوخت
بصورت اجاره و به مدت یک سال اقدام نماید. لذا کسانی که مایل به شرکت در مزایده باشند 
می توانند جهت دریافت اسناد مزایده تا روز سه شنبه مورخ 93/5/14 به واحد مالی مراجعه 
و پیشنهادات خود را تا آخر وقت اداری روز چهارشنبه مورخ 93/5/15 به دبیرخانه شهرداری 

تحویل نمایند.

شرایط: 
ارایه ضمانت نامه بانکی شرکت در مناقصه به مبلغ 50/000/000 ریال الزامی است. 

دانشگاه در رد یا قبول پیشنهادات مختار است. 
هزینه درج این آگهی بر عهده برنده مناقصه خواهد بود.

کلیه کسورات قانونی شامل بیمه، مالیات و مالیات بر ارزش افزوده بر عهده پیمانکار 
خواهد بود. 

دانشگاه آزاد اسلامی واحد اصفهان )خوراسگان( در نظر دارد تکمیل عملیات اجرایی نازک کاری 
ساختمان اداری مرکز تحقیقات گلخانه ای خود را با زیربنای 910 مترمربع، شامل کلیه کارهای 
ابنیه مطابق نقشه و مشخصات فنی موجود، از طریق مناقصه عمومی به شرکت های ساختمانی 
واجد ش�رایط و دارای رتبه بندی، واگذار نماید. از متقاضیان دعوت می شود، ظرف مدت 7 روز 
از تاریخ درج این آگهی برای بازدید از محل  پروژه و دریافت اسناد و مدارک مناقصه در ساعات 
اداری به دفتر فنی دانشگاه، واقع در اصفهان، خیابان ارغوانیه، بلوار دانشگاه، ساختمان اداری 

اندیشه مراجعه فرمایند. 
شماره تلفن جهت کسب اطلاعات بیشتر: 031-35354001-9 

بدینوسیله از تمامی اعضای انجمن صنفی فوق الذکر دعوت به عمل می آید تا در اولین 
جلسه مجمع عمومی سالیانه که راس ساعت 10:30 صبح روز پنچ شنبه 1393/5/30 
در محل اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اس�تان اصفه�ان ت�شکیل می گ�ردد، 

شرکت فرمایید. 
دستور جلسه مجمع عمومی فوق العاده: 

1-اصلاح برخی مفاد اساسنامه

دستور جلسه مجمع عادی: 
1-ارایه گزارش عملکرد سالیانه هیات مدیره 

2-ارایه گزارش عملکرد سالیانه خزانه دار 
3-ارایه گزارش بازرس انجمن 

4-انتخاب بازرسان اصلی و علی البدل 
5-سایر مواردی که در صلاحیت مجمع عمومی انجمن صنفی می باشد .

نوبت  اول



خدایا من بسیار کوچک تر و حقیرتر از آنم که به ملت شهید پرور ایران وصیت کنم اما تو 
خود گفته ای که انسان مومن باید وصبت کند.پیام من به خواهران مسلمان این است 
که حجاب کوبنده تر از خون شهید است و سعی کنید حجاب زینب وار داشته باشید و 

بی حجاب ها را بیدار کنید و بگویید که از حجاب چه بدی دیدند.

در آسمان خاطره
آخرین باری که به مرخصی آمد، ش��ور و حال عجیبی داش��ت. روحیه اش ش��اد بود. 
صورتش زیبا و نورانی شده بود وقتی نگاه می کردی؛ نور خدا به وضوح پیدا بود. او هنگام 

رفتن با لبخندی که بر لب داشت، به خانواده فهماند که این دیدار، دیدار آخر است.

علی ثالثی ورزشکارشهدای
نام پدر: ماشاالله

تاریخ تولد: 1349
تاریخ شهادت: 1365/5/25

محل شهادت: فاو
رشته ورزشی: جودو

گلبرگی از زندگی

همان پرنده آسمانی همبازی شود. ای روزگار...!به بازی رفت دو تیم و مسایل داوری بود. او اما حالا به همان شهر برمی گردد تا با پیداست که منظور خلعت از جمله »فکر کرده اند اینجا هم اصفهان است« اشاره عباس زاده تمام توپ ها را بالاتر از وی زد. س�یدصالحی نی�ز همینطور!« ناگفته مثل اصفهان است که بیایند و ببرند و بگوید که پرنده ام و سر می زنم. دیدید که فکر می کنم آقای خلیل زاده ناراحت بود. بالاخره فکر کرده بود اینجا همه چیز را به وی بدهم، اما عجله داشت. شجاع خلیل زاده درگیر شد و آخر مسابقه چه حرف هایی زد:»می خواستم توپ حواس شان هست که آقای شماره 99 در اواخر بازی برگشت با سپاهان چطور با می پ�ردازد. او ش�اید ماج�رای این عک�س را یادش رفته باش�د، ام�ا خیلی ها این تیم پیوست. او حالا حسابی به ستایش سپاهانی ها و ساختار حرفه ای شان محمدرضا خلعتبری با مساعدت ویژه باش�گاه سپاهان برای لیگ چهاردهم به 

عجیب هفته

دژاگه در اورتون

ما در نیمه نهایی هستیم. شهرام محمودی مصدوم نیست ولی امیر غفور، 
فرزند نیک کاشان نشان داد به کیفیت های گذشته خود بازگشته است و 
با بازی خوبش مقابل برزیل به ستاره بی چون و چرای این دیدار بدل شد. 
 او در پایان بازی گفت که می دانس�ته اس�ت برزیل را می بری�م. البته این 
صحبت های بازیکن محبوب دیار کاشان در لیگ جهانی مربوط به پیش از 

بازی دیشب مقابل آمریکاست.
بازیکن قطر پاسور تیم ملي والیبال ایران می گوید: مي خواستیم بازي برابر 

برزیل را به سود خود رقم بزنیم و به نیمه نهایي لیگ جهاني صعود کنیم.
امیر غفور پس از پی�روزي 3 بر یک ایران مقابل برزی�ل و صعود به جمع 4 
تیم برتر لیگ جهاني گفت: پیش از بازي مي دانس�تم که مطمئنا برزیل را 
شکست مي دهیم و ثابت کردیم که این موضوع برایمان فقط در حد حرف 

نبود و آن را عملي کردیم.
او ادامه داد: افتخارات برزیل برایمان مهم نب�ود و اینکه چند بار قهرمان 
المپیک یا جهان شده اس�ت. مي خواس�تیم این بازي را به سود خود رقم 

بزنیم و به نیمه نهایي لیگ جهاني صعود کنیم.

ستاره های میلیاردی و ورزشی که خودش را به هر شکلی بود ب جام جهانی رساند. حالا اما 
اتفاقاتی برای تیم ملی رقم می خورد که همه هندبالی ها و مردم را نگران س�اخته است. سه 
بازیکن شاید تیم ملی را همراهی نکنند و این برای تیم ایران که وابسته به این بازیکنان است 
اتفاق خوبی نیست. میلاد مس�ائلي ملي پوش هندبال ایران درباره تشکیل کمیته انضباطي 
فدراسیون هندبال مي گوید: از طرف فدراسیون تماس�ي با من گرفته نشده و تنها از طریق 
خبرنگاران و رس�انه ها از دعوتم به کمیته انضباطي با خبر ش�دم. او ادامه مي دهد: اگر قرار 
اس�ت کمیته انضباطي بدون حضور بازیکنان برگزار ش�ود این کمیته تصمیماتي یک سویه 
خواهد گرفت و البته از این فدراسیون هیچ چیز بعید نیست. مسائلي با بیان اینکه بازیکناني 
که نخواس�تند در اردو باشند به فدراسیون نامه زدند که مسائل ش�خصي و خانوادگي دارند 

مي گوید: مسوولین فدراسیون به جاي گوش دادن به درد و دل بازیکنان و رفع کدخدامنشانه  
مشکلات کمیته انضباطي تشکیل مي دهند.ملي پوش هندبال ایران ادامه مي دهد: از یک طرف 
مي گویند ما به این بازیکنان نیازي نداریم و از طرف دیگر کمیته انضباطي تشکیل مي دهند. 
نامه اي هم نزده بود مي گویند به کمیته انضباطي دعوت شده است.جالب است بازیکني مانند مهدي بیجاري که نامش در لیست دعوتي ها نبود و به فدراسیون 

رئال مادرید کهکشانی در فصل جدید کهکش�انی تر هم خواهند شد. در روزهای اخیر 

خبرهای زیادی در رسانه ها مبنی بر خرید ستاره های جام جهانی توسط تیمهای بزرگ 

جهان مطرح ش�د. این اتفاق در حالی رقم خورد که رئال مادری�د با خرید تونی کروس 

و جیمز رودریگز پیشگام سایرین است و نوید تیمی کهکش�انی تر را برای فصول آتی 
 

می دهد.یک روزنامه چاپ مادرید ادعا کرد که کهکشاني ها با موناکو براي خرید هافبک 

هجومي کلمبیایي این تیم فرانسوي به توافق رسیده اند.  

هافبک هجومي کلمبیایي موناکو در جام جهاني 2014 نمایش تحسین برانگیزي داشت 

و با زدن 6 گل به آقاي گل این رقابت ها تبدیل ش�د. از آن زم�ان تاکنون اخبار فراواني 

در خصوص تمایل رئال مادرید به جذب این بازیکن 21 س�اله وجود داشته و خود نیز بر 

علاقه اش به کهکشاني اذعان کرده است.

در این میان نش�ریه آس ادعا کرده جیمز که تابس�تان سال گذش�ته با قراردادي 38 

میلیون پون�د از پورتو به موناکو پیوس�ت، با رقم�ي نزدیک به دو براب�ر ارزش قرارداد 

فعلي  اش به کهکشاني ها خواهد پیوست.رئال مادرید در ش�رایطي تلاش خود را براي 

جذب آقاي گل جام جهاني 2014 آغاز کرده که او چهار سال دیگر با موناکو قرارداد دارد.

بازگشت هفته
انتقال هفتهمصاحبه هفته

عجب تیمی می شود رئال دلار نه تبعیض

همه فکر می کردند تیم ملی به برزیل برود و برگردد همه بازیکنان ما در لیگ برتر 

جزیره و لیگ های اروپایی توپ خواهند زد اما حالا با گذشت چند هفته حتی دژاگه 

نیز هنوز تیم جدیدش را پیدا نکرده اس�ت. س�رمربی اورتون در برزیل بازی های 

اشکان را زیر نظر داشته و گویا احتمال اضافه کردن او به تیمش را بررسی کرده است.

این دومین باری است که بازیکن ایرانی فولام به باشگاه اورتون لینک شده است. 

دفعه اول در زمان برگزاری مرحله گروهی جام جهانی بود که شایعه شد اشکان در 

لیست خرید اورتون قرار دارد و حالا این خبر به شکل دیگری منتشر شده است. 

به نوشته سایت liverpoolecho، روبرتو مارتینز سرمربی تیم اورتون بازی های 

جام جهانی را از نزدیک دید تا این تورنمنت را برای ش�بکه ای اس پی ان و یکی از 
 

روزنامه های انگلیس کارشناسی کند. او در برزیل عملکرد چند بازیکن را به  طور 

دقیق زیر نظر داشته که یکی از آنها اشکان دژاگه بوده است. به هر حال با سبک بازی 

ما در برزیل نباید هم انتظار داشت پیشنهاد دندانگیری از جایی بیاید!

خاطره هفته

کمی ملایم تر صحبت می کردی محمد جان

غفور بار دیگر درخشید
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ورزش

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

رژیم صهیونیستی یکی از شرکت کنندگان بازی های آسیایی بوده 
که با مخالفت شدید کشورهای آسیایی مجبور به کناره گیری از 

بازی ها شد.
تاریخ بازی های آسیایی به سال 1951 برمی گردد. این بازی ها 
هر 4 سال یک بار با حضور ورزشکارانی از کشورهای آسیایی زیر 
نظر شورای المپیک آس��یا )IOC( برگزار می شود. این بازی ها 
پیوستگی ملیت های مختلف را در ش��ورای المپیک آسیا نشان 

می دهد.
در س��ال 1948 در چهاردهمی��ن دوره بازی ه��ای المپیک که 
در لندن برگزار ش��د، دات سانهی پیش��نهادی را به نمایندگان 
ورزش آس��یا ارایه داد تا بازی های آس��یایی ب��ه منظور افزایش 
ارتباط تیم های آسیایی بازی های آس��یایی را برگزار کنند.آنها 
به لزوم تأسیس فدراس��یون ورزش آسیا پی بردند. بنابراین فورا 
کمیته ای برای دریافت مجوز آن ش��کل گرفت. در سال 1949 
فدراس��یون  بازی های آس��یایی تأسیس ش��د و موافقت کرد تا 
اولین دوره بازی های آسیایی را در سال 1951 در دهلی برگزار 
کند.درجلسه ای که در سال 1981 برگزار شد، مقرر شد که این 
فدراسیون در س��ال 1982 به شورای المپیک آس��یا تغییر نام 
دهد. این جلسه در دهلی نو برگزار ش��د که رژیم صهیونیستی 
دعوت نشده بود زیرا بر طبق صحبت های مهتا، دبیر فدراسیون 
بازی های آسیایی از هند » امکان فراهم کردن شرایط امنیتی برای 

شرکت کنندگان رژیم صهیونیستی وجود نداشتند.«همچنین 
5 کشور دیگر عضو فدراسیون بازی های آسیایی در این جلسه 
حاضر نبودند. درکنار رژیم صهیونیستی، ویتنام، برمه، کامبوج، 
لائوس و س��نگاپور درنشست ش��رکت نکردند. در مقابل یمن 
شمالی و جنوبی به عنوان اعضای جدید به 

عضویت این سازمان درآمدند.

مخالف�ت آس�یایی ها ب�ا رژی�م 
    

صهیونیستی
مهتا درجلس��ه دهلی نو، اش��اره ک��رد که همه 
کش��ورهای عضو فدراس��یون بازی های آسیایی 
مجاز هستند که برای ورود به ش��ورای المپیک آسیا درخواست 
بدهند. عضویت درگروه جدید باید توسط سه چهارم اعضا تایید 
شود. چنین مصوبه ای رژیم صهیونیستی را از این جریان خارج 
می کرد و ارتباط با ورزش های آسیایی تقریبا به صورت خودکار 

برای رژیم صهیونیستی قطع می شد.
در سال 1962 بحرانی در خصوص تردید برای حضور چین و رژیم 
صهیونیستی در بازی های آسیایی شکل گرفت. میزبان بازی های 
آسیایی اجازه مشارکت رژیم صهیونیستی و چین در مسابقات را 
به دلیل اینکه چین نوع جمهوری خاص خود با عنوان جمهوری 

خلق چین را داشت، نداد.

زمینه  و مشکلات
    

مخالفت ها از سوی کشورهای عربی با حضور رژیم صهیونیستی و 
چین ادامه یافت. بعد از اینکه آمریکا و کشورهای دیگر جمهوری 
خلق چین را به رسمیت ش��ناختند و کشورهای آسیایی با رژیم 

صهیونیستی مخالفت کردند.
 کشمکش هایی در فدراس��یون بازی های آسیایی به وجود آمد. 
درگیری بین بنگلادش و پاکستان در س��ال 1977 باعث شد تا 
پاکستان از میزبانی بازی های آسیایی کناره گیری کند و تایلند 

قبول کرد که جایگزین پاکستان برای میزبانی شود.

ادامه درگیری بین این کشورها باعث شد NOC درباره قوانین 
فدراسیون بازی های آسیایی تجدید نظر کند که این موضوع در 

نهایت به تشکیل شورای المپیک آسیا منجر شد.
شورای المپیک آسیا در دوره بعدی بازی های آسیایی در تایوان 
تصمیم گرفت تا رژیم صهیونیس��تی را برای همیشه از عضویت 
بازی های آسیایی خارج کند و درخواست پیوستن این کشور به 

رقابت های اروپایی را بدهد.

تنش با هند
    

تنش بلند مدت میان برخی کش��ورهای آسیایی در مقابل رژیم 
صهیونیس��تی نقش زیادی در بیرون گذاش��تن آن از بازی های 
آس��یایی ایفا کرد. ب��ه عنوان مث��ال وقتی رژیم صهیونیس��تی 
تأسیس و از س��وی جوامع بین المللی به رسمیت شناخته شد، 
هند مجبور شد به واقعیت های سیاس��ی درحال ظهور در خاور 

میانه پاسخ دهد.

جنبش ضد صهیونیستی
    

تداوم درگیری بین هند و رژیم صهیونیستی به مخالفت با آنها در 
عرصه بین المللی منجر شد. بسیاری از کشورهایی که درباره این 
کشمکش ها بی طرف بودند، شروع به سرمایه گذاری روی مزایای 

جانبداری از هند و فلسطین کردند. 
کشورهایی که از امنیت و کمک های اقتصادی رژیم صهیونیستی 
بهره می بردن��د، تصمی��م گرفتند ب��رای به دس��ت آوردن دل 
فلسطینی ها به مخالفت با رژیم صهیونیستی در ملأ عام بپردازند.

تاریخچه حضور رژیم صهیونیستی در بازی های 
    

آسیایی
رژیم صهیونیستی 5 بار از سال های 1954 تا 1974 در بازی های 
آسیایی شرکت داشت، اما نتوانس��ت به دلایل سیاسی در سال 
1981 شرکت کند. البته این کشور قبل از آن دوبار در سال های 

1962 و 1978 هم به دلایل سیاسی در بازی ها شرکت نداشت.

گزارشی از واکنش آسیایی ها به بودن یا نبودن رژیم صهیونیستی درجمع شان؛

رژیم صهیونیستی چگونه از بازی های آسیایی حذف شد؟
ش��اید بیش از یک دهه از شروع     الهه مولا دوست     
فعالی��ت س��افت بال بان��وان در 
اصفهان می گذرد رشته ای که در ابتدا تحت پوشش هیات بیس بال، 

سافت بال، راگبی و کریکت بود. 
همان ابتدا هیات های استانی مشکلات زیادی داشتند و با ادغام آن 
با فدراسیون انجمن ورزشی مشکلات و حاشیه های آنها هر روز بیش 
از گذشته ش��د، گرفتن مسوولیت این رشته توس��ط افرادی که در 
 مدیریت ناموفق بودند موجب شد تا روند رو به افت آنها هر روز شتاب

 بگیرد. 
بانوان سافت بالیست اصفهان نیز در ابتدای شروع با مشکلات و موانع 
زیادی روبه رو بودند، نداشتن زمین برای تمرین و نداشتن امکانات 
مناسب موجب شد تا با وجود داشتن بازیکنان خوب و با تجربه نتواند 

جایگاهی بهتر از پنجمی در کشور داشته باشد.
نا مناس��ب و همچنین نب��ود ایمنی ب��رای بازیکنان س��افت بال در 
ورزشگاه انقلاب به دلیل همزمانی تمرینات آنان با تمامی رشته های 
دو و میدانی همچنی��ن راگبی موجب ش��د تا آن ب��ه دنبال زمین 

دیگری باشند.
پس از مذاکرات زیاد و نگاه مثبتی که مس��وولین ورزش شهرداری 
به ورزش به ویژه بانوان داشتند تمرینات سافت بالیست ها به زمین 
مشتاق منتقل شود. این مساله موجب ش��د تا حداقل از این جهت 

خیال آنها راحت شود وبهتر به تمرینات خود بپردازند.
این مساله فرصت را در اختیار کمیته سافت بال بانوان استان قرار داد 
تا علیرغم عدم حمایت هیات استان و در تمامی مسابقات حضوری 
فعال داشته باشند و پله پله رتبه خود را در کشور بهبود بخشند آنها 
پس از کسب مقام های چهارم و سومی در اولین دوره لیگ سافت بال 

بانوان در سال 92 نایب قهرمانی را از آن خود کردند.
درکنار آن برگ��زاری کلاس های داوری و مربیگ��ری و  دیدار های 
تدارکاتی از دیگر فعالیت های این کمیته بدون حمایت بوده هیات 
که تنها با رایزنی های شخصی با ش��هرداری و باشگاه ریف بوده که 

توانستند آنها را به سمت این رشته بکشانند. 
عملکرد خوب کمیته سافت بال بانوان با دعوت بازیکنان این رشته در 

اردوهای ملی بیشتر مشخص شد، سهمیه ای که از 3 بازیکن شروع 
و امروز به 9 نفر رسیده است که در کنار آن باید انتخاب بهترین داور 

اولین دوره لیگ سافت بال بانوان را نیز اضافه کرد.
در اولین اردوی انتخابی تیم ملی سافت بال بانوان به منظور حضور 
در مسابقات غرب آسیا که شهریور ماه درپاکستان برگزار می گردد 

60 بازیکن دعوت شدند که سهم اصفهان 9 بازیکن می باشد.
این اردو از تاریخ 31 تیرماه به مدت 5 روز در مجموعه ورزشی آزادی 
تهران برگزار می ش��ود، ک��ه فاطمه ش��هریاری، فرنگیس جعفری، 
متین رضائیان، الهه ایزدی، ماهان کیارسی پور، مریم فردین، اعظم 
آرویی، الناز زارعی و زهرا عباس��ی نمایندگان اصفهان در این اردو 
 هستند هش��ت ملي پوش اصفهاني هس��تند که در این اردو حاضر 

هستند.

اولین باش�گاه خصوصی را در بخش لیگ سافت بال 
    

بانوان وارد کردیم 
مسوول کمیته سافت بال اس��تان اصفهان با اشاره به حضور باشگاه 
ریف در اولین دوره لیگ س��افت بال بانوان گفت: با وجود مشکلات 
بسیاری که داریم طی سال های اخیر با حمایت شهرداری و پس از 
وارد کردن باش��گاه ریف برنامه های زیادی برای رشد و توسعه این 
رشته دراستان داریم تا جبران گذش��ته شود. خوشبختانه اصفهان 
همیشه از استان های فعال در رشته سافت بال بوده و همکاری های 

خوبی با فدراسیون و کمیته مربوطه داشته است.
رویا زنگنه برنامه ریزی و تمرینات خوبی که داش��تیم موجب شد تا 
بتوانیم جایگاهمان را در کشور ارتقاء بخش��یم و بعد از عنوان سوم 
که در سال 91 بدست آوردیم در اواین دوره لیگ بانوان که در ابتدا 
به صورت منطقه ای برگزار ش��د علاوه بر میزبان��ی 2 دوره از آن با 
بدشناس��ی نایب قهرمان شویم. در بین اس��امی برترین های اولین 
دوره لیگ نیز ما دو س��همیه داش��تیم و متعاقب آن نیز برای اولین 
باردربین استان هایی هس��تیم که بیشترین س��همیه را دارند قرار 
گرفتیم و امیدوارم تا اردوی آخر همچنان نفرات بیشتری را درتیم 

ملی داشته باشیم.

سافت بال؛

رشته ای بی ادعا به دنبال مطرح شدن 



زیتون های خونین
به پرچمت بگو مشکی پوش شود

برای مایی که دستانمان بندِ توپ هاست
و کاری از دستمان برنمی آید

شرمنده ایم!
ما برای تمامِ مردمِ دنیا صلح آرزو می کنیم

بگو مشکی پوش شود
برای مردمی که سکوتشان به سِقطِ غزه سنجاق شده است

روزنامه ها تیتر زده بودند:
رمضانِ خونینِ غزه

من موقعِ افطار باز هم برایتان صلح آرزو کرده بودم
و تو با خونِ کودکِ هفت ماهه ات افطار کرده بودی!

البته که باید به ضرب المثل ها شک کرد...
دروغِ محض است که سرِ بی گناه بالای دار نمی رود!

که اگر نبود
زیتون ها بغض نمی کردند!

عکسِ کودکت را دیده بودم
و باور کرده بودم که صلح...

دروغی ست که نباید باور کرد
و دنباله اش

شعر از چهارپایه بالا رفته بود
طناب را به گردنش انداخته بود

به چهارپایه لگدی زده بود
و...

هانیه خسروی
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فرهنگ و 
هـــــنــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

امشب آخرین شب از سه شبی است که شب 
قدر در آن ها پنهان و بنا به تع��دادی روایات 
احتمال اینکه شب بیست و سوم ماه مبارک 
رمضان شب قدر باشد؛ از دو شب دیگر بیشتر 
است. آیات س��وره قدر درباره ارزش این شب 
موارد قابل تأم��ل آورده اس��ت؛ گرچه »و ما 
ادراک ما لیله القدر« در بیان این است که این شب از تصور ما برتر 
است. در ادامه پاسخ به سوالاتی درباره شب قدر آورده شده است.

   اولین س�وال که پیش می آید درباره نزول یکباره 
قرآن در شب قدر است و یا اینکه در طول سالیان مختلف 

در مکه و مدینه نازل شد؟

از آیات س��وره بقره، دخان، قدر و بعضی دیگر از سوره های قرآن 
استفاده می شود، قرآن در ماه رمضان و بر اساس روایات موجوده 
در شب بیست و سوم ماه رمضان نازل شده است. در این سوره ها 
صحبت از »انزال« است. فرق بین انزال و تنزیل این است که انزال 
نزول دفعی و تنزیل نزول تدریجی است. »انزلناه« دلالت  بر نزول 
دفعی دارد. قرآن ابتدا در شب قدر یک جا به بیت المعمور نازل شد و 
در طول سال های بعثت پیامبر)ص( به طور تدریجی به آن حضرت 
نازل گش��ت. نزول اجمالی حقیقتی است متعالی که از دسترس 

افکار بشری خارج است که بر پیامبر)ص( نازل شده است. 

   شب قدر ما در ایران با شب قدر کسانی که در جای 
دیگر زندگی می کنند؛ تفاوت دارد. مگر می ش�ود چند 

شب قدر داشته باشیم؟
پاسخ این اشکال انتزاعی بودن زمان است. زمان خط ممتد نیست 
که بگویم من الان کجای آن هستم. برای من امشب تقدیر رقم 
می خورد و برای آن ها دیشب رقم خورده است. خدا که در زمان 
نیس��ت، در لازمان است. ش��ب قدر دهری یکی است ولی شب 
قدر زمانی در عالم زمان و طبیعی به اختلاف آفاق متعدد است 
و منافاتی ندارند؛ در دهر وحدت و در عالم زمان تعدد هس��ت. 
هرچند شب های قدر برحسب آفاق مختلف از جهت زمانی متعدد 
و مختلف باشند، همه آن ها به ش��ب قدر دهری متصل و متحد 
هس��تند؛ مثل مخروطی از نور که نقطه رأس آن به سمت بالا و 
قاعده آن به سمت پایین قرار گیرد و خطوط شعاع از نقطه رأس 
مخروط به طرف پایین آمده و قاعده مخروط را رسم کنند. در این 
صورت خطوط شعاع متعدد هستند و درجات مختلف دارند ولی 
از نظر اتصال به نقطه رأس مخروط، یکی و در یک سمت هستند.

   شب قدر، شب نزول قرآن اس�ت یا اینکه »در این 
شب فرشتگان و روح به اذن پروردگارشان از هر امر فرود 

می آیند« و سرنوشت انسان ها را تقدیر می کند؟
خداون��د می فرماید م��ا قرآن را در ش��ب ق��در ن��ازل کردیم. 
وقت��ی خ��دا درب��اره ف��رو فرس��تادن ق��رآن در ش��ب ق��در 
می گوی��د؛ یک ش��ب یک اتف��اق خاص��ی افتاده اس��ت و خدا 
نزول دفع��ی قرآن را گزارش کرده اس��ت. ش��ب ن��زول قرآن، 
»ق��در« نامیده ش��ده ب��ه دلیل مق��ام و منزل��ت آن. ق��در به 
 معنای ش��رافت و عظمت اس��ت و این ش��ب را قدر نامیده اند

 چ��ون دارای ارزش و بزرگ��ی اس��ت. درباره ارزش ش��ب قدر 
می فرماید که برتر از هزار ماه است. لیلة القدر چند معنی می دهد. 
شب ارزش ها و لیله التقدیر. تقدیر هر فرد معلوم می شود. در آیه 
4 سوره قدر »من کل امر« است. در قرآن هرجا که »انزل« در آن 
است؛ »امر« هم در آن هست. خداوند در آیه 3و 4 سوره دخان 
می فرماید:»ما این کتاب مبین را در شبی پر برکت نازل کردیم 

و ما همواره انذار کننده بوده ایم. در آن ش��ب هر امری بر اساس 
حکمت الهی تدبیر و جدا می گردد.« یعنی تفریق امر می شود و 
تمام امور در این شب براساس حکمت الهی محکم می گردد؛ به 
گونه ای که هیچ گونه کم و زی��ادی در آن رخ نمی دهد. جمیع 
مقدرات بندگان در تمام سال در آن شب تعیین می شود، در این 
شب روزی ها تقس��یم و اجل ها و مدت عمر انسان ها مشخص و 

تمام اموری که مقرر است اتفاق بیفتد، معین می شود.

   چطور یک ش�ب ممکن اس�ت، بهتر از هزار ش�ب 
باشد؟

همانط��ور ک��ه مکان هایی نزد خ��دا محت��رم هس��تند. مثلًا 
مسجدالحرام که نماز خواندن در آنجا ثواب بیشتری دارد. درباره 
زمان هم همین اتفاق می افتد؛ زمانی هست که نزد خدا، بسته 
به اتفاقاتی که زمان به آن منتس��ب است، ارزش بیشتری دارد. 
حتی یک ثانیه هم می تواند بهتر از یک عمر باشد. پیامبر فرمودند 
ارزش عبادت در ش��ب قدر بهتر از عبادت در هزار ماه است که 

شب قدر نداشته باشد.

   شب قدر چه کنیم، بهتر است؟
ش��ب قدر را قدر بدانید؛ نوع عبادتش فرق نمی کند. شب قدر از 
خدا رحمت خواسته می ش��ود تا در آنچه تقدیر می کند؛ غفران 
و عنایت داش��ته باش��د. حضرت زهرا)س( بچه ها را بیدار نگه 
می داشتند برای درک شب قدر. حتی در لیله القدر مطالعه بیشتر 
از عبادت اهمیت دارد. با مطالعه چیزی به علم آدم اضافه شده 
و به اندیشه بها داده می شود. علم است که به قدر، قدر می دهد. 
مطالعه فی نفسه قدر دارد. خب بعضی شب قدر می خوابند؛ این 
عمل مذموم اس��ت ولی برو بخواب اما ظلم نکن؛ برو بخواب اما 
غیبت نکن؛ برو بخواب اما دروغ نگو. برو بخواب اما در پوستین 
خلق فرو نشو. درک شب قدر مهم است. احیا مهم است و ادراک 

مهم تر است.

شب قدر، شب سرنوشت

شبیکههرامریبراساسحکمتالهیتدبیرمیگردد

اکرم
ادیبی

سعیده
بقایی

یک منتقد ادبی:

فیلم ساز ها بی انگیزه شده اند
مدیر یک انتشارات:

تأسیس نهادی برای بررسی ترجمه غیرممکن است
ناصر سرافرازی/ باشگاه خبرنگاران: برای این که از اثری ادبی 
اقتباس س��ینمایی صورت گیرد اثر ادبی باید ریشه های تاریخی، 
حماس��ی، اجتماعی و یا انتزاعی داشته باش��د؛ یا مثل عزاداران 
 بیل غلامحسین ساعدی، اقتباس ش��ده فیلم گاو، دارای تصویر و 
گفت وگو باش��د. در آث��ار نویس��نده ای چون شکس��پیر در کنار 
صداقت، روابط خوبی قابل تصویرند یا در "زنگ ها برای که به صدا 
در می آید"، اثر ارنست همینگوی، مسایل فکری مطرح شده است 
اما مهم تر از همه تفکر فیلم س��از اس��ت،  این که اندیشه فیلم ساز 

چیس��ت و منابع مالی اش از کجا تأمین شده اس��ت؟ نمونه ها در 
حوزه آثار اقتباسی سینمای ایران محدود ند. بهرام بیضایی از آثار 
خودش فیلم ساخته است اما بیش��تر از همه داریوش مهرجویی 
کارهای اقتباسی کرده است از جمله "مهمان مامان" که اقتباسی 
از اثر هوشنگ مرادی کرمانی است یا "درخت گلابی" که براساس 
داستانی از گلی ترقی ساخته شده است. فیلم سازها انگیزه ندارند. 
کم شدن انگیزه باعث کم شدن فیلمنامه شده است. عشق به کار 

مهم ترین چیزی است که کمبود آن احساس می شود.

آرش بهشتی، مدیر انتش�ارات روزنه / ایبنا: مسأله کیفیت 
بد ترجمه در تمامی متون مرتبط با علوم انس��انی دیده می شود. 
ترجمه از یک زب��ان به زبان دیگر، به دو قابلیت مهارت و اش��راف 
در زبان »مبدأ« و »مقص��د« برمی گردد؛ دو عامل��ی که در میان 
مترجمان ایرانی بسیار کمرنگ است. صرف آشنایی اولیه با زبان 
مبدأ نمی تواند ترجمه خوب را نتیجه دهد. عدم اشراف مترجمان 
به زبان مقصد و ضعف انتقال مفاهیم ترجمه  ش��ده به فارس��ی از 
مشکلات این حوزه است. به غیر از برخی مترجمان شناخته شده، 

اغلب ترجمه های انجام شده عموماً دارای ایراد هستند و حتی در 
برخی موارد مفاهیم غلطی را به مخاطب��ان انتقال می دهند. این 
مشکل، راهکار درازمدت می طلبد که باید از طریق سرمایه گذاری 
بر آموزش درست زبان انگلیسی و زبان فارسی به تدریج حل شود. 
این که شورا یا نهادی ویژه متولی بررسی ترجمه شود، غیر ممکن 
است؛ چراکه این سیستم مختص کش��ورهای کمونیستی است 
و تاریخ به ناکارآمدی این ش��یوه گواهی داده است. مگر می شود 

افرادی را که علاقه دارند کتابی را ترجمه کنند، محدود کرد؟ 

یک جرعه شعر

علی مؤذنی /باشگاه خبرنگاران: اتفاق افزایش سرانه  مطالعه 
که در س��ال های اخیر به دفعات ادعای آن از سوی مسوولین 
مطرح شده در حوزه  ادبیات داستانی نیفتاده است. از دلایل رد 
وقوع این اتفاق می توان به کاهش تیراژ های منتشر شده در این 
حوزه ادبی در طول چند سال از سه هزار به هزار عدد و گم شدن 
خیل مخاطب های تعریف ش��ده برای حوزه ادبیات داستانی 
درگذر از این سال ها اشاره کرد که نشانه های آن به طور کامل 

در فراز و فرود تیراژ ها دیده می شود. شاید ادعای افزایش سرانه 
مطالعه کشور با تأکید بر آمار کتاب های چاپ شده در سال های 
اخیر مطرح شده باشد اما برای سنجش و ارزیابی دقیق این آمار 
باید به ارزیابی دقیق آمار مخاطب��ان حوزه های ادبی مختلف 
پرداخت. امروزه شاید میزان خوانش آثار عامه پسند داستانی تا 
حدودی افزایش یافته باشد اما آثار جدی نگاشته شده در حوزه 

ادبیات داستانی مخاطبان چندانی ندارند.

همواره هنر بیانگ��ر روح و ن��گاه هنرمند بوده و 
هست. هنرمندان و نگاه های منحصربه فردشان 
بسیار اس��ت اما در طول دوران دیده ایم که هنرِ 
بعضی از هنرمن��دان، بیش از دیگرانش��ان گُل 
می کند و »مان��دگار« می ش��ود. هنرمندی که 
قلم زدن و چش��م  و دست گذاش��تن و خلق هنر 
در محضر اهل بیت علیهم الس��لام را چشیده باشد، هنرمندی که او 
را برای خود پذیرفته باشند، معنای هنر ماندگار را نیز خواهد فهمید 
و ما که بیرون از گود نشسته ایم، فقط می توانیم به حال آنان که نان 

و نمک اهل بیت را بر سر سفره دیده اند و چشیده اند، غبطه بخوریم.

   ضریح سازی؛ هنری قدسی
صحبت از هنری اس��ت که با عنایت ائمه )علیهم السلام( ماندگار 
می شود و حرف از هنرمندانی است که توفیق یافتند هنر خود را با 
دس��تی از غیب، به نهایت زیبایی رسانند تا در قالب ضریحی زیبا یا 
دری بزرگ برای ورود زائران به نمایش بگذارند. ضریح سازی هنری 
است که قدسی بودن و قدسی شدن هنر و ماندگارشدن آن را نشان 

می دهد.زیباتر و باافتخارتر آنکه بزرگان ضریح ساز و هنر ضریح سازی 
پیوندی عمیق با هنر اصفهان و هنرمندان اصفهانی دارد.

   نمایشگاهی خیابانی از هنر ضریح سازی
در این روزها که ایام شهادت امیرالمؤمنین علیه السلام است، سازمان 
زیباسازی شهر اصفهان، نمایش��گاهی خیابانی و کوتاه از هنر چند 
هنرمند که ساخت درب های مطهر حرم امیرالمؤمنین و ضریح ها 
و درب های دیگر حرم های شریف را به عهده داشته اند، در سه نقطه 
از ش��هر برپا کرده اس��ت. این س��ه نقطه عبارت اند از: ضلع جنوبی 

سی وسه پل، گلستان شهدا و مقابل هتل عباسی.
استاد محمدحس��ین پرورش )زرگر و طلاکار(، استاد سید محمد 
عریضی )قلمزن(، اس��تاد ش��کرالله صنیع زاده )میناکار(، اس��تاد 
حبیب الله فضایلی )خوشنویس( و استاد محمدحسین صغیر )شاعر(، 
هنرمندانی هستند که هنر جاودان آن ها در این نمایشگاه به نمایش 

گذاشته شده است.

   زمانی برای ایستادن
تابلوه��ا در یک وجه خ��ود عکس هایی از اس��اتید هنرمن��د را که 
مشغول به کار هستند، نشان می دهند و در وجهی دیگر، بیوگرافی 
هنرمن��دان را و در کل، عکس های��ی از حرم حضرت وج��ود دارد. 
مردم در سی وسه پل، از کنار نمایش��گاه رد می شوند و نگاهی گذرا 

و بعضاً عمیق تر به تابلوها می اندازند. آقایی که ایس��تاده و عکس ها 
را نگاه می کن��د، دربارۀ نمایش��گاه می گوید: اص��ل حرکت خوب 
اس��ت ولی کاش خیابانی نبود یا حداقل امکانات بیشتری در کنار 
عکس ها وجود داش��ت؛ مثلًا عکس ها بیش��تر بود و در کنار آن ها 
کتابچه ای برای مطالع��ة بیوگرافی. خانم جوان هم ک��ه تابلوها را 
تماشا می کند، معتقد اس��ت: معرفی این هنرمندان به خصوص که 
تمامی آن ها اصفهانی هستند، کار ارزشمندی است و مایة مباهات؛ 
 ولی ای کاش عکس های بیش��تری از هر کدام از هنرمندان وجود 
داشت. آقای دیگری نیز می گوید: کار خوبی است ولی فکر می کنم 
چندان دیده نمی ش��ود؛ ش��اید به خاطر مکان برپایی نمایش��گاه 
 باشد،ش��اید هم به خاطر این اس��ت که شب ها نور بیش��تری نیاز 
است. او ادامه می دهد: البته یک دلیل دیگر وجود دارد و آن اینکه، 
بهتر بود بیوگرافی هنرمندان بسیار مختصرتر و سازمان یافته در قالب 
یک جدول برای هر کدام ارایه می شد تا نگاه گذرا هم آن ها را بخواند 

و بهره بیشتر ببرد. ان شاءالله در نمایشگاه های بعدی جبران شود.
گلستان شهدا غلغله است و از آن جمعیت، مردم بیشتری ایستاده اند 
و از نمایشگاه دیدن می کنند. شاید به این دلیل که در این هیاهوی 
پررفت وآمد خیابان ها، گلستان ش��هدا بیشترمکانی برای ایستادن 
است تا رفتن. ش��اید قصد این نمایش��گاه خیابانی همین است که 
 در دل دویدن ها، زمانی را بایس��ت و نفس��ت را خوب و پرمعنا تازه 

کن.

   س�رزمین آبی من / نصرت الله محمودزاده / قدیانی / 
328 صفحه

سرزمین آبی من، روایت زندگینامه  داس��تانی شده ای از شهیدان 
مهدی و حمید باکری است که در جنگ ایران و عراق از انسان های 
کارآمد و اهل تدبیر بودند و در بیس��ت و هفت بخش روایت ش��ده 
است. این رمان دو شخصیت اصلی به نام های »سیاوش« و »باقر« 
دارد که نویسنده، شخصیت پردازی آن ها را از برادران باکری الهام 
گرفته است. از ویژگی های این کتاب تبدیل تجربه شخصی به تجربه 
عمومی است. نویسنده در کتاب به ش��رح مقاومت ها و دلیری های 
این دو شهید به ویژه در عملیات خبیر می پردازد. از نکات برحسته 
و متفاوت این کتاب، جریان داشتن بعد زندگی مخصوصاً نقش زن 
و خانوده در اثر است که کمتر در داستان های به این سبک به آن ها 

توجه می شود. روایت مواجهه و کشمش های همسر شهید حمید 
باکری با او در ابتدای هر فصل کتاب جلوه ای خاص به اثر داده است.

   من اس�یر زنده ام/  عبدالحی شماسی / کتاب نیستان 
/ 113 صفحه 

انتشارات نیستان که در زمینه نمایشنامه و نمایشنامه داستانی فعال 
اس��ت؛ این کتاب را زیر چاپ دارد که نمایشنامه ای است با موضوع 
دفاع مقدس و روایت از حضور اسرای ایرانی در زندان های رژیم بعث 
که به صورت ویژه بر اساس خاطرات اسرای عراقی از حضور مرحوم 
ابوترابی فرد در اردوگاه ها نگارش شده است. شماسی در این اثر، در 
ساختار نمایشنامه نقش رهبری ابوترابی در سرپرستی اسرا و آزادگان 
در شرایط سخت و طاقت فرسای اسارت را به تصویر کشیده است. 

 هم چنین شیوه ارتباط او با نمایندگان صلیب سرخ و مسوولین زندان 
و تحول شخصیتی در برخی مسوولین و زندانبانان اردوگاه های اسرا 
که در اثر ارتباط با ش��خص وی ایجاد ش��ده بود؛ در این نمایشنامه 
ترسیم شده است. انتشارات کتاب نیستان در تلاش است تا این اثر را 

همزمان با هفته دفاع مقدس منتشر و روانه بازار نشر کند.

   یک جنگل مداد حرف داشتم اگر... / مریم نوابی نژاد / 
نشر مروارید / 164 صفحه

یک جنگل مداد حرف داشتم اگر... نام دفتر شعری است که صداقت 
و س��ادگی، در انتقال معانی، مفاهیم، پیام ها و احس��اس نهفته در 
اشعارش به خواننده کمک می کند. پیچیدگی هایی که امروزه بین 
شاعران مد شده را ندارد. این کتاب سال 92 منتشر شد و این روزها 

به چاپ دوم رسید.
 همنشینی به جا و صیقل یافته کلمات، دوری از توصیفات، اضافات 
و استعاره های منسوخ، تصاویر تازه و رسا و عینی نگری باعث شده 

ظاهر کلام و محتوا در اشعار جایگاهی هم ارز داشته باشند. تعدادی 
از شعرها عاشقانه هس��تند و در کنار آن ها ش��عرهای دیگری را در 
این مجموعه می خوانیم که با دیدی وس��یع تر به جهان نگاه کرده 
و دغدغه های ژرف و دلواپس��ی های انس��ان گرایانه شاعر را نسبت 
 به ناملایماتی ک��ه در دنیا وج��ود دارد و گویا او را م��ی آزارد؛ بازگو

 می کنند.

سیدرحیم زارعی / ایسنا: افراد در سنین کودکی و نوجوانی 
کتاب خوان می شوند و اگر کودکی از همان اوان کودکی با کتاب 
مأنوس ش��ود در آینده نیز با کتاب مأنوس خواه��د بود. تنها در 
صورت مطالعه آثار خوب در دوران کودکی می توان انتظار داشت 
که آن فرد در آینده ارتباط مؤثری با کتاب داشته باشد. متأسفانه 
برای کارشناس��ی کتاب هایی که در حوزه کودکان و نوجوانان 
مجوز چاپ می گیرند از کارشناسان خبره استفاده نمی شود، به 

همین دلیل نیز اغلب آثار چاپ شده در حوزه کودکان و نوجوانان 
اصول جامعه شناختی و روانشناختی را رعایت نکرده اند. اکثر آثار 
ترجمه شده در حوزه کودکان و نوجوانان در واقع انتقال دهنده 
فرهنگ غربی هس��تند، اس��تفاده از این آثار تنه��ا در صورتی 
می تواند سودمند باشد که با برنامه ریزی درست با فرهنگ بومی 
و مذهبی ما هماهنگ شده باشند، در غیر این صورت می توانند 

آسیب زا باشند.

یک نویسنده:

آثار جدی حوزه ادبیات داستانی مخاطبان چندانی ندارند
یک نویسنده:

اصول روانشناختی در آثار کودک و نوجوان رعایت نمی شود

یک نمایشگاه خیابانی چندروزه از هنر جاودان می گوید:

پنج هنر، پنج هنرمند در آستان علی )ع(

یک سبد کتاب؛

از زندگی نامه داستانی برادران باکری تا یک جنگل مداد

دعای جوشن کبیر
اکرم ادیبی: خودتان که مرا می شناس��ید. اصلًا بهش نگفتم بیا به 
من بگو نماز می خوانم یا نه! خودم هزار تا مش��کل و دربه دری دارم. 
آنقدر هم حس��اب کتاب عقب افتاده اعمالم را دارم که حس گوش 
کردن به حساب های دیگران را ندارم.  الان ده سال است که می گویم 
دیگر از امشب حتماً قبل از خواب به این فکر می کنم که امروز چکار 
کرده ام اما هنوز نشده که فکر کنم. خلاصه قبل از ماه رمضان یعنی 
همان اوایل که آم��ده بود؛ توی وضوخان��ه اداره، وضو می گرفتم که 
آمد و آهس��ته گفت که نم��از نمی خواند. نه! گمانم آهس��ته نگفت. 
بلند گفت. این ماه هم همه اش با روزه خواری مس��وول بخش را که 
از همه مان مقیدتر است، حرص داد. مسوول با چشم های غضبناک 
نگاهش می کرد و زیر لب می گفت خدایا این چه بلایی بود به بخش 
ما نازل ش��د. بعد آن شبی که اولین ش��ب قدر بود؛ آمد به من گفت 
کتاب جوشن کبیر داری؟ من ندارم. مفاتیح موبایلم کفایتم می کند. 
برای همین فرستادم ش پیش مسوول بخش. بعد از چند دقیقه آمد 
و با خشم به من گفت:»توی کشوی میزش دارد اما می گوید ندارم. 
زورش می آورد من هم دعا کنم.« اگر سیستم گوشی من جاوا نبود 
و او اندروید؛ حتماً برایش بولوتوث می ک��ردم. چکار باید می کردم؟ 

گوشی ام را به او دادم تا برود دعا بخواند!

داستانک

مازیار میری »گاهی به پشت سرت نگاه 
کن« را روی آنتن شبکه دو می برد

منصور غضنفری مدیر تولید س��ریال »گاهی به پش��ت سرت نگاه کن« 
گفت: این سریال در پخش زمستانی شبکه دو س��یما قرار دارد و از دی 
ماه امسال روی آنتن خواهد رفت. سریال تازه مازیار میری سریالی سی 
قسمتی است که برای پخش از شبکه دو تولید می شود. بیست وچهار روز 
از آغاز فیلمبرداری گذشته و به نسبت مدت زمان این کار به نوعی هنوز در 
ابتدای فیلم برداری قرار داریم. این سریال کار پر بازیگری است. بازیگران 
اصلی کار انتخاب شده اند و اکثرشان هنوز جلوی دوربین نرفته اند و بخش 
دیگری از بازیگران در ماه های آینده جلوی دوربین خواهند رفت؛ به تدریج 
و طی زمان فیلمبرداری با آن ها قرارداد خواهیم بست. محوریت موضوعی 
سریال حمایت از تولید داخلی در قالب سریالی ملودرام است و توجه ویژه 

به بحث خانواده ایرانی و سبک زندگی ایرانی اسلامی دارد. 

تذهیب قرآنی هنرمند اصفهانی در 
نمایشگاه قرآن مشهد رونمایی شد

تذهیب قرآنی هنرمند اصفهانی 26 تیرماه در حاشیه دومین روز از 
نمایشگاه قرآن مشهد رونمایی شد.

به گزارش ایکنا نرگس غلام پور، تذهیب کار قرآنی در حاشیه رونمایی 
از اثر قرآنی خود در گفت و گو با ایکنا با بیان اینکه بیش از 7سال کار 
تذهیب قرآنی انجام می دهم، عنوان کرد: در این چند سال نیز سعی 
کرده ام تمام کارهایی که انج��ام می دهم مرتبط با قرآن کریم و اهل 
بیت)ع( باشد. علاقه خاصی به کارهای مرتبط با قرآن کریم دارم زیرا 

این اقدام مرا به آرامشی می رساند که با دیگر کارها به آن نمی رسم.
غلام پور با اش��اره به ویژگی تذهیب های رونمایی ش��ده، گفت: این 
تذهیب ها 3 کار است که همه آن ها با کاغذ دست ساز، رنگ طبیعی 
و طلای خالص 24عیار استفاده شده است، در یک تذهیب 15 اسم 
خدای متعال نوشته ش��ده، یک کار نیز الله و نور بوده، همچنین کار 
سوم نیز با زمینه خورشید که شمس و کچک نام دارد، کار شده است. 

سبـد اخبــار



چه کسی آینده شما را ضمانت می کند؟!
مجتب�ی اردش�یری: هم��واره در نوش��تارهایی ک��ه راج��ع 
مش��خصه ه��ای »فرهن��گ ش��هروندی« منتش��ر ک��رده ای��م، از 
ی��ک اصط��اح ب��ه روز ن��ام ب��رده ای��م؛ »انس��ان دوره جدی��د«؛ 
 عین��ی تری��ن و حقیق��ی تری��ن تعبی��ری ک��ه م��ی ت��وان ب��رای 
انس��ان های فعال در دنیای امروزی نام برد که البته یک شبه حاصل 
نش��ده و حاصل مرارت ه��ای علم��ی و تغییر ذائقه ه��ای ملت های 
گوناگ��ون در برهه های زمانی مختلف بوده اس��ت که چه واکنش��ی 
به مظاهر مدرنیته داش��ته اند. در واقع، اگر »آینده نگری« انس��ان ها 
نبود، مباحث مربوط به گجت ه��ا و تکنولوژی، امروزی نمی ش��د و 
 روح مدرنیته در جوامع و نگاه های انس��انی رخنه نمی کرد، بنابراین 
می توان با قاطعیت اعام کرد که »آینده نگری« یکی از مظاهر اصلی 

فرهنگ شهروندی محسوب می شود.
این عنصر نه تنها برای عموم شهروندان، بلکه برای مدیران حوزه شهری 
نیز مهم محسوب می شود. آنها باید زمینه های آینده نگری اجتماعی 
را برای شهروندان خود به خوبی فراهم کرده تا آنها بتوانند راجع این 

موضوع، حق انتخاب داشته باشند.
مطمئنا تمام شما تاکنون با موضوعاتی چون فروش اوراق مشارکت، 
صرفه جویی در مصرف حامل های انرژی، فرزندآوری، ازدواج در بازه 
 زمانی مطل��وب، اهمیت پس ان��داز و مصادیقی از این دس��ت مواجه 
شده اید؛ این موضوعات، هم برای شهروندان و هم برای مدیران شهری 
که خود نیز شهروند این جامعه محسوب می شوند، اهمیت لزوم آینده 

نگری برای انسان دوره جدید را دو چندان می کند.
با مشخص شدن ذائقه مردم به استقبال یا عدم استقبال از این مصادیق، 
زمینه های شکوفایی آینده ای بهتر برای انس��ان ها فراهم می شود. 
احداث ورزشگاه ها، شهر بازی ها، رستوران ها، بوتیک ها و مراکز خرید 
فراوان، احداث پارکینگ های شهری و روگذرها و زیرگذرهای متعدد 
و... از جمله عکس العمل هایی است که مدیران شهری در مواجهه با 

استقبال مردمی از این آینده نگری ها انجام می دهند.
»آینده نگری« اگر در مسیر صحیح و مطلوب خود انجام شود، حس 
روشن گری را برای انس��ان به همراه می آورد. چیزی که شاکله یک 
خانواده را تش��کیل می دهد، قبل از تع��داد نف��رات آن، قوه تفکری 
 اس��ت که بر مبانی آن آینده نگری خانواده بر اساس آن به جلو پیش 
می رود، بنابراین این آینده نگری اس��ت که ترس��یم گر زندگی های 
امروز و فرداهای ماست. از همین نکته می توانیم به این مقوله مهم و 
 نقش آن در ترسیم و مهندسی زندگی مان پی ببریم. انسان آینده نگر

یا مدیر آینده نگر، به حتم انسان های موفقی هستند؛ چرا که چنین 
افرادی، هی��چ گاه از ح��وادث مترقبه زندگی ش��وکه نمی ش��وند و 
 همواره آماده اس��تقبال از آن به بهترین شکل ممکن هستند. چنین 
انسان هایی حساب گر هستند و حساب هر چیز ولو کم اهمیتی را در 
زندگی خود می کنند، آن وقت چرا نباید چنین انسان هایی را موفق 

بنامیم؟
 بنابرای��ن باید به مدیران ش��هری حق دهی��م که تا این ان��دازه برای 
آینده نگری شهروندان خود اهمیت قائل هستند و پاسخ مناسبی به 
این حس بالفعل آنها می دهند.آنها می دانند که اشاعه این روحیه در 
شهروندان، از آنها انسان های موفقی می سازد که تکثر آنها در جامعه 
به نفع همه است. اگر شما انسان آینده نگری نیستند، ناراحت نباشید.

در آرامش شب های ماه رمضان، به خود و خانواده تان و مسیری که باید 
بپیمایید، فکر کنید. ببینید در گذراندن مسیر زندگی، ممکن است چه 
نقصان هایی برای شما پیش آید و راه هموار کردن یا رفع آن نقصان ها 
چه چیزی است. آگاهانه به استقبال آن نقصان ها رفته و بدین ترتیب 
همواره خود را ملزم به آینده نگری کرده تا ب��ه نوعی، روزهای آینده 

زندگی خود را بدین ترتیب تضمین کنید.   

 ثبت نام طرح اکرام ایتام و  محسنین 
در دفاتر و پایگاه های کمیته امداد اصفهان

معاون توسعه مشارکت هاي مردمي کمیته امداد استان اصفهان از آمادگی 
تمامی دفاتر و پایگاه های ای��ن کمیته برای  ثبت نام  ط��رح اکرام ایتام و 
محسنین در روز ۲۱ ماه مبارک رمضان همزمان با سراسر  کشور خبر داد.  

 بهرام س��وادکوهي گفت:  همزمان با سالروز ش��هادت ابوالایتام، حضرت 
علی )ع( بزرگ حامی یتیم��ان، تمامی دفاتر و پای��گاه های این کمیته، 

از حامیان نیکوکار در طرح های اکرام ایتام و محسنین ثبت نام کردند. 
وی با اش��اره به فعالیت ه��ای این کمیت��ه در هفته اکرام ایت��ام و اطعام 
نیازمندان، افزود: هر س��ال از ۱۵ تا ۲۱  رمضان،  هفته اکرام ایتام و اطعام 
نیازمندان نامیده شده و در این هفته ضمن اجرای برنامه هایی همچون 
اطعام ایتام و نیازمندان، اجرای طرح مفتاح الجنه )بازدید مس��وولین و 
خیرین از خانواده های نیازمند( ، ثبت ن��ام از حامیان نیکوکار براي طرح 
اکرام  ایتام و  محس��نین به صورت ویژه در دس��تور کار ای��ن کمیته قرار 
می گیرد.  معاون توس��عه مش��ارکت های مردمی کمیته امداد، استقرار 
پایگاه های کمیته امداد در محل های برگزاری مراسم ویژه  شب های قدر 

را از دیگر اقدامات این کمیته برشمرد. 
وی تصریح کرد: اداره کل کمیته امداد اس��تان اصفهان واقع در خیابان 
فردوس��ی به عنوان پایگاه اصلی و تمام��ی دفاتر و  پای��گاه های کمیته 
امداد در میادین اصلی ش��هر اصفهان و شهرس��تان های استان در روز 
 بیست و یکم ماه مبارک رمضان از خیرین و نیکوکاران برای ثبت نام در 

طرح های اکرام ایتام و محسنین )نیازمندان غیر یتیم( پذیرایی کردند. 
بهرام سوادکوهی اظهار کرد: کمیته امداد استان اصفهان، هشت هزار و 
۶۰۰ یتیم تحت حمایت دارد که  در حال حاضر سرانه  کمک حامیان به 

ایتام ماهیانه ۱۲۵ هزار تومان است. 
گفتنی است؛ در روز بیست و یکم ماه مبارک رمضان سال گذشته ۹۶۴ 
حامی نیکوکار با مراجعه به پایگاه های کمیته  امداد اس��تان، حمایت از 
۱۱۲۰ یتیم را بر عهده گرفتند. همچنین در همی��ن روز، ۱۵۲ خانواده 
نیازمند غیریتیم که اکثراً  دارای سرپرست بیمار صعب العاج هستند، از 

حمایت های ۱۴۷ حامی خیر برخوردار شدند. 

10

یکشنبه   29تیر 1393 

شماره 2141 | 12  صفحه  

جـــامعه

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 
در مقابل هویت فردی، یک هویت جمعی هم وجود دارد که بیشتر 
به احساس تعلق یک فرد به یک گروه، یک قوم و در نهایت یک 
ملیت باز می گردد. هویت ملی، یعنی یک احساس تعلق عاطفی 
به یک میهن. وقتی که یک فرد دیدگاهش را نس��بت به مسایل 
ش��خصی زندگیش بیان می کند، هویت ف��ردی اش را تعریف 
کرده اس��ت، اما زمانی که فردی در معرفی خ��ود ذکرمی کند 
که یک ایرانی اس��ت، از هویت ملی اش سخن گفته است. پشت 
 جمله ساده » من یک ایرانی هس��تم« خیلی واژه ها و ارزش ها

نهفته است. دکتر نیکچهر محسنی، اس��تاد د انشگاه تهران در 

تحقیقی که بین کودکان ۶ تا۱۲ ساله تهرانی انجام داده، به این 
نتیجه رس��یده اس��ت که هرچه یک فرد بزرگ ترشود در مورد 
موضوعات انتزاعی تر فکر کرده و سعی دارد در زمان فکر کردن 
به دلایل ظاهری پدیده ها نیز بپردازد، حتی اگر آن پدیده ملیت 
باشد. فکر کردن در مورد واژه ایرانی و خارجی نیز در ذهن کودکان 
ایرانی همین توالی را داشته است. به عنوان مثال، در نظر کودکان 
کم سن وسال، خارج جایی است که شکات هایش بزرگ است 
 و کودکانش با اسباب بازی های قشنگ تری بازی می کنند، اما 
بچه های سنین راهنمایی و دبیرستان، به مسایل انتزاعی تری 

همانند نژاد، تفاوت های فرهنگی و جغرافیایی، تابعیت، اقتصاد، 
تاریخ و .... نیز اشاره کرده اند. 

برای متوجه شدن و دست یافتن به هویت ایرانی-اسامی باید 
بزرگ فکر کرد. به عنوان مثال وقتی که گفته می ش��ود ایران، 
ذهن نبایدتنها به ستون های سربه فلک کشیده تخت جمشید و 
قیافه و پوشش سربازان هخامنشی متوجه شود که این یک تفکر 
کاما بچه گانه است.  تخت جمشید و سایر هویت های فیزیکی 
موجود در ایران تنها یک قطعه از پازلی بسیار بزرگ و ارزشمند 
است که در نهایت ایران را شکل می دهد. مطالعه راجع به فرهنگ 

غنی ایران در س��ال های دور و تکیه بر آنچه که در سال های نه 
چندان دور بر ایران گذشته، می تواند تصور بهتری از هویت ایرانی 
به جوانان بده��د. پرداختن به مباحثی همانند پیش��رفت های 
پزشکی و علمی ایران در زمان دانشمندانی همانند بوعلی سینا، 
ذکریای رازی، خیام، فارابی، ش��یخ بهایی و ... به همراه مقایسه 
تاش فعلی دانشمندان جوان کش��ور می تواند هویتی جدید و 
بی بدیل از کشوری قدرتمند که قدم به قدم به پیش می رود را 
در ذهن جوانان شکل دهد؛ هویتی که هیچ شبکه ماهواره ای و 

هیچ سایتی در شبکه مجازی نتواند خدشه ای بر آن وارد سازد.

یادداشـت

درهفته های اخیر، ۱8 نماینده مجلس که ش��ش 
نفرآنها اصفهانی بودند، ش��کایتی را علیه سازمان 
محیط زیس��ت به کمیس��یون اص��ل۹۰ مجلس 
تحویل دادند. ایرانپور، عضو کمیسیون کشاورزی 
و منابع طبیعی مجلس که مدت هاست به وضعیت 
آلایندگ��ی صنایع اصفهان از جمل��ه فولاد مبارکه 
معترض ب��وده و معتقد اس��ت که در بررس��ی آلاینده ب��ودن این 
صنایع اهمال ش��ده، می گوید: »این ش��کایت درباره مش��کات 
زیس��ت  محیطي کارخانه فولاد مبارکه، نیروگاه ها و پتروش��یمي، 
قند نقش جهان، نیروگاه گازي چهل س��تون، س��یمان س��پاهان 
و تعدادي دیگ��ر از صنایع آلاینده اس��تان اس��ت که ب��ه امضاي 
۱8نماینده رسیده اس��ت. این ش��کایت در حالی مطرح می شود 
که به گفته مسوولین ، ۱8درصد آلودگی هوای اصفهان به معضل 
آلایندگ��ی صنایع ب��ه خصوص نی��روگاه ها مربوط می ش��ود که 
 بخش مازوت سوز نیروگاه ها به دس��تور دادستان اصفهان پلمب 
ش��د.« نماینده مردم مبارکه در مجلس موضوع شکایت را اینگونه 
طرح می کند: »پیگیري هاي مس��المت آمیز و تعاملي ما به دلیل 
لابي گري و نفوذ ای��ن صنایع قدرتمن��د، موثر واقع نش��د و ناچار 
به طرح شکایتي ش��دیم که نمایندگان سایر اس��تان ها نیز از آن 

 حمایت کردند.« به گفته او، سازمان محیط زیست به  رغم گسترش 
آلاینده ها، شاخص هاي تش��خیص خود را بر مبناي دهه ۵۰ و ۶۰ 
نگه داشته و ارتقا نداده اس��ت و باوجود انواع آلودگي آبي، خاکي ، 
صوتي و نیز تولید بوي نامطبوع و ایجاد مش��کات سامتی برای 
مردم توسط صنایع، هنوز تنها به سنجش دود خروجي دودکش هاي 
صنایع اکتفا مي کند. ایرانپور معتقد است که  شهروندان اصفهاني 
بر اثر آلایندگ��ي صنایع دچار انواع بیماري هاي س��رطاني و ام اس 
شده اند و محصولات کشاورزي منطقه آسیب جدي دیده است. او 
تاکید می کند که »متاسفانه خانم ابتکار بارها در خصوص صنایع 
اصفهان اغماض و نرمش نش��ان داده اس��ت.« گفتنی است؛ طرح 
شکایت از خانم ابتکار، رییس سازمان محیط  زیست کشور به سبب 
بي توجهي به مسایل دامنه دار زیس��ت  محیطي استان اصفهان، با 
امضاي ایرانپور، مقتدایي نماینده اصفهان، موسوي لارگاني نماینده 
فاورجان، صرامي نماینده خمیني شهر، بخشایش نماینده اردستان 
و فیروزي نماینده قمصر و نطنز و ۱۲ نماینده از استان هاي اصفهان، 
چهارمحال و بختیاري، سیس��تان و بلوچستان، کردستان، فارس، 
اردبیل، مازندران و گلستان در کمیسیون اصل۹۰ به جریان افتاد. 

حدود۶۰ درص��د آلودگی هوای اصفهان به خاطر وس��ایل نقلیه و 
حدود۲۰ درصد نیز به خاطر صنایع، کارخانه ها و نیروگاه هاس��ت. 

اینترنت را که بچرخید، اکثر کانش��هرهای کشور با افتخار بر این 
نکته صحه گذاشته اند که در دنیا رتبه مناسبی به جهت آلودگی هوا 
دارند. اما سال گذشته آماری که در روزهای سرد سال توسط اداره 
کل محیط زیست استان به نمایش درآمد، نشان داد که اصفهان واژه 

بحران را نیز  پشت سر گذاشته است. 
تحقیقات نشان می دهد که میزان آلاینده های وارد شده در منطقه 
اصفهان از منابع ثابت و متحرک حدود 3۹ میلیون تن اس��ت که 
سهم هر اصفهانی در سال ۷8۰ کیلوگرم گاز سمی و بیش از ۱۹ تن 
 گاز گلخانه ای است. میزان برق تولیدی نیروگاه شهید منتظری و

اسام آباد برابر۱۵/۷میلیارد کیلو وات س��اعت در سال است که با 
سوخت مازوت، 3۰ میلیون تن co۲ و ۴۵۰ هزار تن گازهای گوگرد 

و ۶۶ هزار تن گاز نیتروژن تولید شده است. 
میزان هزینه های زی��اد اجتماعی آلاینده��ا درمنطقه اصفهان به 
صورت جمع میزان خسارت وارد شده به سامت انسان و محصولات 
کشاورزی و محیط زیس��ت و منابع طبیعی توس��ط بانک جهانی 
محاسبه می شود که این خسارت  در س��ال برابر با چهار میلیارد و 

۹۵۱ میلیون دلار است.
نماینده مردم اصفهان در مجلس معتقد اس��ت که بخشی از مرگ 
و میر مردم اصفهان ناش��ی از بی توجهی برنامه ریزان و بخش های 

نظارتی بر عملکرد واحدهای صنعتی اس��ت ک��ه این روند مخرب 
باید خاتمه یابد. به گفته مقتدایی، آلودگ��ی هوا و آثار آن به تهران 
 و ش��هروندان آن محدود نمی ش��ود و به عنوان یکی از اصلی ترین

چالش هایی است که کانشهرهای کش��ور با آن رو به رو هستند و 
سایر شهرهای بزرگ از جمله اصفهان و شهروندان آن را نیز به شدت 
تحت تاثیر خود قرار داده که این موضوع واکنش نمایندگان شهر 

اصفهان و این استان را برانگیخته است. 
مقتدایی به بیماری های صعب العاج در اصفهان اشاره می کند و 
می گوید:»آلودگی هوای اصفهان واقعاً نگران کننده اس��ت و رشد 
بیماری های صعب العاج از جمله آثار ۵۰۰ تن گوگردی است که 
هر روز بر سر مردم این ش��هر ریخته می شود.« نماینده فاورجان 
در مجلس شورای اس��امی نیز معتقد اس��ت که به دلیل آلودگی 
هوا تعداد مبتایان به س��رطان و  ام اس در اصفهان افزایش یافته 
است. سید ناصر موسوی لارگانی نیز صنایع اصفهان را عامل اصلی 
آلودگی هوای اصفهان می داند. به گفته او، وجود صنایع آلاینده ای 
مانند فولاد، ذوب آهن، پالایشگاه و نیروگاه ها بر میزان آلودگی هوای 
استان اصفهان اضافه کرده و عاوه بر شهروندان این شهر، زندگی 
مردم در سایر شهرستان های این استان را نیز تحت تاثیر خود قرار 
داده اس��ت. اوتاکید می کند که به دنبال بزرگ نمایی نیستیم، اما 
آمار افزایش تعداد بیماران ناش��ی از آلودگی هوا در اصفهان نگران 

کننده است.
وضعیت هوای اصفهان به جایی رس��یده اس��ت که سال گذشته 
3۰۰نفر از اساتید اصفهان با نوشتن نامه ای به رییس سازمان محیط 

ز یست کشور، خواهان رسیدگی دولت به مشکل استان شدند.

نمایندگان اصفهان به کمیسیون اصل 90 مجلس عارض شدند؛

بدن اصفهانی ها با سم پر شده است

پرستاران؛  پاشنه آشیل حوزه سلامت

کمبود پرستار؛  تهدیدی برای طرح تحول درمان

لیلی
زواره ای

گروه
جامعه

ایران با بیش از ۷۰ میلیون نفر جمعیت، داراي۱۱۰ 
هزار تخت بیمارستاني و ۷۷ هزار پزشک در بخش 
بهداشت و درمان است. بر اس��اس استانداردهاي 
پرس��تاري، بای��د در ازاي هر یک تخ��ت ۱/۵ تا دو 
پرستار یا به ازاي هر هزار نفر از جمعیت، سه پرستار 
و به ازاي هر پزشک، سه پرستار وجود داشته باشد 
و این در حالي اس��ت که در حال حاضر بی��ش از۲۱۰ هزار نیروي 
پرستار تا رسیدن به حداقل اس��تانداردهای جهانی کمبود وجود 
دارد. براس��اس تخت هاي مصوب، به ازاي هر تخ��ت ۱/۷ نیروي 
بهداشتي از سوي سازمان مدیریت و برنامه ریزي اختصاص یافته 
که به علت کمبود نیرو، این رقم نیز گاهی رعایت نمی شود. دربخش 
 عادي بیمارستان، یک بیمار در ۲۴ س��اعت نیازمند چهار ساعت 
 خدمات رساني پرستاري، بخش آي سي یو ۲۴ ساعت، سي سي یو

۱۴ س��اعت و یک بیمار در بخش آي س��ي یو قلب به ۲۶ س��اعت 
خدمات رساني، یعني ۱/۲پرستار نیاز دارد. 

همه این مس��ایل در حالی اس��ت که با اجرای طرح تحول درمان 
و کاهش پرداخت م��ردم از جیب به ۱۰درص��د، هجوم بیماران به 
دانش��گاه های علوم پزش��کی نیز اتفاق افتاده تا س��ایه این تراکم 
جمعیت برشانه پرستارانی س��نگینی کند که در مواقع عادی نیز 
قادر به پشتیبانی بیمارستان هایی که با کمبود نیرو دست وپنجه 

نرم می کردند، نبودند.

در کنار تمامی اضافه کارهای طاقت فرسا، سایر مشکات پرستاران 
نیز هنوز به قوت خود باقی است تا کار طاقت فرسای این روزهای 
بیمارستان های دولتی به قوز بالاقوز زندگی پرستاران تبدیل شود.

   روحی آسیب دیده
براساس آمار ارایه ش��ده از سوي س��ازمان نظام پرستاري کشور، 
۷۵ درصد پرستاران دچار افسردگي و انواع ناراحتي هاي جسمي 
و روحي هستند و کمتر مي توان پرس��تاري را یافت که پس از ۱۲ 
سال کار، دچار ناراحتي هاي فیزیولوژیکي، بیماري هاي عفوني یا 
ناراحتي هاي روحي نشده باش��ند. در حال حاضر براساس آخرین 
 تحقیقات،۷۰ درصد از پرس��تاران با ۱۲ س��ال س��ابقه کار دچار 
آسیب هاي شغلي از جمله آسیب هاي اسکلتي، عضاني، روحي 
و ... هس��تند که آمار تکان  دهنده اي اس��ت و جاي تامل دارد. در 
کنار همه این مسایل، متاسفانه ش��رح وظایف پرستاران مشخص 
نیس��ت. پرس��تارها مي توانند در سطح پیش��گیري نقش بسیار 
موثري در جامعه داش��ته باشند، اما از پرس��تاران در توانبخشي و 
 پیشگیري هیچ اس��تفاده اي نمي شود. پرس��تاران باید همواره از 
 پیشرفت هاي علم پرستاري که تاثیر مس��تقیم بر سطح سامت 
مي گذارد آگاه باش��ند که اگر هم دوره اي توس��ط بیمارستان یا 
تشکلي برگزار بشود، پرس��تارها آن قدر گرفتار شیفت هاي کاري 
هس��تند که امکان حضور در این دوره ها را ندارند. پرس��تاران نیاز 

 به اس��تراحت و حقوق مکفی دارند. در طول س��ال های گذش��ته 
وعده های بی شماری برای رفع مش��کات این قشر از جامعه داده 
شده، اما تا کنون یا به فراموشی س��پرده شده یا به صورت کامل به 
مرحله اجرا  در نیامده است. کمبود درآمد باعث شده تا پرستاران تن 
به شیفت های طولانی مدت و پشت سر هم بدهند که این رویه به 
طور حتم بر کیفیت کاری آنها و رسیدگی به بیماران تاثیرگذار بوده 

است، این درحالی اس��ت که شیفت های اضافه 
 آنها نیز به درستی و مطابق استاندارهای جهانی 
قیمت گذاری نمی شود. نبود نظام تعرفه گذاری 
باعث ش��ده تا خدمات پرس��تاری بدون قیمتی 
مش��خص باش��د که این امر نیز بر پایین بودن 
دستمزد آنها کمک کرده اس��ت. اجرایی نشدن 
قانون ارتقای بهره وری پرستاران و عملیاتی نشده 
دفترچه تعرفه گذاری خدمات پرس��تاری، تنها 
خواسته ای است که پرستاران سال ها بر آن اصرار 

ورزیده اند و هنوز عملیاتی نشده است.

   طرح تحول و پرستاران
بدون شک کاستن از هزینه های درمان بیمارانی 
که سالیان س��ال غیر از رنج بیماری باید نگران 
هزینه های درم��ان نیز می بودن��د، تحولی بود 
که به سادگی میسر نش��د و به واقع نام تحول و 
 تغییر برازنده آن اس��ت. هرچند که در این طرح 
حمایت های درس��ت و البته درشتی از پزشکان 
به عمل آمده، اما گویا پرس��تاران ک��ه به گفته 
رییس هی��ات مدیره نظام پرس��تاری اس��تان 

اصفهان»۶۰درصد تیم سامت را تشکیل می دهند« دیده نشده اند. 
اسکندری می گوید:»پرستاران ما با جدیت مدافع این طرح هستند 
و برای افزایش رضایتمندی مردم که  هدف اصلی این طرح است، 
تاش می کنند.« او البته تصریح می کند که پرستاران از مسوولین 

انتظار دارند که آنطور که در شان آنهاست، به آنها توجه شود.
 به گفته اس��کندری، هرچند که پرس��تاری جزو مشاغل سخت و 
زیان آور است، اما پرس��تاران از این امتیاز بی بهره بوده اند. بدون 
شک، حجم کار پرستاران در طرح تحول درمان افزایش یافته است، 
اما در طرح یاد شده نه تنها به این مساله توجهی نشده که گویا حقوق 
خاصی نیز برای آن در نظر گرفته نشده است. رییس هیات مدیره 
نظام پرستاری اصفهان تاکید می کند که» با توجه به افزایش حجم 
کاری پرس��تاران، باید نقش آنها در طرح یاد شده به صورت شفاف 
بیان شود.« او معتقد است که این طرح همانند نهال نورسی است 
که اش��کالاتی دارد، اما به طور حتم قابل بازنگری است.اسکندری 
انتظارات همکارانش را اینگونه بیان می کند:»پرستاران انتظار دارند 
قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری پس از گذشت هفت سال از 
تصویبش توسط مجلس، اجرایی شود، ولی در کنار سکوت معنادار 
نهادهای نظارتی، گردوخ��اک می خورد. پرس��تاران انتظار دارند 

پرداخت ها عادلانه شود.« سایر همکاران اسکندری در سراسرکشور 
از افزایش ساعات کاری پرستاران در این طرح به بهانه کمبود نیرو 
گایه دارند. عضو شورای عالی نظام پرس��تاری با انتقاد از تحمیل 
 اضافه کار اجباری پرس��تاران در بیمارس��تان های دولتی به مهر 
می گوید:»توجیه مدیران بیمارستان ها این است که کمبود نیرو 
داریم، در حالی که خطای ناش��ی از کار زیاد پرس��تاران، آس��یب 
بیشتری به بیماران می زند.« به گفته شریفی مقدم، 
مطابق ماده ۵ قان��ون ارتقای به��ره وری، اضافه کار 
پرستاران نباید بیشتر از 8۰ ساعت باشد و البته این 
اضافه کار با توافق پرس��تار صورت می گیرد و این در 
حالی اس��ت که در حال حاضر میزان ساعات اضافه 
کاری اجب��اری پرس��تاران به ۲۰۰س��اعت و میزان 
س��اعت کاری آنها در ماه به3۵۰س��اعت می رس��د 
که مطابق قانون باید۱۴۰ تا ۱۵۰ س��اعت باشد و از 
مزایای سختی کار نیز خبری نیست. عضو کمیسیون 
بهداشت و درمان مجلس نیز با یادآوری اجرایی شدن 
طرح نظام سامت و افزایش حجم مراجعات مردم به 
بیمارستان های دولتی،  به خبرگزاری خانه ملت هشدار 
داده است که در این شرایط، فعالیت پرستاران چند 
برابر شده و نبود حمایت های لازم در این میان منجر 

به مهاجرت آنها به خارج از کشورمی شود.

   آنچه حاصل شده است
رییس هیات مدیره نظام پرستاری اصفهان از اتفاقاتی 
می گوید که پس از عملیاتی شدن طرح تحول درمان 
برای پرستاران انجام شده است: »سال گذشته نسبت 
پرس��تار به تخت۰/۷ بود که در حال حاضر به یک تا ۱/۲پرس��تار 
رسیده اس��ت. به گفته اس��کندری، با این وجود، هنوز هم کمبود 
پرس��تار به ویژه پرس��تارمرد وجود دارد. گویا ای��ن افزایش تعداد 
پرس��تاران با جذب دانش��جویان ترم آخرکارشناسی، کارشناسی 
ارشد و دکترای پرستاری با ۱۰۰ساعت کار در بخش های عمومی 
به ازای هر ساعت ۵ تا ۷هزارتومان، عملیاتی شده است. جذب تعداد 
دیگری پرستار به صورت قراردادکار معین و جایگزین کردن نیرو 
به جای پرستارانی که به مرخصی زایمان یا استعاجی رفته اند، از 
جمله دیگرراهکارهای جبران کسری پرستار در بیمارستان های 

اصفهان بوده است.
به گفته اسکندری، مطالبات مالی و معوقه های پرستاران تا حدود 
زیادی پرداخت شده  و مقررشده پرداخت ها بازنگری شود. در عین 
حال، ارتقای جایگاه دفاتر پرستاری به دانش��گاه ها اباغ شده که 
در دانش��گاه های تیپ یک به صورت مدیریت پرستاری و در سایر  
دانشگاه ها به دفاتر پرس��تاری ارتقا یافته است. شورای هماهنگی 
طرح تحول نظام سامت با محوریت دانشکده پرستاری، سازمان 
نظام پرستاری و اداره پرس��تاری در مراکز استان ها تشکیل شده 

است.

پرستاران انتظار 
 دارند قانون 

تعرفه گذاری 
خدمات پرستاری 

پس از گذشت هفت 
سال از تصویبش 

توسط مجلس،  
اجرایی شود، ولی در 
کنار سکوت معنادار 

نهادهای نظارتی، 
گردوخاک می خورد.

پرستاران انتظار 
دارند پرداخت ها 

عادلانه شود

به ایرانی بودن خود افتخار کنید

آگهی مناقصه عمومی 

سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری اصفهان 

با توجه به اینکه شهـرداری اصفهـان در نـظر دارد »برداشـت اطلاعـات مکانمنـد فضـای سبـز مناطق شـهرداری اصـفهان 
در سال 93 )گروه اول(« را از طریق مناقصه عمومی و به شرح مندرج در اسناد مناقصه عمومی به پیمانکار واجد شرایط واگذار نماید؛ 
لذا در صورت تمایل می توانید با واریز مبلغ 200/000 ریال به حساب جاری سیبا به شماره 0103347072002 در وجه سازمان 
فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری اصفهان و تحویل رسید آن حداکثر تا تاریخ 1393/05/06 به سازمان فناوری اطلاعات 
و ارتباطات شهرداری اصفهان، مدارک مناقصه را دریافت و پس از تکمیل حداکثر تا پایان وقت اداری مورخ 1393/05/16 به 

نشانی اصفهان، بلوار آیینه خانه، ابتدای بن بست سپیده، سازمان فاوا شهرداری اصفهان، واحد دبیرخانه تحویل نمایید. 
همچنین برای کسب اطلاعات بیشتر می توانید با شماره 36617325-031 داخلی های 217 تماس بگیرید. 
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نمایندگان برای رفع مشکلات بازنشستگان شجاعانه تر عمل کنند بانک ها با تولیدکنندگان مدارا کنند 
مدیرعامل کانون بازنشستگان ذوب آهن اصفهان گفت: نمایندگان 
برای رفع مشکلات بازنشستگان شجاعانه تر عمل کنند. به گزارش 
فارس، ابراهیم دستمزد در خصوص تجمع اعتراضی بازنشستگان 
در مقابل استانداری، اظهار داشت: این اعتراض به دلیل دیرکرد 
در پرداخت حقوق دو ماه آنهاست که این موضوع در مجلس نیز 

مطرح شده است.
وی افزود: طبق ماده 59 مصوب مجلس، مقرر شد کسری صندوق 
را وزارت صنعت، معدن و تجارت از اموال خود تامین کند که اموال 
و سهام های خود مانند مس کرمان، فولاد خوزستان، فولاد مبارکه 

و این ها، طبق قانون به طور مستقیم به نام صندوق فولاد شود.
مدیرعامل کانون بازنشس��تگان ذوب آهن اصفهان تصریح کرد: 
اما دست هایی در پشت پرده این اموال و س��هام را خلاف قانون 
و مصوبه مجلس به صندوق س��ازمان تامی��ن اجتماعی انتقال 
داده است و برای برگشت این س��هام طبق مصوبه مجدد دولت، 
سهام های سودآور را به نام سازمان تامین اجتماعی کردند و سهام 
شرکت های زیان آور را به نام صندوق فولاد کرد که این صندوق 
هم با این شرکت ها هیچ گاه قادر نیس��ت حتی 10 روز از حقوق 

بازنشستگان را بدهد.

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس ش��ورای اسلامی با اشاره 
به نقش بانک ها در تحقق اقتصاد مقاومتی، گفت: بانک ها باید 
با بنگاه های تولیدی مدارا کنند تا تولیدکنندگان نیز بتوانند 

چرخه اقتصاد و تولید ملی را به حرکت در بیاورند. 
ارسلان فتحی پور با اش��اره به تاثیر سیاست های پولی و مالی 
در اقتصاد کشور، خاطرنش��ان کرد: این بانک ها هستند که با 
استفاده از س��رمایه و س��پرده های مردم، منابع مالی بنگاه ها 
را تامین می کنند و می توانند با ارایه تس��هیلات با س��ودهای 

متناسب در تحقق اقتصاد مقاومتی نیز موثر باشند. 

وی افزود: در حال حاضر بس��یاری از بنگاه ه��ای تولیدی به 
بانک ها بدهکار هستند. در این شرایط بانک ها باید با آنها مدارا 

کنند تا چرخه اقتصاد و تولید ملی به حرکت در بیاید.
  ریی��س کمیس��یون اقتص��ادی مجلس ش��ورای اس��لامی 
خاطرنش��ان ک��رد: در واقع بانک ه��ا می توانند ت��ا40 درصد 
از منابع ش��ان در ای��ن راس��تا اس��تفاده کنند، ام��ا در حال 
حاضر س��هم بن��گاه داری بانک ه��ا بی��ش از این هاس��ت و 
 این خ��لاف قانون اس��ت و بای��د در رابطه ب��ا آن تجدیدنظر 

شود.

اگر چند سال در آمد سالانه ام را محاسبه نکنم تا اینکه اموال من نقد 
و سرمایه ام زیاد ش��ود و بعد از آن،  خمس غیر از سرمایه قبلی ام را 

بپردازم، آیا این کار اشکال دارد؟ 
حضرت آیت الله خامنه ای: اگر در اموال شما هنگام رسیدن 
سال خمسی، خمس هر چند به مقدار کم باشد، تا خمس آن 
را نپردازید، حق تصرف در آن ام�وال را ندارید و اگر با عین 
آن اموال قبل از پرداخت خمس خرید و فروش کنید، معامله 
نسبت به مقدار خمس آن، فضولی و متوقف بر اجازه ولی امر 

خمس است.

 استان هایی که با بحران 
زمین مواجه اند

حمایت نعمت زاده از قیمت 
جدید خودروها

 چهار شرکت کشتیرانی 
خارجی به بنادر ایران می آیند

رییس سازمان امور اراضی که امنیت غذایی 
را یکی از مهم تری��ن مولفه های امنیت ملی 
می داند، معتقد اس��ت: کاهش ه��ر هکتار از 
اراض��ی کش��اورزی امنیت غذای��ی 20 نفر 
در کش��ور را تهدی��د می کن��د و بای��د از آن 
جلوگیری کرد . وی می گوید: سرانه هر ایرانی 
از زمین های کش��اورزی ک��ه تامین کننده 
امنیت غذای��ی آنها بوده ح��دود 2400 متر 
است، در حالی که این س��رانه در کشورهای 
درحال توس��عه و پیش��رفته به حدود هفت 
هزار متر می رس��د. به گفته قباد افشار، اکثر 
کلانشهر های ایران به ویژه استان هایی مانند 
تهران، مازن��دران، البرز، گیلان، گلس��تان، 
قزوین، اردبی��ل و ... با بحران زمین که همان 
تخری��ب و تغییر کارب��ری غیرقانونی اراضی 
کشاورزی است، مواجه هس��تند که باید هر 

چه سریع تر جلوی آنها گرفته شود.

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: قیمت نهایی 
خودرو بین حدود 2/3 درصد تا 10 درصد نسبت 

به نوع خودرو تغییر پیدا کرده است.
محمدرضا نعم��ت زاده درب��اره افزایش قیمت 
خودرو اظهار داش��ت: قیمت نهایی خودرو بین 
حدود 2/3 درص��د تا 10 درصد نس��بت به نوع 
خودرو تغییر پیدا کرده است. این افزایش قیمت 
ش��امل 2 درصد افزایش مالیات بر ارزش افزوده 
اس��ت که مجلس امس��ال اضافه ک��رده، حدود 
25درصد نرخ بیمه شخص ثالث که قوه قضاییه 
برای نرخ دیه تعیین کرده و ایربگ که امس��ال 
اجب��اری و در قیمت نهایی خودرو لحاظ ش��ده 

است.
وی اضاف��ه کرد: هر چند قیمت گ��ذاری خودرو 
به ش��ورای رقابت مربوط می شود، اما باید گفت 
قیمتی که مشخص شده نسبت به قیمت آخر 91 
و بر اساس هزینه های 91 محاسبه شده بود و از 

اردیبهشت 92 به اجرا درآمد.

مع��اون بندری س��ازمان بن��ادر و دریانوردی 
اعلام کرد: نخس��تین خط کشتیرانی خارجی 
تردد خود را به بنادر ایران از هفته آینده از سر 
می گیرد و سه شرکت کش��تیرانی دیگر نیز به 

زودی وارد بندر شهید رجایی می شوند.
علی جهاندیده اظهار کرد: کاهش اس��تقبال 
خط��وط کش��تیرانی خارجی از بن��ادر ایران، 
موجب کاهش به��ره وری و راندمان عملکرد 
بنادر ش��ده بود که در چند ماه اخیر اقدامات 
گس��ترده ای درباره ورود خط��وط خارجی و 
خطوط کشتیرانی دنیا به بندر شهید رجایی به 
عنوان بندر کانتینری ایران، داشتیم. وی افزود: 
بر این اساس، نخستین خط کشتیرانی خارجی 
تردد خود را به بنادر ایران از هفته آینده دوباره 
از سر می گیرد. در واقع تایوان نخستین شرکت 
کشتیرانی است که با شکسته شدن تحریم ها، 

فعالیت خود را در بنادر ایران از سر می گیرد. 

 برخورد با صنایع آلاینده 
وارد فاز جدی تری شده است

نباید مسایل سیاسی را بر 
مسایل اقتصادی ترجیح داد

طی سه ماه گذشته اخبار بسیاری در مورد فعالیت 
صنایع آلاینده منتشر شده است. تا پیش از فعالیت 
دولت یازدهم، ب��ه دلیل بحران ه��ای اقتصادی 
کش��ور، نهادهای تصمیم گیر مخالفتی از ادامه 
فعالیت شرکت های آلاینده صورت نمی دادند، 
ولی به تازگی شرکت شهرک های صنعتی اقدام 

به ساماندهی این وضعیت کرده است.
ابریشمی، مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
در این رابطه است:» شرکت شهرک های صنعتی 
براس��اس قانون ب��ا صنایع آلاین��ده برخورد می 
کند. در صورتی که این صنایع در ش��هرک های 
صنعتی در مج��اورت صنایع دیگر قرار داش��ته 
 باشند، براس��اس قانون به مناطقی دیگر منتقل 
می شوند.« در همین حال شرکت شهرک صنعتی 
ش��کوهیه قم نیز از کارخانه های مستقر در این 
شهرک درخواست کرده مقدمات قانونی را برای 
انتقال کارخانه های ذوب باطری به مناطق دیگر 

فراهم کنند.

 دبیر کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: دولت نباید 
مسایل سیاسی را بر مسایل اقتصادی کشور 

ترجیح دهد.
محمدحسن آصفری اظهار داشت: از زمان آغاز 
به کار دولت جدید همواره رهبر معظم انقلاب، 
مجلس و م��ردم حمایت های خ��ود را از این 
مجموعه اعلام کرده اند، اما عملکرد دولت در 
برخی از حوزه ها چندان قابل قبول نبوده است.

وی گفت: پرداختن صرف به مسایل سیاسی و 
دیپلماسی باعث شده که امور عمرانی، مسایل 
اقتصادی، اجتماعی و معضل بیکاری مغفول 
بماند. آصفری کارنامه دول��ت در این حوزه را 
کارنامه ای مثبتی قلمداد نکرد و افزود: علمکرد 
دولت در این حوزه باید آسیب شناسی شود تا 
هر چه سریع تر عوامل لازم برای برآورده کردن 

خواسته های مردم تامین شود.

اقتصاد و 
صن�عت

تورم ناشی از افزایش600 درصدی قیمت حامل های انرژی 
در مرحله اول هدفمندی10 درصد هم نبود؛ از این رو نباید 
در جامعه نسبت به تغییرات بعد از رشد متوسط 60 درصدی 
قیمت ها در فاز دوم وحش��ت ایجاد ش��ود. محمد کردبچه، 
مش��اور معاونت برنامه ریزی با بیان اینکه سال جاری که در 
آن شاخص های اقتصادی رو به بهبود هستند می تواند زمان 
مناسبی برای اجرای فاز دوم هدفمندی یارانه ها باشد، اظهار 
کرد:هر چه مرحله دوم در زمان نزدیک تری آغاز ش��ود بهتر 
خواهد بود؛  چ��را که تاخیر در اجرای قان��ون هدفمند کردن 

یارانه ه��ا آثار منفی بیش��تری دارد، به طوری ک��ه در همین 
یک س��الی که اجرای مرحله دوم به تعویق افتاد، شرایط در 
برخی موارد به حالت قبل از مرحله اول برگش��ت و اثرات آن 

خنثی شد
وی با بیان  اینک��ه اجرای قان��ون هدفمن��دی یارانه ها برای 
دس��تیابی به اهداف مهم��ی نظیر صرفه جوی��ی در مصرف 
حامل های انرژی و... به اجرا درآمد، اف��زود: بنابراین ممکن 
اس��ت اجرای فاز دوم در کوتاه مدت موجب تحمیل فشار بر 
مردم شود، اما بی تردید در بلند مدت به نفع آنها خواهد بود. 

رییس سازمان امور مالیاتی کش��ور گفت: سه شنبه 31 تیر، 
آخرین مهلت تسلیم اظهارنامه های مالیاتی است و این تاریخ 

تمدید نخواهد شد.
 علی عسگری درحاشیه بازدید از اداره مالیات جنوب تهران 
در ش��هر ری، افزود: باتوجه به اینکه در روزه��ای پایانی تیر 
قرار داری��م و چند روزی بیش��تر به پایان مهل��ت مقرر برای 
تسلیم اظهارنامه مالیات نمانده است، هنوز حدود دو میلیون 
اظهارنامه مالیاتی مودیان به دس��ت س��ازمان امور مالیاتی 

نرسیده است.

وی افزود: از آنجایی که امس��ال روزهای پایانی تیر مصادف 
با ماه مبارک رمضان و ش��ب های لیالی قدر است، از مودیان 
گرامی خواهشمندیم هر چه سریع تر اظهارنامه خودشان را 

تسلیم کنند.
وی با اش��اره به اینکه بسیاری از مودیان مش��اغل اظهارنامه  
خود را کماکان سفید و یا با مالیات صفر ابراز می کنند، گفت: 
این کار، خارج از توافقاتی اس��ت که با اصناف داشتیم و من 
خواهشمندم مودیانی که چنین اقدامی را انجام داده اند، در 

فرصت باقی مانده، اظهارنامه اصلاحی خود را تسلیم کنند.

دبیرکل کانون نهادهای سرمایه گذاری از تدوین طرح جامع 
صنایع مختلف بورس خبر داد و تاکید ک��رد که راهکارهای 
کوتاه مدت به بازار سرمایه آس��یب زده و باید سیاست های 

بلندمدت وعملی برای رونق بورس تهران تدوین شود.
بهروز خدارحمی به پیش��نهادات مجلس برای توس��عه بازار 
سرمایه اش��اره کرد و گفت:یکی از سیاست هایی که بنده به 
شدت با اجرای آن مخالف هستم، پش��تیبانی کوتاه مدت از 
بازار س��رمایه از طریق تزریق منابع کوتاه مدت اس��ت؛ زیرا 
 ای��ن سیاس��ت در بلندمدت کمکی ب��ه رونق بازار س��رمایه 

نمی کند.
وی افزود: به این ترتیب آنچه که امروز بازار س��رمایه منتظر 
اجرای آن است، تصمیمات بلندمدت عملی برای بازار است 
ولی متاسفانه به اسم پشتیبانی از بازار سرمایه امروز پنج هزار 
میلیارد تومان ب��ه بازار تزریق کرده و ف��ردا صندوق دیگری 

تاسیس می کنند.
خدارحمی افزود: اگر قرار باش��د تصمیمی گرفته شود، باید 
اثرات سوء آن تصمیم بر بازار سرمایه بررسی شده و حتی نگاه 

کارشناسان بازار سرمایه در خصوص این تصمیم اخذ شود.

رییس اتحادیه زنبورداران اصفهان گفت: در حال حاضر زنبورداران 
با مشکلات بسیاری مواجه هستند و اگر با همین روند پیش رود و 

هیچ رسیدگی نشود، این صنعت باید برچیده شود.
گودرز میرزایی ف��ر با بیان اینک��ه در حال حاضر زنب��ورداران با 
مشکلات بس��یاری مواجه هس��تند، اظهار کرد:خشکسالی ها و 
ریزگردهایی موجود و همچنین افزایش گرمای هوا در حال حاضر 
زنبورداران را در پرورش زنبورهای عس��ل با مش��کلات بسیاری 
مواجه کرده و با وجود اینکه زنبورداران کوچ نشین هستند، اما در 

سایر استان ها نیز مشکلاتی از این دست داشته اند.

وی افزود: زنبورداران امسال تنها توانستند دو کیلوگرم عسل از 
یک کلونی برداشت کنند  و  بسیاری از آنها هم اصلا هیچ برداشتی 
نداشته اند، بسیاری از کلونی ها از بین رفته اند و چیزی که باقی 
مانده هم به دلیل که دارو نداش��تند و شکر هم نتوانستند تامین 

کنند، در حال نابودی است.
وی با بیان اینکه هیچ کمکی از سوی دولت و جهاد کشاورزی نیز 
به زنبورداران نمی شود، خاطرنش��ان کرد: زنبورداران همچنین 
در زمینه بیمه دچار مش��کل هس��تند و نمی توانند بیمه تامین 

اجتماعی شوند.

تدوین طرح جامع صنایع مختلف بورس

صنعت زنبورداری اصفهان رو به نابودی است

  قانون هدفمندی یارانه ها  اصلاح می شود 

 ۳۱ تیرماه ؛آخرین مهلت تسلیم اظهارنامه های مالیاتی

احـکام اقتصادی

سبک زنـدگی

باشگاه میلیاردرها

خبـر

گسترش انفاق و تحقق نظم اقتصادی
س�یدمهدی س�لطانی: انفاق به عنوان یکی از بخشش های مالی 
خودخواس��ته و مبتنی بر انگیزه های معنوی، زمینه را برای تحقق 

نظم و انضباط اقتصادی فراهم می کند؛ زیرا:
1- ملاک ها و موازین عادلانه را در عرصه اقتصاد و معیش��ت انسانی 

حاکم می کند.
2- موجب شکوفایی مسوولیت پذیری دینی در عرصه های اقتصادی 

می شود.
3- ثروت و منافع اقتصادی جامعه مانند توپی در دست ثروتمندان 
نچرخیده و باق��ی نمی ماند، بلکه همه از مناف��ع اقتصادی بهره مند 

می شوند. 
4- جهان بینی توحیدی انسان ها را شکوفا و افزایش می دهد. 

5- از مفاسد اقتصادی در جامعه انسانی کاسته می شود. 
6- برکت و رفاه اقتصادی به نحو مطلوب و پایدار در جامعه انس��انی 

حاکم می شود. 
7- عدالت اقتصادی پایدار در نظام اسلامی برقرار می شود. 

8- فقر اقتصادی در تمام زمینه ها در جامعه کاهش می یابد.
9- حقوق تهی دس��تان و محرومان و سهمی که ایش��ان در اموال و 

منافع اقتصادی مسلمانان دیگر دارند پرداخته و ادا می شود.
10-  نابرابری های اقتتصادی تعدیل یافته و کاستی های معیشتی 

فرودستان جبران می شود. 
)ر.ک: قرآن کریم، س�وره بقره/ آی�ات 4۳، 8۳ و ۱۱0؛ آل عمران آیه 

۱۳۳؛ معارج/ آیات 25-24؛ حشر/ آیه 7 و اعراف/ آیه ۱56(.   

مدت هاست که توقف پرداخت تسهیلات بانکی 
چون وام ازدواج به بحثی مهم در دولت و مجلس 
تبدیل ش��ده اس��ت؛  تا جایی که هفته گذشته 
سخنگوی دولت پس از گذشت تقریبا یک سال 
از عدم پرداخت وام ازدواج، خبرهای خوشی را 
مبنی بر از سرگیری پرداخت دوباره این وام به 
زوج های جوان داد و گفت: وام ازدواج پس از تعطیلات عید فطر به 

ثبت نام شدگان و متقاضیان پرداخت می شود. 
همچنین قبل از این، وزی��ر اقتصاد برای پاس��خگویی به ابهامات  
موجود در رابطه با  عدم پرداخ��ت وام ازدواج به مجلس رفت و در 
همان جلس��ه  وی قول  حل مش��کل پرداخت وام ازدواج تا دو ماه 

آینده را داد.

   حل معضلی به نام  تسهیلات وام ازدواج
حدود دو سال می شود که تعداد زیادی از جوانان به دلیل مشکلات 

نظام بانکی در نوبت دریافت وام ازدواج هستند.
تا اینکه سرانجام س��خنگوی دولت با تاکید بر اینکه از چند هفته 
گذش��ته با همکاری بانک مرکزی و وزارت اقتصاد مقرر ش��د این 
مشکل برای جوانان رفع شود، خبر داد که قرار است بعد از تعطیلات 
عید بزرگ فطر، پرداخت وام های ازدواج ص��ورت گیرد. از طرفی 
دیگر، وزیر اقتصاد ه��م در صحن علنی مجلس ق��ول داد که تا دو 
ماه دیگر؛ یعنی پایان ش��هریور ماه مش��کل پرداخت تس��هیلات 

قرض الحسنه حل می شود. 
به هر حال متولی باز گشایی مجدد قفل وام های ازدواج هر مسوول 
 یا هر نهادی که باش��د،  باید منتظر ماند و دید که آیا س��رانجام با 

طرح های ویژه اخیر دولتمردان، معض��ل پرداخت وام ازدواج حل 
می ش��ود یا خیر؟ البته گرچه این وام در ش��هرهای بزرگ ش��اید 
رقم زیادی نباشد و گره چندانی از مش��کلات جوانان نگشاید، اما 
در ش��هرهای کوچک برای افرادی که از شرایط اقتصادی مناسبی 
برخوردار نیستند، دارای اهمیت زیادی  اس��ت. از این رو بسیاری 
از نمایندگان مجلس نس��بت به این موضوع که جوانان نباید برای 
دریافت وام ازدواج یک تا دوسال در نوبت بمانند واکنش نشان داده 
و پیشنهاداتی را نیز ارایه کرده اند. موسوی لارگانی، عضو کمیسیون 
اقتصادی مجلس در این مورد می گوید:» یکی از مسایلی که از اواخر 
دولت گذشته تا کنون به حالت تعطیلی در آمده، بحث وام ازدواج 
اس��ت.« وی با بیان اینکه به دلیل اهمیت چنی��ن موضوعی اخیرا 
نمایندگان مجلس با سوالاتی از وزیر اقتصاد از وی درخواست حل 
معضل وام ازدواج را نموده اند، تصریح می کند:» ولی متاس��فانه تا 

کنون که در عمل، اقدامی صورت نگرفته است«.
وی می افزاید: »در روزهای اخیر نیز یکی از نمایندگان مجلس در 
مورد وام ازدواج سوالات و درخواست هایی را از وزیر اقتصاد کرد که  
در برابر، قول وزیر هم آن بود ظرف دو ماه آینده مشکل وام ازدواج 
حل می شود، به علاوه اینکه پس از وزیر اقتصاد، سخنگوی دولت هم 
وعده حل این مشکل را تا پایان ماه رمضان داده است.« وی تاکید 
می کند:» زمانی هم که چنین مس��وولینی  وع��ده ای می دهند، 
 انتظار همه آن است که  عملی شود؛ چرا که در صورت عدم تحقق و 
تناقض گویی، اعتماد مردم از بین می رود. این نماینده مجلس در 
پاسخ به این پرسش که منابع وام ازدواج از چه محلی تامین خواهد 
ش��د، می گوید:» احتمالا بودجه ای خاص از محلی تامین خواهد 
ش��د و یا اینکه افزایش  س��رمایه بانک ها مورد نظر است.« وی در 
ادامه خاطر نشان می کند:» گذشته از توقف پرداخت وام ازدواج در 
این سال ها، مشکل دیگری که در رابطه با ارایه  اینگونه  تسهیلات 
مطرح اس��ت، آن بوده که اگر هم با توجه به گفته های مس��وولین 
 اقتصاد سایت بانک برای ثبت نام باز شود، بانک ها همکاری لازم را 
نمی کنند و با وج��ودی که بانک مرکزی بارها در بخش��نامه های 
مختلف تاکید کرده که برای وام های کمتر از 10 میلیون تومان یک 
ضامن کفایت می کند، ولی برای وام ازدواج سختگیری های بسیاری 
می شود و همین برای متقاضیان مشکل آفرین  است، بنابراین دولت 
می بایست علاوه بر گشایش دوباره وام های ازدواج، به بحث ضمانت 

این وام ها نیز توجه داشته باشد.«

عدم همکاری بانک ها برای پرداخت وام ازدواج 

قفل وام ازدواج به زودی باز می شود

نفیسه
زمانی نژاد

محبوب ترین کتاب بیل گیتس 
در زمینه تجارت

 ترجم�ه: امیرحس�ین واعظ- زمان��ی ک��ه از بیل گیت��س در مورد 
محبوب ترین کتابی که خوانده سوال ش��د، گفت: نخستین دیدار من با 
»وارن بافت« به سال 1991 میلادی باز می گردد. من از او درباره کتاب 
مورد علاقه اش در حوزه تجارت پرسیدم. من از او پرسیدم که به چه کتابی 
علاقه دارد و او به من گفت که به »ماجراهای کس��ب و کار« نوشته  جان 
بروکس علاقه دارد. او به من گفت که نسخه ای از این کتاب را برایم خواهد 
 فرستاد. اکنون بیش از دو دهه از ارس��ال کتاب پیشنهاد »وارن« به من 
 می گذرد و بیش از چه��ار دهه از نخس��تین دوره چاپ کت��اب مذکور 
می گذرد. این کتاب، بهترین کتابی است که من تا به حال در حوزه تجارت 
مطالعه کرده ام و جان بروکس نیز نویسنده محبوب من است. قطعا درست 
است که بسیاری از قوانین و قواعد تجارت تغییر کرده اند، اما اصول تجارت 
هنوز بدون تغییر باقی مانده است. بینش عمیق بروکس در مورد کسب 
و کار امروز نیز پاسخگوی نیازهای ماس��ت. از نظر کارآمدی کتاب های 
اقتصادی قدیمی این کتاب قابل مقایسه با اثر »سرمایه گذار هوشمند« 
نوشته  بنجامین گراهام در سال 1949 میلادی است. » ماجراهای کسب 
 و کار« همان گونه که درب��اره نقاط ضعف و قوت رهب��ران در مواجهه با 
چالش های موجود است، درباره مسایل خاص اقتصادی و تجاری نیز نظر 
داده اس��ت. کارهای جان بروکس درباره ماهیت انسان است و چرایی در 

معرض آزمون قرار گرفتن او در طول زمان را مورد بررسی قرار می دهد.
بروکس در نیوجرسی و در دوره رکود اقتصادی رشد کرد. او پس از شرکت 
در جنگ جهانی دوم به روزنامه ن��گاری روی آورد، به این امید که رویای 
او برای نویسندگی محقق شود. به علاوه هنگام کار در مجله، او تعدادی 
کتاب هم منتش��ر کرد که تعداد کمی از آنها هنوز منتشر می شود. جان 

بروکس در سال 1993 از دنیا رفت. 
http://www.ozy.com

 اصلاحیه قانون اجرای 
سیاست های اصل 44  ابلاغ شد

رییس مجلس شورای اس��لامی در نامه ای، قانون اصلاح 
موادی از قانون اجرای سیاس��ت های کل��ی اصل چهل و 
چهارم )44( قانون اساسی را به حجت الاسلام والمسلمین 
حس��ن روحانی، رییس جمهور ابلاغ کرد. علی لاریجانی 
رییس مجلس شورای اسلامی در نامه شماره288/25108 
قانون اصلاح مواد )1(، )6( و )7( قانون اجرای سیاست های 
کلی اصل چهل و چهارم )44( قانون اساس��ی را به حسن 
روحانی رییس جمهوری اسلامی ایران ابلاغ کرد. بخشی 
از متن کامل این نامه بدین ش��رح است:  »حجت الاسلام 

والمسلمین جناب آقای دکتر حسن روحانی
ریاست محترم جمهوری اسلامی ایران

در اجرای اصل یکصد و بیست و سوم )123( قانون اساسی 
جمهوری اسلامی ایران قانون اصلاح مواد )1(، )6( و )7( 
قانون اجرای سیاست های کلی اصل چهل و چهارم )44(

قانون اساسی که با عنوان طرح اصلاح موادی از قانون اجرای 
سیاست های کلی اصل چهل و چهارم )44( قانون اساسی 
به مجلس شورای اسلامی تقدیم گردیده بود، با تصویب در 
جلسه علنی روز یکشنبه مورخ 1393/4/1 و تایید شورای 

نگهبان، به پیوست ابلاغ می گردد.«

خبــر اول

اصلاح قانون بیمه شخص ثالث 
رییس کل بیمه مرکزی ضمن تشریح محورهای اصلی اصلاح قانون بیمه 
شخص ثالث، تلقی آزاد کردن زندانی توسط صندوق تامین خسارت های 
بدنی را اقدامی نادرست ذکر کرد و گفت: این دیدگاه باید اصلاح شود و 

منابع و مصارف صندوق باید تحت مدیریت صنعت بیمه باشد.
محمد ابراهیم امین در جمع مدیران عامل شرکت های بیمه، »واگذاری 
ارزیابی ریسک به صنعت بیمه کشور« و »موضوع جایگاه صندوق تامین 
در صنعت بیمه« را دو محور اصلی مورد نظر ب��رای اصلاح قانون بیمه 

شخص ثالث عنوان کرد. 
وی گفت: بیمه باید براساس الزامات بیمه گری و برپایه عوامل موثر بر 
ریسک قادر به تعیین حق بیمه باش��د و اگر موضوع ارزیابی ریسک از 
صنعت بیمه کشور گرفته شود، صنعت بیمه نمی تواند در فعالیت های 

بیمه ای خود کارآمد و موثر باشد.



 57 درصد مردم
 از عصر مدرن متنفرند

در همه پرسی که در انگلستان صورت گرفت، علی رغم 
پیشرفت های جدید در حوزه پزشکی، فناوری و حمل و 
نقل، تقریبا 57 درصد از شرکت کنندگان ترجیح دادند 
 در دنیایی غی��ر از دنیای مدرن کنون��ی زندگی کنند و 

دوره های گذشته را بهتر می دیدند.
از هر پنج نفر، یک تن ده��ه1960 را برای زندگی کردن 
انتخاب کرد و این دهه  به دلیل انقلاب وسیع در سیاست، 
موس��یقی و جوامع در سراس��ر جهان به عنوان بهترین 
دوران انتخاب شد. شرکت کننده ها همچنین تاریک ترین 
دوران تاریخ را »مرگ سیاه« انتخاب کردند که طی آن، 
طاعون ح��دود 200 میلیون نفر را در ق��رن 14 به کام 

مرگ برد.
حدود 57 درصد از افراد از دوران مدرن کنونی ناراضی 
هستند و حدود 9/9 درصد آرزو داشتند در روم باستان 
به سر می بردند. 9/8 درصد دهه 1950 را دوران مطلوب 
خود نامیدند،9/2 درصد اعلام کردند که آرزو داش��تند 
ده��ه1920 را تجربه کنند در حالی ک��ه 3/2 درصد در 

آرزوی دهه1930 بودند.
پس از عصر طاعون که در بالای لیست سیاه دوران های 
تاریخی قرار داشت، تفتیش عقاید مذهبی توسط کلیسا 
در قرون 12 تا 18 نیز در رده بع��دی بود. در این دوران 
هزاران نفر توسط کلیس��ای کاتولیک روم به جرم کفر 
 بازداشت یا کش��ته ش��دند. جنگ جهانی دوم با کسب

 42 درصد آرا جلوتر از جنگ جهانی اول با 41/6 آرا در 
لیست سیاه قرار داشت.

عصر روم باس��تان هر چند در می��ان موفقیت آمیزترین 
دوران ها قرار گرفت، یکی از دوره های تاریک نیز به شمار 
می آید؛ زیرا رومی ها برده ها را تنبیه می کردند و شلاق 
می زدند و از تماش��ای جنگ گلادیاتوره��ا تا پای جان 

لذت می بردند.
در عین حال، آنها طراحی شهری، حمام ها، سرویس های 

بهداشتی و تجهیزات آب شیرین را ابداع کردند.
در میان20 اختراع برتر، برق با کس��ب60 درصد از آرا 
مکان نخس��ت را به خود اختصاص داد و پنی سیلین نیز 
با کسب 44 درصد مکان دوم را از آن خود کرد. چرخ نیز 
39 درصد آرا را کس��ب کرد و جلوتر از اینترنت، رایانه و 

صنعت چاپ قرار گرفت. 

 با ابزار جدید دست دوستانتان
 را از راه دور بفشارید

ابزار بی س��یم جدی��د به اف��راد امکان می دهد دس��ت 
خویشاوندان و اشخاص محبوبش��ان را از هر جای دنیا 
بفشارند. این سامانه از فناوری لمسی برای تقلید حس 
فشردن دس��ت توس��ط فردی دیگر از راه دور استفاده 
می کند. سیس��تم Frebble محصول نبوغ »فردریک 
پتریگنانی« اهل آمستردام هلند است. وی هم اکنون در 
حال جمع آوری بودجه برای تجاری سازی ابداعش است.

ابزار بلوتوثی جدید به افراد امکان برقراری ارتباط از راه 
دور را می دهد و به گونه ای طراحی شده که به راحتی در 
دس��ت جای می گیرد و حس گرفتن و فشاردادن دست 

شخص دیگری را شبیه سازی و آن را بازتولید می کند.
زمانی که Frebble توسط ش��خصی فشرده می شود، 
گجت متناظر نیز به ملایمت فشار را به پشت دست فرد 
دیگر اعمال می کند تا حس گرفتن دس��ت شبیه سازی 
ش��ود. س��امانه این عمل را با دو حسگر فش��ار واقع در 
قس��مت جلویی انجام می دهد ت��ا فش��ار را ثبت کند. 
این اب��زار همچنین از دو موتور ارتعاش��ی در یک طرف 
برای واقعی ترکردن حس فشردن دس��ت بهره می برد. 
یک ال ای دی چندرنگی نیز وضعیت اتصال و فش��ردن 

قریب الوقوع دست را نشان می دهد.
این فناوری را می توان به همراه خدمات ویدیویی مانند 
اس��کایپ و Google Hangouts اس��تفاده ک��رد و 
بنابراین به افراد امکان دیدن، شنیدن و حس کردن لمس 

افراد را در هر جای دنیا می دهد.
طول این فناوری12/7 س��انتیمتر اس��ت و شامل یک 
باتری پلیمر لیتیوم قابل شارژ بوده و از پلاستیک ساخته 
شده تا به آسانی گرفته ش��ود. Frebble با استفاده از 
کابل میکرو یواس بی شارژ می شود و بهای یک جفت از 

آن 89 دلار اعلام شده است.

علاقه مردم به استفاده از برخی برنامه های خاص گوشی های 
اندرویدی باعث شده که افراد تمایل مضاعفی برای خرید این 
گوشی ها نشان دهند، اما باید به این نکته نیز توجه داشت که 
سیس��تم عامل اندروید محبوب ترین سیستم عامل هکرها و 
بدافزارنویسان اس��ت. اکنون به گواهی آمارها، سیستم عامل 
اندروید دارای بالاتری��ن میزان فروش در بازار گوش��ی های 
همراه اس��ت. در سال 2011، ش��رکت امنیتی جونیپر اعلام 
کرد که تعداد بدافزارها در انواع سیستم عامل موبایل نسبت به 
چند سال گذش��ته، 155درصد افزایش داشته است. پیش از 
این، اعلام شده بود که حدود 92 درصد از تمامی بدافزارهای 
تلفن همراه کشف شده، به طور خاص سیستم عامل اندروید 
را مورد هدف قرار داده اند که گاه در بررس��ی هایی که توسط 
شرکت های مختلف صورت گرفته، این رقم به 97 درصد هم 
رسیده اس��ت. مطالعات Juniper Networks که نتایج 
آنها تیرماه سال گذشته منتشر شد، اینگونه نشان می داد که 
 48 درصد از این حملات از طری��ق تروجان های پیام کوتاه، 
29 درصد از طریق نصب ن��رم افزارهای تقلبی و 19 درصد از 
طریق بدافزارهای جاسوس��ی به وقوع می پیوندد. بر همین 
اساس، به کاربران توصیه شده برای کاهش خطر آلوده شدن 
به بدافزار، از فروشگاه های برنامه های کاربردی متفرقه خرید 
نکنند، سیس��تم های عامل تلفن همراه خود را به روزرسانی 
کنند و ب��ه برنامه ها اج��ازه ندهند تا به اطلاعات ش��خصی و 

خصوصی ذخیره شده برروی دستگاه، دسترسی پیدا کنند.

   از چه زمانی گوشی ها ویروسی شدند؟
بنا بر آنچه بر روی برخی س��ایت ها اعلام شده، اولین ویروس 
 Ojam موبایل در س��ال 2004 توس��ط یک کمپانی به نام

)اجُام( هنگام ساختن بازی Mosquito )پشه( پدیدار شد. 
این ویروس بدون اطلاع کاربر پیام هایی را ارسال و هزینه هایی 
برای آنها ایجاد می کرد. چند هفته بعد، خوره های کامپیوتر 
شکلی از یک ویروس مفهومی به نام Cabir ایجاد کردند که 
می توانست تا شعاع 10 متری خود را به هر تلفن همراهی که 

بلوتوث آن روشن است انتقال دهد.

   ویروس ها با گوشی چه خواهند کرد؟
اما در زمینه مشکلاتی که به واسطه ویروس و بدافزار در گوشی 
ایجاد می شود می توان به موارد متعددی اشاره کرد که بسیاری 
 س��ایت ها نیز به ارایه توضیحات��ی در این ب��اره پرداخته اند.

در این میان یکی از مش��کلات رایجی که در این زمینه ایجاد 
می ش��ود، این اس��ت که ویروس به طور خودکار به ارس��ال 
پیامک هایی بدون اجازه و اطلاع صاحب گوش��ی می پردازد 
که همین موضوع می تواند مشکلات متعددی را برای فرد به 

دنبال داشته باشد.
گاهی نیز برخی بدافزاره��ا در صورت از بی��ن نرفتن در یک 
ساعت اولیه فعالیت، سبب از بین رفتن داده های شما خواهد 
ش��د. با طراحی کرمی در این تراوا انبوهی از پیام ها توس��ط 
MMS از سوی گوش��ی آلوده ارسال می ش��ود که صاحب 

گوشی نیز خود در جریان این ارسال ها نخواهد بود.
ویروس هایی نیز هستند که اطلاعات SMS و MMS گوشی 
را مورد سرقت قرار می دهند. برخی نیز با ارسال پیامی با این 
عنوان که یک برنامه مهم یا به روزرس��انی امنیتی لازم دارید 
وارد گوشی شما می ش��وند. ویروس هایی نیز وجود دارند که 
سبب قفل شدن گوشی ش��ما خواهند شد و اجازه هیچ گونه 

عملیاتی را به شما نمی دهند.

جالبدانستنی

میراث فرهنگی  بازیچه اختلافات 

دردسرهای یک گوشی اندرویدی

ایمنا:  ؟؟؟؟/

حاتمی کیا کارگ�ردان : فیلم »چ« بازگش��ت به انقلاب 
اس��ت واگر الآن چمران زنده ب��ود نمی دانم کج��ا بود اما 
مطمئناً به این اتفاقات در کشور واکنش داشت و معقتدم 
سینمای ما هم باید به این س��مت برود که واکنش داشته 
باشد.به اعتقاد مکسانی باید بنش��ینند در مورد سینمای 
جش��نواره ای صحبت کنند که ملقب به این بحث باش��ند 
درست مانند س��ینمای جنگ باید افرادی از جنس آن در 

موردش صحبت کنند

نوبخت سخنگوی دولت : ایرادهای وارده شورای نگهبان 
بر مصوبه احیای سازمان مدیریت و برنامه ریزی سابق در 
مجلس در دست بررسی است و این سازمان امسال تعیین 

تکلیف شود.
منتظر هستیم که مجلس به چه ترتیبی می خواهد برای 
احیای س��ازمان مدیریت و برنامه ریزی س��ابق ایرادهای 
ش��ورای نگهبان را رفع کند تا براساس آن مصوبه یادشده 

را بتوان احیا کرد.

حجت الاسلام و المس�لمین قرائتی : مهم ترین جزء 
از اجزای تبلیغ، اخلاص اس��ت اما کسی نباید فکر کند که 
دریافت مزد پس از تبلیغ و س��خنرانی، نشانه بی اخلاصی 

یا ناشی از آن است.
اگر کسی با نیت پول و مزد کار تبلیغی انجام دهد اخلاص 
ندارد اما کس��ی که بدون این نیت وارد مجلسی می شود 
اگر چیزی به او دادند دریافت کند و کسی نیز منعی بر این 

موضوع ندارد. 

سازمان مدیریت سابق امسال تعیین تکلیف فیلم »چ« بازگشت به انقلاب است
می شود

مهم ترین جزء از اجزای تبلیغ، اخلاص است

کسی شک ندارد که زبان بدن چقدر مهم 
است. بر اس��اس کتاب»چگونه با دیگران 
صحبت کنیم« شما می توانید بدون اینکه 
چی��زی بگویید، توجه یک نف��ر را به خود 
جلب کنید. مهم ترین نکات زبان بدن که 

در این کتاب ذکر شده، به شرح زیر است:

   جریان مداوم لبخند:
 هن��گام ملاقات با ی��ک نفر هرگ��ز از لبخند کوتاه اس��تفاده 
نکنید.  این بدان معنی است که به جای اینکه هر موقع کسی 
 که در دید ش��ما قرار می گیرد ب��ه او لبخند م��ی زنید، چند 
ثانیه ای به صورت شخص مقابل نگاه کنید و سپس یک لبخند 
گرم و بزرگ و طولانی به او بزنید. بر اساس این کتاب، هر چقدر 

لبخند شما آرام تر باشد تاثیر عمیق تر و قوی تری می گذارد.

   حفظ ارتباط چشمی: 
نش��ان دهید که چش��مان ش��ما مج��ذوب این گف��ت وگو 
ب��ا ش��خص مقابلت��ان اس��ت. حت��ی بع��د از پای��ان گفت 
وگو هم ارتباط چش��می خ��ود را قطع نکنی��د و اگر مجبور 
هس��تید ک��ه به س��مت دیگ��ری ن��گاه کنی��د، ای��ن کار را 
 به آرامی انج��ام دهید. ب��رای تمرین می توانی��د تعداد پلک 

زدن های شخص مقابل را بشمارید. 

   توجه کامل داشتن :
 مردم کنجکاو هس��تند که بدانند شما چه واکنشی نسبت به 
آنها نشان می دهید. زمانی که شخصی را برای اولین بار ملاقات 
می کنید، بدنتان را به طور کامل به سمت او بچرخانید و همان 

میزان توجهی را به اون نش��ان دهید که وقتی یک بچه را می 
بینید آن میزان توجه را بروز می دهید. 

   محدودکردن حرکات اضافی:
 اگر می خواهید معتبر به نظر بیایید، از حرکات اضافی به ویژه 
در هنگام صحبت در مورد موضوعات مهم بپرهیزید. از حرکاتی 
مانند کش��ش، چرخیدن، بی قرار بودن و غی��ره دوری کنید. 
حرکت دادن زیاد دست در نزدیکی های صورت این پیغام را 
به شخص مقابل می دهد که شما یا دروغ می گویید یا عصبی 
هستید. به جای آن، یک حالت ثابت داشته باشید و نشان دهید 

که تمرکز شما بر روی موضوع بحث است.

   نشان دادن اعتماد به نفس:
 فرض کنید از هر دری که وارد آن می ش��وید، چیزی آویزان 
 اس��ت و ش��ما می خواهید آن را گاز بگیرید. ای��ن کار باعث 
می شود اندام بدن ش��ما در حالتی قرار گیرد که با اعتماد به 
نفس به نظر بیایید. در این حالت سر شما بالا، شانه ها عقب و 

خنده ای بر روی لب دارید.

   سلام دوست قدیمی:
 زمانی که ش��خصی را برای اولین بار ملاقات می کنید، تصور 
کنید که دوست قدیمی شماست. این کار باعث عکس العملی 
ناخودآگاه از ابروها گرفته تا پاها در بدن شما می شود. مزیت 
دیگری ای��ن روش که فکر کنید ش��خصی را دوس��ت دارید، 
این اس��ت که در مورد اینکه او را دوست دارید یک پیشگویی 

کرده اید! 
Entrepreneur:منبع                                                                         

 نکتهدانستنی

میراث فرهنگی  بازیچه اختلافات 

چگونه از زبان بدن در اولین ملاقات استفاده کنیم 

ایمنا: مراسم احیا در آستان مقدس زینبیه عکس روز

سیف، رییس  بانک مرکزی: در بس��ته جدید خروج از 
رکود که تهیه کرده ایم،  بررسی شده که با توجه به هدف 
تورمی که برای سال جاری پیش بینی شده است، حداکثر 
حجم تس��هیلاتی که نظام بانکی می تواند در جهت رونق 

بخشی به اقتصاد پرداخت کند، چه میزان است.
 در این راس��تا اولویت هایی را ب��رای نظام بانک��ی تعیین

کرده ایم که اولویت اعطای تس��هیلات عمدتا متمرکز بر 
بخش تامین س��رمایه در گردش برای واحدهایی است که 
به دلیل کمبود منابع، نتوانسته اند از ظرفیت های تولیدی 

خود به طور کامل استفاده کنند.

قالیباف، ش�هردار تهران: ساده زیس��تی به ویژه برای 
 مس��وولین و مدی��ران باید ی��ک واجب عینی محس��وب 

شود. 
از سوی دیگر باید توجه به عوام داشته باشیم و آنچه را برای 
خود می پس��ندیم برای دیگران نیز بپسندیم. نباید اجازه 
دهیم که در بعد عدالت، انس��انیت و آزادگی انسان زیر پا 
گذاشته ش��ود. فرهنگ و روحیه جهادی برای مسوولین، 
یعنی قبل از حرف زدن عمل کنی��م. مدیریت جهادی در 
عرصه اجرایی باید به دنبال تحقق آرمان های اسلامی در 

ابعاد مادی و معنوی باشد.

هاشمی، وزیر بهداشت : افراد جامعه وقتی در اثر استعمال 
سیگار و قلیان مریض می شوند، بیماری های صعب العلاج، 
معلولیت و آسیب های اجتماعی حاصل از مرگ و میر افراد 
افزایش می یابد که این هزینه های عمومی س��لامت را نیز 
بالا می برد که بخش��ی از این موارد قابل جبران هم نیست. 
 هر قدر هزینه را بالا ببریم و دسترس��ی را کاهش دهیم، اگر 
دس��تگاه های نظارتی کار خود را به خوبی انجام ندهند کار 
بیهوده ای کرده ایم. مطالبه همه ما به ویژه وزارت بهداشت، 
مبارزه با مصرف دخانیات به خصوص س��یگار و قلیان است 

که امیدوارم دستگاه های ذی ربط، مسوولانه رفتار کنند.

با سیگار  و  قلیان مخالفیمساده زیستی مسوولین، یک واجب عینی استتهیه بسته جدید خروج از رکود

کتاب »سیری در منازل عش��ق با قرآن« با موضوع 
تفس��یر 24 واژه قرآنی از سوی انتش��ارات  سازمان 
فرهنگی  و تفریحی  شهرداری اصفهان به رشته تحریر 
در آمده است.    مدیر انتشارات این سازمان با بیان این 
 مطلب  عنوان  کرد:  این کتاب تالی��ف اعظم رجالی 
بوده و با 784صفحه در قطع وزیری     به چاپ رسیده 
است. قپانچی اظهار کرد: این کتاب تفسیر موضوعی 
 24 واژه قرآن��ی مبنی بر طرح پژوهش��ی بررس��ی

واژه های اخلاق��ی و عرفانی  قرآن کریم براس��اس 
تفسیر مخزن العرفان بانو مجتهده امین است.  وی با 
اشاره به واژه های قرآنی انتخاب شده در این کتاب 
گفت: ایمان، اخلاص، توبه، انفاق، عفت و حیا، زهد، 

خوف و رجا، خضوع و خشوع،  تعقل و تفکر، ذکر، تقوا، 
صبر، تزکیه نفس از جمله این واژه هاست.  قپانچی 
تصریح کرد: از دیگر واژه های بیان شده در این کتاب 
می توان به علم و معرفت، یقین، توکل، رضا، شکر، 
 تسلیم، توحید، فنا و ولایت اشاره کرد.  مدیر انتشارات 
سازمان فرهنگی و تفریحی افزود: کتاب »سیری در 
منازل عشق با قرآن« برای اولین بار در سال 1388 با 
تیراژ 1000 جلد  به چاپ رسیده است. علاقه مندان 
جهت تهیه کتب چاپ ش��ده می توانند به فروشگاه 
انتش��ارات   واقع  در  کتابخانه مرکزی، جنب س��الن 
اجتماعات مراجعه کرده و یا با شماره 32231086 

تماس حاصل کنند. 

کتاب »افلاکیان« درباره 28 ت��ن از علمای متاخر 
تاریخ تشییع به زودی توسط انتشارات نسیم بخارا 

منتشر و راهی بازار نشر می شود. 
در این کتاب 28 ت��ن از علما و بزرگان متاخر جهان 
تشییع گلچین شده و به زندگی آنها پرداخته شده 
اس��ت. آیات عظام و عرفایی چون آیت الله مرعشی 
نجفی، اراکی، قاضی طباطبایی، برادران طباطبایی، 
 کوهس��تانی، دس��تغیب، مدنی،  امام خمینی)ره( 
و ... جمعی از چهره هایی هس��تند که این کتاب به 
آنها می پردازد. مطالب کتاب زندگ��ی این بزرگان، 
توفیقات و تاثیراتی به وی��ژه در حوزه های علمیه و 
همچنین جایگاهی که بین مردم و جامعه داشته اند 

را در ب��ر می گیرد. گ��ردآوری و تنظی��م این کتاب 
توس��ط محمدرضا اس��ماعیلی انجام ش��ده است. 
یک��ی از مطالبی که صاح��ب این اث��ر در پی بحث 
درب��اره آن بوده، این اس��ت که اگر گفته می ش��ود 
شخصیتی مانند آیت الله مرعشی نجفی به مقامات 
عالی رسیده، طی یک ش��ب این راه را طی نکرده و 
برای کسب این مقامات تلاش کرده است. اسماعیلی 
همچنین از دادن جلوه ملکوتی اغراق شده به علما 
اجتناب کرده و سعی کرده این چهره ها را انسان هایی 
دست نیافتنی نشان ندهد تا نسل جوان جامعه به این 
نتیجه برسد که با تلاش و کوشش در حوزه مسایل 

معنوی می توان به جایگاه این علما و عرفا رسید.

یک منبع آموزشی مفید برای عاشقان کلام وحی

 »سیری در منازل عشق با قرآن«  منتشر شد
درباره 28 عالم شیعه؛

کتاب »افلاکیان« به زودی چاپ می شود
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مدیرعامل س��ازمان فرهنگی و تفریحی ش��هرداری 
اصفهان ب��ر ترویج »گ��ردش در طبیع��ت« به عنوان 
یک تفریح س��الم، جذاب و مهیج تاکی��د کرد و گفت: 
نهادینه شدن فرهنگ طبیعت گردی، موجب افزایش 
سلامت و شور و نش��اط اجتماعی خواهد شد. مهدی 
بقایی مطالبه تفریح خوب را یک نیاز اساسی از سوی 
شهروندان برشمرد و افزود: یافتن تفریح خوب و سالم 
 که امکان فراهم شدن اسباب آن به سادگی امکان پذیر

باش��د، یک دغدغه مهم برای تمامی خان��واده ها و به 
ویژه گروه س��نی نوجوان و جوان است که این دغدغه 
در فصل تابس��تان و ایام اوقات فراغ��ت بیش از پیش 
 ش��دت می یابد. وی ادام��ه داد: مدیریت ش��هری در 
س��ال های گذش��ته با فراهم آوردن امکان��ات متنوع 

 تفریح��ی اع��م از فرهنگس��راها، مراک��ز ورزش��ی،
بوستان های ش��هری و محلی، پارک های بازی و... در 
راستای تامین امکانات و خدمات تفریحی مناسب برای 
شهروندان تلاش درخور تقدیری را انجام داده و اکنون 
لازم است در کنار این امکانات سخت افزاری، به معرفی 
 الگوهای صحیح تفریح بپردازیم. وی حفظ س��لامت، 
نش��اط آوری، پندآموزی و تکامل بخش��ی را از جمله 
ش��اخصه های یک تفری��ح خوب برش��مرد و تصریح 
کرد: بنا بر بینش اس��لامی، یک تفریح خوب علاوه بر 
ادخال س��رور در قلب مومن، به رش��د و تکامل فردی 
و اجتماعی او نیز کمک می کند و گردش در طبیعت 
به عنوان یک الگوی مناس��ب از تفریح، از تمامی این 
شاخصه ها برخوردار است. وی ارزان بودن، در دسترس 

 ب��ودن و خانوادگی بودن را از جمل��ه مزیت های مهم 
طبیعت گردی ذکر کرد و گفت:  با توجه به جاذبه های 
 طبیعی غنی و سرشار در شهر اصفهان و شهرستان های

مختلف استان، معرفی الگوی صحیحی از گردش در 
طبیعت می توان��د به بخش مهمی از نی��از خانواده به 
تفریح، پاسخ دهد. بقایی با بیان اینکه حضور در طبیعت 
علاوه بر تفرج باید همراه با تفکر و عبرت آموزی باشد، 
افزود: سازمان فرهنگی و تفریحی شهرداری اصفهان، 
موضوع تفری��ح را به عنوان یک��ی از موضوعات مهم و 
محوری مورد توجه قرار داده و تلاش می کند بر اساس 
یک برنامه راهبردی، به تبیین آن بپردازد. وی تصریح 
ک��رد: در برنامه ه��ای تفریحی خود ع��لاوه بر اجرای 
پروژه های متنوع ش��هری و ویژه برنامه های مهیج در 

فرهنگسراهای محلی، معرفی الگوی صحیح تفریح و 
به ویژه ترویج طبیعت گردی را به عنوان یک ضرورت 
در دستور کار قرار خواهیم داد. بقایی با تاکید بر اینکه 
کمیته فرهنگ شهروندی در ماه آینده موضوع تفریح 
سالم را به عنوان یک مقدمه برای ورود به بحث حفظ 
پارک ها و فضاهای سبز شهری مورد توجه قرار خواهد 
داد، خاطرنشان کرد: در تبلیغات شهری ماه آتی حضور 
در پارک و فضاهای سبز ش��هری به عنوان مصداقی از 

گردش در طبیعت و تفریح خوب، معرفی خواهد شد.
 وی همچنین به تش��کیل کارگروه تفریح در سازمان 
فرهنگی و تفریحی اشاره کرد و خاطرنشان ساخت: به 
زودی مجموعه ای از برنامه های متنوع با هدف آموزش 

و ترویج تفریح سالم، برگزار خواهد شد.

مدیرعامل سازمان فرهنگی و تفریحی شهرداری اصفهان تاکید کرد؛

ترویج »طبیعت گردی« به عنوان الگوی تفریح سالم  درمیان خانواده ها

ترجمه:
 امیرحسین 

واعظ

     دوره آموزش روزنامه نگاری و خبرنگاری در شش محور 
اصلی در فرهنگسرای رسانه وابسته به سازمان فرهنگی 

و تفریحی شهرداری اصفهان برگزار می شود.  
مدیر فرهنگس��رای رس��انه با بی��ان این خب��ر گفت: 
 خبرنویس��ی، مصاحبه، گزارش نویس��ی، ویراستاری، 
بازاریاب��ی مطبوعات��ی و یادداش��ت نویس��ی از جمله 

محورهای این  دوره  است.   شریفی فر عنوان کرد: هر یک 
از این دوره ها چهار ساعته بوده و در روزهای پنجشنبه 

از ساعت 16 تا 20  در محل فرهنگسرا برگزار می شود. 
وی در ادامه افزود: کارگاه های روزنامه نگاری به ترتیب 

در تاریخ های  2، 16، 23 و 30 مردادماه سال جاری ویژه 
علاقه  مندان به این حرفه برگزار می شود.   گفتنی است؛ 
علاقه مندان جهت ش��رکت در این دوره می توانند به 
فرهنگسرای رسانه واقع در خیابان 22بهمن، باغ  غدیر، 
 ساختمان الغدیر، طبقه دوم، فرهنگسرای رسانه مراجعه 

کرده و یا با  شماره 32607529 تماس حاصل کنند. 

در بخش های مختلف  مطبوعاتی

دوره آموزش »روزنامه نگاری« در اصفهان برگزار می شود

ماه عسل|                                                                            شبکه 3 | 19:10     
............................................

سریال دیگری|                                                        شبکه 3 |  21:00
............................................

مصباح |                                                                               شبکه 3  | 22:15
............................................

سیب وسلما|                                                                شبکه4  | 11:00
............................................

رهیافت  |                                                                       شبکه3   |   18:00       

اذان صبح:                                                               04:34
اذان ظهر :                                                                   13:09 طلوع آفتاب :                                                         06:09
نیمه شب شرعی:                                         00:22  اذان مغرب:                                                           20:29

قدس سالن1 و 2: 
طبقه حساس    /     پنج ستاره

............................................
ساحل :  برف

............................................
سپاهان :  ردکارپت

...........................................
خانواده : دوساعت بعد مهرآباد

............................................
فرهنگیان :  یک مرد- یک شهر روزنامه خبری

 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
یکشنبه  29 تیر 1393  |    22رمضان  1435 |    شماره 2141 

 12  صفحه   |   قیمت : 300 تومان    |   پیامک :   3000483088


